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شهردار قم تأکید کرد :

توجه به نظرات بزرگان در 
تدوین برنامه جامع فرهنگی 

سرپرست سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم:

کمبود کالای اساسی نداریم

جامع  برنامه  تدوین  اهمیت  بر  تأکید  ضمن  قم  شهردار 
از  یکی  گفت:   1401 سال  در  قم  شهرداری  فرهنگی 
شاخص های این برنامه باید اعمال نظرات بزرگان و نخبگان 
سقائیان نژاد  مرتضی  سید  دکتر  باشد.  قم  علمیه  حوزه 
در  شهرداری  درحرکت  برنامه محوری  اهمیت  به  اشاره  با 
مقوله فرهنگ اظهار داشت: مسائل فرهنگی اجتماعی از 

با  باید  دغدغه های مهم و اساسی شهرداری قم است که 
تکیه بر نگاه علمی و حرکت در مسیر برنامه آن را پیگیری 
کرد. وی افزود: سازمان فرهنگی شهرداری قم باید در سال 
و  را مدون  برنامه جامع حرکت فرهنگی شهرداری  جاری 
به مرحله اجرا برساند. در این مسیر توجه به شاخص های 
بالادستی  اسناد  گرفتن  نظر  در  ازجمله  برنامه  تدوین 
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معاون پشتیبانی و منابع انسانی حرم حضرت معصومه )س( خبرداد:

تهیه و توزیع ۳۶۰ هزار افطاری
 توسط مهمانسرای حرم مطهر 
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دادگستری قم: 

حکم شلاق متهمان پروژه رضوان اجرا شد

معاون پشتیبانی و منابع انسانی حرم حضرت معصومه 
)س ( از توزیع بیش از 360 هزار افطاری توسط مهمانسرای 
حرم مطهر در ماه مبارک رمضان خبر داد و گفت: 124 هزار 
افطاری گرم، 120 هزار افطاری سرد و 120 هزار سوپ و 
حلیم در شب های ماه رمضان میان زائران حرم توزیع شده 

است. محمد واحدی اظهار کرد: مهمانسرای حرم مطهر 
بانوی کرامت در ماه مبارک رمضان فعال بوده و با مشارکت 
بانیان و مردم روزانه 4 هزار پرس غذای گرم در میان زائران 
و خادمان حرم مطهر توزیع کرده است. وی افزود: علاوه بر 
توزیع غذای گرم روزانه میانگین 4 هزار افطاری ساده شامل 

  

رئیس اداره بازرگانی خارجی سازمان صمت قم از رشد ۹2 درصدی صادرات 
فرهادی  سید مجتبی  داد.  به سال 13۹۹ خبر  در سال 1400 نسبت  استان 
اظهارداشت: در سال گذشته 2۸3 میلیون دلار کالا از گمرکات استان قم صادرات 
شده است. فرهادی با بیان اینکه این میزان نسبت به مدت مشابه سال قبل ۹2 
درصد رشد داشته است افزود: محصولات فلزی، صنایع لاستیک و پلاستیک و 
صنایع غذایی مهم ترین کالا های صادراتی استان است. عبد الرضا شاملی معاون 
امور صنایع و معادن سازمان صمت استان هم گفت: سال گذشته 143 واحد 

نیروهای  مهم  و  حساس  جایگاه  به  اشاره  با  قم  استان  دادگستری  کل  رییس 
مسلح گفت: برخورد و جهت گیری در اجرا و اثر بخشی احکام در سازمان قضایی 
نیروهای مسلح باید بازدارنده باشد.  حجت الاسلام و المسلمین علی مظفری روز 
یکشنبه در آیین تکریم و معارفه دادستان نظامی سابق و جدید قم، طی سخنانی 
اضافه کرد: سازمان قضایی نیروهای مسلح برای جلوگیری از هرگونه انحراف از 
اهداف تعیین شده باید با اقتدار و با دوری از هرگونه افراط و تفریط بعد نظارتی و 
قهری خود را دنبال کند. رییس کل دادگستری استان قم اصل اقتدار و سلامت 

رئیس اداره بازرگانی خارجی سازمان صمت استان قم خبرداد:
رشد ۹۲ درصدی صادرات قم در سال گذشته 

رییس کل دادگستری استان قم:
برخورد با تخلفات نیروهای مسلح بازدارنده باشد
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رهبرمعظم انقلاب اسلامی در دیدار رئیس جمهور سوریه :

 سوریه در یک جنگ بین المللی پیروز شد
اعتبار سوریه امروز بسیار بیشتر از گذشته است
نباید بگذاریم پیوند بین دو کشور ضعیف شود

روحانی در نشست برخی اعضای دولت دوازدهم :
زنجیر تحریم ها باید زودتر
 از پای اقتصاد برداشته شود

رئیس دولت دوازدهم درباره 
توافق برجام نیز تاکید کرد که 
زنجیرتحریــم هــا باید هرچه 
زودتر از پای اقتصاد کشور باز 
شود تا مشکلات امروز جامعه 
کمتر شــود . نشســت دوره 
ای اعضــای دولــت دوازدهم 
بــا حضــور حجت الاســلام 
2و المســلمین دکتــر حســن 

آیت الله رئیسی در دیدار بشار اسد: 
آینده منطقه را مقاومت ملت ها
 و نه میز مذاکره، رقم می زند

7 2

فرمانده کل سپاه :
دشمنان انقلاب،  در "حقیقتِ قدرت" 

شکننده هستند 
رئیــس جمهور با تاکیــد بر اینکه 
مقاومت ملت ســوریه در مقابله با 
تروریسم و تکفیر ستودنی است، 
اظهار داشت: آنچه آینده منطقه و 
فلســطین را رقم می زند، میزهای 
مذاکره و قراردادهایی مثل »اسلو« 
و »کمــپ دیویــد« و »معامله قرن« 
نیســت، بلکــه مقاومــت ملت ها 
تعیین کننده نظم جدید منطقه ای 

فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی گفت: انقلاب شکوهمند 
اســلامی و امامین انقلاب، هیمنه 
مومنیــن  قلــوب  در  را  دشــمن 
شکستند و امروز دشــمنان ما به 
رغم برخی برتری در حوزه فیزیک 
قــدرت«،  قــدرت، در »حقیقــت 
شــکننده هســتند و به زودی فرو 
می ریزند. سردار سرلشکر پاسدار  2

شهردار قم تأکید کرد :

توجه به نظرات بزرگان در تدوین
 برنامه جامع فرهنگی 

اهمیت  بر  تأکید  ضمن  قم  شهردار 
تدوین برنامه جامع فرهنگی شهرداری 
از  یکی  گفت:   1401 سال  در  قم 
اعمال  باید  برنامه  این  شاخص های 
علمیه  حوزه  نخبگان  و  بزرگان  نظرات 

قم باشد.
با  سقائیان نژاد  مرتضی  سید  دکتر 
اشاره به اهمیت برنامه محوری درحرکت 
اظهار  فرهنگ  مقوله  در  شهرداری 
از  اجتماعی  فرهنگی  مسائل  داشت: 
شهرداری  اساسی  و  مهم  دغدغه های 
قم است که باید با تکیه بر نگاه علمی و 

حرکت در مسیر برنامه آن را پیگیری کرد.
برنامه جامع حرکت  باید در سال جاری  افزود: سازمان فرهنگی شهرداری قم  وی 
فرهنگی شهرداری را مدون و به مرحله اجرا برساند. در این مسیر توجه به شاخص های 

تدوین برنامه ازجمله در نظر گرفتن اسناد بالادستی موضوعی بسیار مهم است.
اجرای  و  برنامه  تدوین  اصلی  رکن  فرهنگی  سازمان  اینکه  به  اشاره  با  قم  شهردار 
سیاست های شهرداری در حوزه فرهنگ است ادامه داد: در تدوین این برنامه جامع 

مسئله استقلال و قدرت سازمان در اجرای امور فرهنگی باید پیش بینی شود.
و  بزرگان  سوی  از  مطرح شده  مسائل  و  شهر  اولویت دار  موضوعات  بر  تمرکز  وی 
دغدغه مندان را موردتوجه قرار داد و بر استفاده از نظر علما و بزرگان حوزوی، نخبگان 
دانشگاهی، گروه های مردمی و تشکل های جهادی و همچنین توجه به مصوبات شورای 

اسلامی شهر قم و کمیسیون فرهنگی در این زمینه تأکید کرد.
همسویی با برنامه های محوری شهرداری قم و هدفمند بودن برنامه ها از دیگر موضوعات 

مورد تأکید سقائیان نژاد در این زمینه قرار گرفت.
وی با اشاره به اینکه لازم است شهرداری قم در مقطع کنونی به مسائل زیربنایی و روبنایی 
در حوزه فرهنگ به صورت هم زمان توجه داشته باشد گفت: توجه به مسئولیت اجتماعی 
هر یک از مجموعه ها، دستگاه ها و نهادهای ملی، استانی و شهری از موضوعاتی است که 
در تدوین برنامه باید به آن توجه داشت چرا که شهرداری قم تنها مسئول در حوزه فرهنگ 

نیست و بسیاری از مسائل باید توسط متولیان اصلی پیگیری شود.
شهردار قم ابراز داشت: از موضوعات مهم در سیاست گذاری برای حوزه فرهنگ توجه 
و استفاده از ظرفیت حرم مطهر، مسجد مقدس جمکران، کانون های فرهنگی و مذهبی 
موجود در شهر قم، مساجد، قرارگاه 1۹ دی و پایگاه های بسیج است. سهم هر یک از این 

نهادها باید مشخص شده و نوع همکاری با آن ها روشن شود.
وی با اشاره به اینکه طرح جامع فرهنگی شهرداری قم باید موضوعات مختلف در حوزه 
فرهنگ از مسائل هویتی شهر گرفته تا موضوعات هنری و ورزشی را موردتوجه قرار دهد 
افزود: بنا بر ضرورت و نیاز موجود در شهر قم باید نسبت به برنامه های فرهنگ شهروندی 

با مشارکت تمام معاونت های تخصصی شهرداری قم، توجه ویژه داشت.
دکتر سقائیان نژاد با تأکید بر پرهیز از مشارکت ها و اقدامات کم اثر و خارج از چارچوب 
در طرح جامع فرهنگی شهرداری قم اظهار داشت: مدیریت بهینه اعتبارات و اجرای 

اقدامات روی زمین مانده در حوزه فرهنگ باید به طور جد موردتوجه قرار گیرد.
 

معاون توسعه مشارکت های مردمی کمیته امداد استان قم:

100 درصد کارکنان یک مدرس
ه حامی ایتام و محسنین شدند

کارکنان مدرسه دخترانه ای در پردیسان قم با ثبت نام در طرح اکرام ایتام و محسنین 
الگوی نوع دوستی و فداکاری برای دانش آموزان شدند. براساس این گزارش ، مراسم 
تقدیر از مدیران و معلمان حامی ایتام و محسنین قمی در مدرسه دخترانه ای در پردیسان 
به نمایندگی از تمام حامیان فرهنگی ایتام برگزار شد. عباس جوشقانیان، معاون توسعه 
مشارکت های مردمی کمیته امداد استان قم با گرامیداشت مقام شامخ استاد شهید 
مرتضی مطهری و مقام معلم گفت: معلمان زحمتکش، نه تنها علم آموزی می کنند بلکه 

ایثار و مهربانی و کمک به نیازمندان را هم به دانش آموزان می آموزند.

علت مشکلات اقتصادی 
چیست ؟

دارد.  وجود  چند  نکاتی  ترجیحی  ارز  حذف  درباره   
می شود  حذف  تومانی   4200 ارز  وقتی  اینکه  نخست 

و قرار است بر مبنای قیمت ارز واقعی، قیمت کالای وارداتی تعیین شود، این افزایش 
قیمت ها طبیعی خواهد بود. در حقیقت مبنای افزایش قیمت هایی که داریم به خصوص 
در بخش ماکارونی و آرد صنف و صنعت چون 20 درصد آرد کشور به بخش صنف و صنعت 
اختصاص داده می شود و 80 درصد آرد هم صرف فروش نان های سنتی است که مردم 
روزانه می خرند. الان بحثی که مطرح است و اطلاعاتی که در دسترس است، قیمت آرد 
صنف و صنعت تغییر یافته با این فلسفه که اگر این قیمت تغییر نکند، آرد کشور قاچاق 

می شود.
 در مورد بنزین هم همین موضوع مطرح بود که تا قیمت بنزین واقعی نشود، بنزین یا 
فرآورده های نفتی قاچاق می شوند، اما حلقه مفقوده اقتصاد این است که ما با اقتصاد 
جزیره ای برخورد می کنیم. یعنی هرجا احساس می کنیم مشکل یا بحرانی ایجاد می شود 
سراغ حل آن بحران می رویم. مثلا یکبار قیمت بنزین و بار دیگر قیمت آرد، روغن یا کالای 
دیگر است. درحالی که واقعیت مطلب این است که برای اقتصاد باید طبق یک برنامه 
اقدام کرد و طبیعتا برنامه ای را می شود طراحی کرد که زمینه اجرای آن هم وجود دارد. 
مثل این می ماند که بیمار شما نیاز به یک عمل جراحی خیلی سختی دارد، اما شرط 
عمل جراحی این است که زمینه جراحی و ابزار جراحی و مضاف بر همه اینها خود بیمار 
را برای جراحی آماده کنید.  از اینها که بگذریم، بیمار به پزشک جراح خودش هم اعتماد 
داشته باشد و از همه این نکات ذکر شده هم که بگذریم، حداقل انتظار این باشد که شوک 
جدیدی چه داخلی چه بیرونی به اقتصاد وارد نشود. به عبارت ساده تر؛ هر نوع اصلاح 
ساختاری اگر زمینه اش فراهم نشود، طبیعتا ممکن است به ضد خودش تبدیل شود. 
همان طور که در ابتدا اشاره شد، علت این افزایش قیمت به دلیل حذف ارز 4200 تومانی 
است اما نکته کلیدی این است که آیا جراحی این قسمت از اقتصاد، مشکل اقتصاد را حل 
خواهد کرد. مشکل اقتصاد ایران این است که سیاست پولی و مالی و ارزی را در مقاطع 

زمانی مختلف به تناسب به سراغ اصلاح آن نرفته ایم.
 آن  ام الفسادی که در اقتصاد ایران وجود دارد، بحث تورم های دورقمی است که ریشه 
این تورم دورقمی هم یا در سیاست های پولی یا سیاست های مالی است. منظور از 
سیاست های مالی در قوانین بودجه دولت هاست و منظور از قوانین بودجه این است که 
دولت ها به رغم اینکه منابع ندارند اما مصارف را پیش بینی می کنند و غالبا مصارف هم 
بیش از منابع آنهاست که این ایراد اساسی است که در سیاست های مالی وجود دارد. در 
سیاست های پولی هم وقتی دولت ها به هر دلیلی دچار کسری می شوند یا مستقیما سراغ 
بانک مرکزی می روند یا از طریق بانک ها سراغ بانک مرکزی می روند که نتیجه هر دوی 
اینها می شود افزایش حجم پول و افزایش نرخ تورم و وقتی تورم افزایش پیدا کرد، این تورم 

به عنوان ام الفساد در اقتصاد وادار می کند که قیمت بقیه کالاها هم افزایش پیدا کند. 
از جمله آن کالاها می تواند نرخ ارز باشد و وقتی نرخ ارز تغییر کرد، قیمت تمام کالاهای 
وارداتی تغییر خواهد کرد. لذا باید به ریشه پرداخت و تا زمانی که یک فکر اساسی که همه 
هم مکلف به اجرا باشند، تدبیر نکنیم، طبیعتا هرچند وقت یکبار شاهد چنین افزایش 
قیمتی در یکی از کالاها یا خدمات خواهیم بود. در کنار این بخش بازرگانی خارجی ما 
مطرح است. وقتی به هر دلیلی صادرات و واردات ما دچار اخلال است و وقتی به هر دلیل 
نقل و انتقالات پولی دچار اخلال است، عوارض آن را در همین بحران های گاه و بیگاه در 

کالاهای مختلف شاهد خواهید بود.

استاندارقم تاکید کرد:

برگزاری باشکوه کنگره ملی شهدای روحانیت
استاندار قم با اشاره به برگزاری کنگره ملی شهدای روحانیت در این استان بر ضرورت 

مشارکت فعال دستگاه های اجرایی برای برگزاری هر چه باشکوه تر این آیین تاکید کرد.
سید محمدتقی شاهچراغی در جلسه هماهنگی کنگره بزرگداشت شهدای روحانی با 
اشاره به نقش روحانیون در شکل گیری انقلاب اسلامی و حضور چشمگیر این قشر در 
جنگ هشت ساله تحمیلی اظهار داشت: مراسم بزرگداشت شهدای روحانی در استان قم 

باید با شکوه هر چه تمام برگزار شود.
استاندار قم با اشاره به برنامه حضور مقامات کشور در مراسم کنگره ملی شهدای روحانی 

افزود: بایستی ملاحظات برگزاری این مراسم در سطح ملی در نظر گرفته شود.
تامین  راستای  در  حاکمیتی  نهادهای  ی  همه  افزایی  هم  بر  تاکید  با  شاهچراغی 
زیرساخت های این مراسم تصریح کرد: دستگاه های دولتی برای برگزاری باشکوه کنگره 

بزرگداشت شهدای روحانی در قم مشارکت جدی و فعال داشته باشند.

هادی حق شناس*
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پیامدهای خشکسالی
 در جامعه ایران 

خشکسالی آسیب پذیری های موجود جامعه ایران 
را بیشتر کرده و به حاشیه راندن اجتماعی زنان را 

تشدید کرده است.
خشکسالی بار بیشتری را بر دوش زنان از نظر مسئولیت هایشان در زمینه 
مراقبت از خانه وارد می کند. علاوه بر این، مهاجرت مردان عمدتاً جوان، تعادل 
جنسیتی را در مراکز شهری مخدوش کرده است. گزارش هایی وجود دارد که با 

افزایش ناامیدی ، اثر های منفی بر ازدواج و تولد منجر شده است.
کودکان به ویژه آسیب پذیر هستند و خطرات بیشتری برای سلامتی آنها از 
جمله بیماری های پوستی و چشمی، رشد شناختی، علاوه بر مشکلات تنفسی 
مرتبط با خشکسالی به وجود آمده است. در سال های اخیر افزایش سه برابری در 
کودکان از نظر سلامتی آسیب پذیر مستقیماً به گرد و غبار موجود در هوا و کمبود 

آن نسبت داده می شود.
چشمگیرترین گواه خشک شدن ویرانگر و طولانی مدت سی سال گذشته ناپدید 
شدن دریاچه ها و تالاب ها در بخش هایی از ایران است. تنش بیش از حد منابع 
آبی در سراسر کشور، به ویژه در مناطق مرزی شرق و غرب، آشکارتر شده است. 
تامین آب سالم و کافی برای آشامیدن، بهداشت و سلامت، کشاورزی، دامپروری و 

برق به چالش روزمره تبدیل شده است.
از تبعات مهم خشکسالی، ناامنی غذایی است که خود به تضعیف انسجام 
اجتماعی در صورت عدم رسیدگی به فشارهای فزاینده بر معیشت خانوارها می 

انجامد.
شرایط فعلی خشکسالی در درجه اول ناشی از فعالیتهای انسانی است، و 
البته نشانه ای از تغییرات اقلیمی ناشی از مدیریت ناپایدار زمین و آب در داخل 

و کشورهای همسایه است.
گستره وسیعی از ایران تحت اثر شرایط خشکسالی با درجاتی متفاوتی از شدت 
و وسعت محلی قرار گرفته است. کاهش بارندگی در 30 سال گذشته، پروژه های 
زیرساختی نامناسب و ضربه اقتصادی سیاسی به جامعه ، همه با هم تاب آوری 
در برابر اثرهای تحریم های فزاینده بر کشور را کمتر کرده است. ایران تقریبا به 
صورت پیوسته میزبان حدود 3.5 میلیون پناهنده از سرزمین های جنگ زده 
همسایه بوده است.نزدیک به پنج میلیون نفر - 70 درصد از جمعیت روستایی 
استان های آسیب دیده از خشکسالی - بیشتر در مناطق روستایی دور افتاده 
استان ها در معرض خطر بالای اثرات ناشی از خشکسالی هستند. معیشت به 
شدت آسیب دیده و برای تطبیق با واقعیت های جدید نیاز به بازسازی و پالایش 
دارد. زنان سرپرست خانوار و آنهایی که دارای اعضای فامیل تحت تکفل هستند 

بیشتر تحت اثر قرار می گیرند.
تبعات خشکسالی، خطرات چندگانه همراه با آن و اثرهای انسانی آن را می توان 

به صورت زیر خلاصه کرد:
اثرهای منفی بر دسترسی، و کیفیت آب به دلیل کمبود آب آشامیدنی و بهداشتی 
که باعث مشکلات سلامتی می شود. کمبود آب برای کشاورزی و دامپروری، که 
تا حد زیادی مهمترین قسمتهایی است که معیشت را تامین می کنند، و بیشتر 

مناطق مرزی تحت اثر قرار گرفته اند.
مهاجرت ناشی از فقدان شغل نیز اثر مخربی بر محله ها دارد . با بدتر شدن 
فزاینده خدمات اجتماعی، از دست دادن معیشت منظم تاب آوری جامعه کاهش 

می یابد.
بازارها در تمام استان ها با مواد غذایی و اقلام ضروری از جمله در دسترس بودن 
کالاهای اساسی فعالند، با این حال، قدرت خرید به دلیل کمبود شغل و نرخ قابل 

توجه بیکاری تضعیف شده است.
وخامت وضع سکونتگاه شهری و به ویژه حاشیه نشین های شهرهای بزرگ ، که 

مقصد مردم در حال مهاجرت از محیط های روستایی هستند.
آمار بالای آسیب ها از نظر سلامت روان، با افزایش ناامیدی، افسردگی، اضطراب 
و خشم . آسیب های فیزیکی سلامت شامل بیماری های تنفسی، چشمی و 

پوستی و اسهال و مشکلات معده به دلیل آب آشامیدنی آلوده.
بدتر شدن استانداردهای زندگی که بر سلامت مردم اثر مستقیم می گذارد.

افزایش آسیب پذیری در برابر سایر مخاطرات، مانند سیل و زلزله، به دلیل کاهش 
رطوبت خاک. با پژمرده شدن خاک سطحی و پوشش گیاهی، از جمله جنگل ها 

و بیابان، باران هایی که می آیند باعث خسارات فزاینده ناشی از سیل می شوند.
ایران با طیف وسیعی از چالش های زیست محیطی از جمله دمای بالا، آلودگی، 
سیل و دریاچه های در حال محو شدن مواجه است. در فروردین 1400، سازمان 
هواشناسی کشور نسبت به »خشکسالی بی سابقه« و میزان بارندگی که بطور قابل 
ملاحظه ای کمتر از میانگین بلندمدت بود، هشدار داد. میزان بارندگی در حوضه 
های اصلی رودخانه های ایران از شهریور 13۹۹ تا تیر 1400 در بیشتر نقاط در 
مقایسه با دوره قبل از آن به میزان قابل توجهی کمتر بوده است. ایران خشکسالی 
های مکرر را تجربه می کند و با چشم انداز شرایط شدیدتر ناشی از تغییرات اقلیمی 

مواجه است.
نگرانی ویژه این است که این اثرات خشکسالی در شمال شرق ایران در مناطق 
هم مرز با افغانستان مشاهده شده است. جمعیت هلال احمر ایران اعلام کرد 
استان خراسان جنوبی، کرمان، سیستان  ویژه 7  به  استان  استان 2۹  از 31 
تحت  شدت  به  رضوی  خراسان  و  اصفهان  خوزستان،  هرمزگان،  بلوچستان، 
تاثیر خشکسالی قرار گرفته اند. فقدان تامین آب سالم و کافی برای آشامیدن، 
بهداشت، کشاورزی، دامپروری و برق، علاوه بر تشویق روندهای منفی اجتماعی، 

فشار مخرب و ناپایدار فزاینده ای بر سلامت، درآمد خانوارها وارد می کند.
*   عضو وابسته فرهنگستان علوم

معاون پشتیبانی و منابع انسانی حرم حضرت معصومه )س( خبرداد:

تهیه و توزیع ۳۶0 هزار افطاری
 توسط مهمانسرای حرم مطهر 

معاون پشتیبانی و منابع انسانی حرم حضرت معصومه )س ( از توزیع بیش از 
360 هزار افطاری توسط مهمانسرای حرم مطهر در ماه مبارک رمضان خبر داد و 
گفت: 124 هزار افطاری گرم، 120 هزار افطاری سرد و 120 هزار سوپ و حلیم 

در شب های ماه رمضان میان زائران حرم توزیع شده است.
محمد واحدی اظهار کرد: مهمانسرای حرم مطهر بانوی کرامت در ماه مبارک 
رمضان فعال بوده و با مشارکت بانیان و مردم روزانه 4 هزار پرس غذای گرم در میان 

زائران و خادمان حرم مطهر توزیع کرده است.
وی افزود: علاوه بر توزیع غذای گرم روزانه میانگین 4 هزار افطاری ساده شامل 

نان، پنیر و خرما را میان زائران توزیع کرده است.
معاون پشتیبانی و منابع انسانی آستان مقدس کریمه اهل بیت)س( ادامه داد: 
همچنین هر شب دو هزار سوپ و دو هزار حلیم به همراه نان در میان زائران حرم 

مطهر بانوی کرامت توزیع شده است.
وی گفت: در شب میلاد امام حسن مجتبی)ع( نیز به 10 هزار نفر از زائران حرم 

مطهر بانوی کرامت افطاری گرم به همراه پذیرایی داده شد.
واحدی با بیان اینکه در ماه رمضان روزانه بیش از 50 خادم رسمی و افتخاری در 
مهمانسرای حرم برای طبخ و توزیع غذای حضرتی خدمت رسانی کرده اند، ادامه 
داد: غذای تبرکی حرم مطهر بانوی کرامت علاوه بر زائران و عوامل برگزاری برنامه 
های حرم مطهر، در میان خانواده های تحت پوشش بهزیستی، کمیته امداد، 
ایتام، خانواده شهدای مدافع حرم، طلاب غیر ایرانی و ارگان هایی مثل شهرداری 
و … نیز توزیع شده است. وی با بیان اینکه مقدار قابل توجهی از فیش های غذای 
حرم مطهر در میان زائران در پارکینگ ها، صحن ها و خیابان های اطراف حرم مطهر 
توزیع شده است، افزود: مقداری از غذای تبرکی حرم مطهر حضرت معصومه 
)س( هم به برنامه های فرهنگی حرم مطهر مانند جشن روزه اولی ها، مهمانی 

ملکوت و غیره اختصاص داده شده است.
معاون پشتیبانی و منابع انسانی آستان مقدس کریمه اهل بیت)س( اضافه کرد: 
در طول ماه مبارک رمضان نیز چای خانه حضرتی فعال بوده و از بعد از افطار تا 

ساعت 10 شب بیش از 4 هزار چای شیرین میان زائران توزیع کرده است.

اخبار

معاون اول رئیس جمهور ؛

مخبر: اعمال تحریم ها و رفتارهای دوگانه 
کشورهای غربی اقدامی غیرانسانی است

 معاون اول رئیس جمهور در دیدار رییس فدراسیون بین المللی صلیب سرخ و هلال احمر 
از تحریم های غیرانسانی نظام سلطه و رفتارهای دوگانه کشورهای غربی در مواجهه با آسیب 

دیدگان از جنگ ها و منازعات انتقاد کرد. 
المللی  بین  فدراسیون  رئیس  روکا«  »فرانچسکو  دیدار  در  یکشنبه  روز  مخبر  محمد 
جمعیت های صلیب سرخ و هلال احمر با بیان اینکه متأسفانه برخی تشکل های بین المللی 
تحت فشار نظام سلطه نمی توانند برخی وظایف خود را انجام دهند، گفت: خوشبختانه 
فدراسیون بین المللی جمعیت های صلیب سرخ و هلال احمر کمتر از سایر نهادهای بین 

المللی در این حوزه از وظایف خود کوتاهی کرده است.
مخبر خاطرنشان کرد: اعمال فشار و تحریم های غیرانسانی نظام سلطه علیه جمهوری 
اسلامی ایران به ویژه در بخش های مهمی مانند غذا و دارو که با جان و سلامت مردم سروکار 

دارد، اقدامی غیر انسانی است.
وی افزود: کشورهای غربی و برخی سازمان های بین المللی استاندارد و رفتار دوگانه در 
جهان اعمال می کنند و این در حالی است که جان همه انسان ها با هم برابر است و نباید 
هیچ تفاوتی بین آسیب دیدگان از حوادث در اقصی نقاط جهان وجود داشته باشد. بنابراین 
از صلیب سرخ جهانی انتظار داریم تا با رسیدگی به وضعیت مردم آسیب دیده از جنگ در 
منطقه خاورمیانه به ویژه در سوریه و یمن و همچنین آوارگان افغانستانی به بهبود وضعیت آنان 

کمک های بیشتری کند.
مخبر با اشاره به آمار بالای پذیرش مهاجران افغانستانی در ایران گفت: چند میلیون 
افغانستانی به عنوان پناهجو به جمهوری اسلامی ایران مهاجرت کرده اند و جمهوری 
کمک های  انجام  در  سلطه  نظام  و  آمریکا  تحریم های  و  فشارها  رغم  به  ایران  اسلامی 
بشردوستانه به مردم افغانستان حداکثر تلاش خود را به کار بسته و این در حالی است که 
بسیاری تشکل های بین المللی کمک قابل توجهی برای خدمت رسانی به پناهجویان 

افغانستانی نداشته اند.
معاون اول رئیس جمهور با محکوم کردن و انتقاد از عملکرد برخی کشورهای غربی در 
تروریستی قلمداد کردن گروه انصارالله یمن تصریح کرد: این اقدام غیرانسانی مانعی بر سر 
راه کمک ها به مردم یمن است چرا که انصارالله به مردم مظلوم این کشور از جمله زنان و 
کودکان کمک های قابل توجهی داشته و از فدراسیون بین المللی جمعیت های صلیب سرخ 

و هلال  احمر می خواهیم تا اقدامات اساسی و مورد نیاز در این راستا را انجام دهند.
مخبر با اشاره به فعالیت های کمیته صلیب سرخ جهانی در زمان جنگ ایران و عراق در 
شناسایی و کمک به اسرای ایرانی در اسارت گاه های رژیم بعث از تلاش ها و خدمات این 

کمیته قدردانی کرد.
معاون اول رییس جمهور همچنین با تأکید بر اینکه جمعیت هلال احمر در جمهوری 
اسلامی ایران تشکیلاتی قوی و مورد حمایت دولت است، تصریح کرد: نیروهای خبره و 
فعال در این سازمان آمادگی دارند کمک های همه جانبه به ویژه آموزشی را در عرصه منطقه 
ای و بین المللی در اختیار فدراسیون بین المللی جمعیت های صلیب سرخ و هلال احمر 

قرار دهند.
  

رحیمی جهان آبادی: 

مافیا دست دولت ها را بسته است
نماینده مردم تربت حیدریه در مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: دولت می گوید برای 
نان یارانه می دهد اما سوال اصلی این است که مردم با افزایش قیمت ها در سایر حوزه ها 

باید چه کنند. 
جلیل رحیمی جهان آبادی در جلسه علنی روز )یکشنبه( مجلس و در جریان بررسی 
گرانی های اخیر گفت: همان طوری که در ابتدای مجلس یازدهم گفتم دولت انقلابی و 
اصولگرا و اصلاح طلب فرقی نداشته و هیچ کدام نمی توانند حریف رانت خواران و مافیایی 
شود که خودروی چینی را سه برابر قیمت در کشورهای همسایه به مردم می فروشند. این 
مافیا در حوزه ی یارانه های کالاهای اساسی نیز حضور دارد. چند سال است که قیمت یارانه 
نقدی 45 هزار تومان باقی مانده است. دولت می گوید برای نان یارانه می دهد، مردم با 

افزایش قیمت سایر حوزه ها چه کار کنند؟
وی در ادامه اظهار کرد: این روزها به حوزه های انتخابیه خود که می رویم چیزی جز بد و 
بیراه و آه و نفرین از مردم نمی شنویم دولت در اداره امور مانده است، مجلس به عنوان نهاد 

نظارتی و قانون گذار باید دخالت کند نه این که صرفا نطق داشته باشد.
نماینده مردم تربت حیدریه در مجلس تصریح کرد: به  بهانه قاچاق و جنگ اوکراین آن 
کشورها  سایر   خودروهای  حسرت  روزی  و  خانه ها  حسرت  مردم  روزی  کردید،  گران  را 
را می خوردند. گویا از این پس باید حسرت نان هم بخورند. افغانستان و عراق اشغال شد 
چه میزان پول ملی آنها سقوط کرد. مافیا دست دولت ها را بسته است فرقی بین اصلاح 
طلب و اصولگرا ندارد. رهبری از وضعیت خودروها انتقاد کردند، چه کسی توانست در برابر 
مافیای خودرو بایستد و خودرو وارد کند؟ هر کسی هر اشتباهی که می کند به گردن مجلس 
می اندازد. گویا دیواری کوتاه تر از مجلس نیست، باید از اختیارات نظارتی خود استفاده 

کنیم.
  

عزیزی نماینده مردم شیراز: 

تصمیمات خلق الساعه 
مردم را نگران کرده است

نماینده مردم شیراز در مجلس شورای اسلامی تاکید کرد که قانون مجلس در بحث 
پرداخت یارانه ها برای کالاهای اساسی کاملا شفاف است و این قانون نباید با اجتهاد مدیران 

اجرایی شود. 
به گزارش ایسنا، ابراهیم عزیزی در جلسه علنی روز )یکشنبه( مجلس و در جریان بررسی 
گرانی های اخیر بیان کرد: ای کاش  امروز معاون اول رئیس جمهور به مجلس آمده بودند و 

توضیحات قانع کننده ای را به نمایندگان ارائه می کردند.
وی ادامه داد: در قانون مجلس در بحث یارانه ها تاکید شده که نباید قیمت کالاهای 
اساسی افزایش یابد و چهارچوب قانون نیز مشخص است. قانون نباید با اجتهاد مدیران 
اجرایی شود. نان از اولویت های مجلس بود چرا دولت بدون اقناع سازی و هماهنگی به سراغ 
اصلاح نظام یارانه ای در حوزه نان رفت؟ آقای خاندوزی بحث اوکراین و خشکسالی را پیش 

کشیدند،  آیا بی تدبیری برخی مدیران منجر به از بین رفتن کشت استراتژیک گندم نشد؟
عزیزی اظهار کرد: بی توجهی به اقناع سازی مردم در کنار تصمیمات خلق الساعه مردم را 
نگران کرده است. لازم است که مجلس و دولت تمرکز بیشتری بر روی معیشت مردم داشته 

باشند. اگر مجلس از قانون خود به خوبی پاسداری کند به درستی نیز  اجرایی می شود.
 

آذری جهرمی: 

جراحی اقتصادی با فشار به مردم
 افق روشنی ندارد 

آذری جهرمی وزیر پیشین ارتباطات نوشت: پرداخت یک یارانه ثابت )یا کالابرگ(، با وجود 
جهشهای تورمی قابل پیش بینی، علیرغم تاثیرات مثبت کوتاه مدت، تجربه مناسبی در بلند 

مدت برای مردم نبوده است. 
محمدجواد آذری جهرمی وزیر پیشین ارتباطات نوشت: جراحی اقتصادی در کشور 
ضروری است اما بهتر است این جراحی  با واگذاری واقعی بنگاههای بزرگ و عمده خصولتی 

و دولتی به مردم آغاز شود.
اینکه این جراحی با  آزادسازی قیمتها و ایجاد نفع عمده برای این بنگاهها -بدون زحمت 

بهبود بهره وری برای آنها- و فشار به مردم آغاز شود، افق روشنی ندارد.
به عبارتی در این جراحی مردم باید ببینند اگر فشاری به معیشت آنها وارد می شوند، منفعت 

اول آن هم به خودشان می رسد.
پرداخت یک یارانه ثابت )یا کالابرگ(، با وجود جهشهای تورمی قابل پیش بینی، علیرغم 

تاثیرات مثبت کوتاه مدت، تجربه مناسبی در بلند مدت برای مردم نبوده است.

معاون علمی و فناوری رییس جمهور:

ایده های دانش بنیانی در دانشگاه ها 
درحال شکل گیری است 

معاون علمی و فناوری رییس جمهور گفت: ایده های دانش بنیانی در دانشگاه های کشور 
در حال شکل گیری است و این نوع فعالیت ها بسیار ارزشمند است. 

سورنا ستاری روز یکشنبه در حاشیه مراسم راه اندازی فاز دوم مرکز نوآوری نصیر در 
دانشکده مهندسی مکانیک دانشگاه خواجه نصیرالدین طوسی و بازدید از فعالیت شرکت 
ها و استارتاپ های مستقر در این مرکز در پاسخ به سوال خبرنگار گروه علم و آموزش ایرنا 
درمورد فعالیت دانشگاه ها در جهت فعالیت مراکز نوآوری اظهارداشت: حرکت دانشگاه ها 
به سمت نوآوری و فعالیت های فناورانه قابل تقدیر است. وی ادامه داد: به ویژه فعالیت های  
دانشگاه خواجه نصیرالدین طوسی به دلیل پراکنده بودن دانشکده های آن و مشکل کمبود 
فضای فیزیکی قابل تقدیر است. معاون علمی و فناوری رییس جمهور خاطرنشان کرد: اینکه 
این دانشگاه به سمت راه اندازی مراکز نوآوری حرکت کرده و محصولات فناورانه از سوی 

دانشجویان آن ارایه شده است، بسیار ارزشمند است.

رهبر معظم انقلاب در دیدار بشار اسد و هیأت همراه، 
مقاومت و ایستادگی ملت و نظام سوریه و پیروزی در 
و  اعتبار  افزایش  زمینه ساز  را  بین المللی  جنگ  یک 
سرافرازی سوریه دانستند و تأکید کردند: برای گسترش 
همکاری ها با سوریه، باید تلاش کرد روابط دو کشور 

بیش از گذشته ارتقا یابد. 
معظم  مقام  دفتر  رسانی  اطلاع    پایگاه  گزارش  به 
رهبری، حضرت آیت الله خامنه ای رهبر روز یکشنبه 
به  اشاره  با  در دیدار بشار اسد رئیس  جمهور سوریه 
موفقیت های بزرگ سوریه در میادین سیاسی و نظامی 
نیست،  جنگ  از  قبل  سوریه  امروز،  سوریه  گفتند: 
اگرچه آن زمان خرابی ها نبود اما احترام و اعتبار سوریه 
اکنون بسیار بیشتر از گذشته است و همه به این کشور 

به عنوان یک قدرت نگاه می کنند.
امروز  اینکه  بر  تأکید  با  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
منطقه  ملت های  نزد  سوریه  ملت  و  جمهور  رئیس  
از سران کشورهای  افزودند: برخی  سرافراز هستند، 
همسایه ما و شما، با سران رژیم صهیونیستی نشست 
و برخاست دارند و با یکدیگر قهوه می نوشند اما مردم 
همین کشورها در روز قدس خیابان ها را از جمعیت و 
شعار ضد صهیونیستی پر می کنند و این واقعیت امروز 

منطقه است.
پیروزی  و  مقاومت  در  را  متعددی  عوامل  ایشان 
و  دانستند  تأثیرگذار  بین المللی  جنگ  در  سوریه 
از  یکی  کردند:  خاطرنشان  اسد  آقای  به  خطاب 
مهمترین این عوامل، روحیه بالای شخص جنابعالی 
است و ان شاءالله با همین روحیه بتوانید ویرانی های 
جنگ را نیز بازسازی کنید زیرا کارهای بزرگی پیش 

روی شما قرار دارد.
رهبر انقلاب همچنین با گرامی داشت یاد و خاطره 
شهید سردار سلیمانی، گفتند: آن شهید بزرگوار تعصّب 
خاصی به سوریه داشت و به معنی واقعی کلمه فداکاری 
می کرد و رفتار او در سوریه با رفتارش در دفاع مقدس 

هشت ساله ایران تفاوتی نداشت.
نباید بگذاریم پیوند دو کشور ضعیف شود بلکه 

باید آن را تقویت کنیم
ایشان افزودند: شهید سلیمانی و دیگر برجستگان 
سپاه از جمله شهید همدانی، واقعاً با جان و دل تلاش 
می کردند و به موضوع سوریه همچون یک وظیفه و 
واجب مقدس می نگریستند. حضرت آیت الله خامنه ای 
دو کشور  برای هر  ارتباط  و  پیوند  این  کردند:  تأکید 
حیاتی است و نباید بگذاریم ضعیف شود بلکه باید 

آن را هر چه ممکن است تقویت کنیم. ایشان با اشاره 
در  برخی کشورهایی که  و محبت  اظهار دوستی  به 
سال های گذشته در جبهه مقابل سوریه قرار داشتند، 
افزودند: باید از تجربه های گذشته، خط آینده را روشن 

کرد.
رهبر انقلاب، روحیه و نشاط رئیس  جمهور سوریه 
را زمینه ساز انجام کارهای بزرگ برشمردند و گفتند: 
شخص رئیس  جمهور و دولت جمهوری اسلامی ایران 
نیز واقعاً با نشاط و دارای روحیه و اراده بالایی هستند و 
به موضوع سوریه اهتمام و انگیزه جدی دارند که باید 
از این فرصت برای ارتقاء بیش از پیش روابط دو کشور 

استفاده کرد.
اسد: مهمترین حمایت جمهوری اسلامی 

دمیدن روحیه مقاومت است
در این دیدار که سید ابراهیم رئیسی رئیس جمهور 
مواضع  از  تشکر  با  اسد  بشار  داشت،  حضور  نیز 
با  همچنین  و  ایران  دولت  و  ملت  حمایت های  و 
گرامی داشت یاد شهید سلیمانی، گفت: ایستادگی و 
مواضع پایدار ایران در 4 دهه گذشته در مسائل منطقه 
و بویژه موضوع فلسطین، به همه مردم منطقه نشان داد 

که راه ایران، راه درست و اصولی است.
خرابی های  کرد:  خاطرنشان  سوریه  رئیس جمهور 
جنگ را می توان بازسازی کرد اما اگر مبانی و اصول از 
بین بروند، قابل بازسازی نیستند و ایستادگی ملت ایران 
بر مبانی و اصول امام خمینی)ره( که با همت جنابعالی 
نیز ادامه یافت، زمینه ساز پیروزی های بزرگ ملت ایران و 

مردم منطقه بویژه مردم فلسطین شد.
بشار اسد افزود: برخی تصور می کنند حمایت ایران 
از جبهه مقاومت، حمایت تسلیحاتی است در حالی که 
مهمترین حمایت و کمک جمهوری اسلامی، دمیدن 

روحیه مقاومت و استمرار آن است.
رئیس جمهور سوریه در پایان تأکید کرد: آنچه باعث 
شد رژیم صهیونیستی نتواند بر منطقه حاکم شود، 
روابط راهبردی ایران و سوریه است که باید با قدرت 

ادامه یابد.

رهبر انقلاب اسلامی در دیدار رئیس جمهور سوریه و هیأت همراه:

سوریه در یک جنگ بین المللی پیروز شد
امروز همه به سوریه به عنوان یک قدرت نگاه می کنند 

مهدی زارع*

رئیس جمهور با تاکید بر اینکه مقاومت ملت سوریه در مقابله با تروریسم و تکفیر ستودنی 
است، اظهار داشت: آنچه آینده منطقه و فلسطین را رقم می زند، میزهای مذاکره و 
قراردادهایی مثل »اسلو« و »کمپ دیوید« و »معامله قرن« نیست، بلکه مقاومت ملت ها 

تعیین کننده نظم جدید منطقه ای است. 
از ظهر روز یکشنبه در دیدار »بشار اسد«  ابراهیم رئیسی پیش  آیت الله دکتر سید 
رئیس جمهور سوریه اظهار داشت:  آنچه امروز در پهنه غرب آسیا شاهد هستیم، تحقق 
برابر  در  ملت ها  مقاومت  بودن  نتیجه بخش  بر  مبنی  انقلاب  رهبر معظم  پیش بینی 

سلطه گران و متجاوزین است.
رئیس جمهور ضمن گرامیداشت یاد شهدای مقاومت سوریه و ایران، از جمله شهید حاج 
قاسم سلیمانی و تقدیر از مجاهدات مبارزین جهان اسلام بر ضد تروریسم، گفت: شما 

همچون پدرتان یکی از چهره های جبهه مقاومت هستید.
دکتر رئیسی در ادامه با یادآوری تحولات سیاسی و امنیتی دهه اخیر در منطقه تاکید 
کرد: مجاهدان مقاومت ثابت کردند که قدرتی قابل اتکا برای برقراری ثبات و امنیت در 

منطقه از جمله در سوریه هستند.
لزوم احترام تمامی کشورها به حاکمیت و تمامیت ارضی سوریه 

رئیس جمهور با تاکید بر لزوم احترام تمامی کشورها به حاکمیت و تمامیت ارضی سوریه 
گفت: زمانی که بعضی سران عرب و غیر عرب منطقه بر سر زمان سقوط حکومت سوریه 

شرط بندی می کردند، ایران در کنار ملت و دولت سوریه ایستاد.
آیت الله رئیسی خاطر نشان کرد: مجاهدت ارتش و نیروهای دفاع وطنی سوریه و 
رزمندگان مقاومت اسلامی در منطقه بخصوص حزب الله قهرمان، نقش اساسی در 
خشکاندن ریشه های قدرت نظامی داعش و سایر گروه های تروریستی که تهدیدی برای 

امنیت کل منطقه بودند، داشت.
دکتر رئیسی با ابراز تاسف از اینکه هنوز بخش های مهمی از خاک سوریه در اشغال 
نیروهای خارجی قرار دارد، افزود: باید تمامی سرزمین سوریه از لوث اشغالگران خارجی 
آزاد شود. این اشغال نباید مشمول مرور زمان شود و نیروهای اشغالگر و مزدوران آنها باید 

بیرون رانده شوند.
رژیم  تهدیدات  کرد:  تاکید  صهیونیستی  رژیم  تجاوزات  به  اشاره  با  جمهور  رئیس 
صهیونیستی در منطقه را باید با تقویت و تنوع معادلات بازدارندگی مورد توجه قرار داد. 
دکتر رئیسی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به لزوم تقویت همکاری و هماهنگی 
بین دو کشور  تاکید کرد: اراده و تمایل جدی تهران، ارتقای سطح همکاری ها و روابط با 
دمشق بخصوص در حوزه های اقتصادی و تجاری است و این مسئله یکی از اولویت های 

جدی دولت را تشکیل می دهد.
رئیس جمهور سوریه :

شاهد فروپاشی نقش آفرینی آمریکا در منطقه هستیم
»بشار اسد« رئیس جمهور سوریه نیز در این دیدار با اشاره به اینکه کشورش آماده 
هماهنگی و همکاری های گسترده تر با ایران در عرصه های امنیتی،  سیاسی و اقتصادی 
است، بر اهمیت نقش جمهوری اسلامی ایران در مبارزه با تروریسم در منطقه تاکید کرد 
و اظهار داشت: در سال های مقاومت و مقابله با تجاوز غربی و تکفیری، ایران تنها کشوری 

بود که از ابتدا کنارمان ایستاد.
بشار اسد روابط سوریه و ایران را استراتژیک توصیف و تصریح کرد: تحولات منطقه 
پس از یک دهه جنگ علیه محور مقاومت، نشان داد که استقامت اثرگذار و نتیجه بخش 
است. رئیس جمهور سوریه با تاکید بر اینکه شاهد فروپاشی نقش آفرینی آمریکا در منطقه 
هستیم، خاطرنشان کرد: ما اثبات کردیم که با همکاری نزدیک کشورهای منطقه با 

یکدیگر می توان در برابر آمریکا و سلطه گرانی که ادعای ابرقدرتی دارند، پیروز شد.
بشار اسد در بخش دیگری از سخنان خود گفت: تجربه ثابت کرده که هماهنگی و 
تعامل کشورهای منطقه در مسائل مختلف از جمله در موضوع فلسطین بسیار موثر بوده و 
موفقیت های مقاومت فلسطینی ها نشان داد که مصالحه برخی اعراب نتیجه عکس داده 
است. رئیس جمهور سوریه با تشکر از حمایت های جمهوری اسلامی ایران از ملت سوریه 
در جنگ علیه تروریسم، تصریح کرد: ملت و دولت سوریه قدردان ملت ایران است و خود 

را متعهد و مدیون ایران می داند.

آیت الله رئیسی در دیدار بشار اسد: 

آینده منطقه را مقاومت ملت ها و نه میز مذاکره، رقم می زند

 رئیس دستگاه دیپلماسی کشورمان گفت: راه حل 
بحران اوکراین سیاسی است و باید مذاکرات سیاسی بین 
اوکراین و روسیه هرچه زودتر منجر به توقف درگیری ها و 

برقراری آتش بس شود.
کشورمان  خارجه  امور  وزیر  امیرعبداللهیان  حسین 
عصر روز )یک شنبه( در جریان نشست خبری مشترک با 
»زبیگنیو رائو« وزیر امور خارجه لهستان گفت: به جناب 

آقای رائو وزیر امور خارجه لهستان خوش آمد می گویم.
تاریخی  و  دیرینه  رابطه  لهستان  و  ایران  افزود:  وی 
باز  قبل  سال   540 به  کشور  دو  روابط  قدمت  دارند؛ 
می گردد و این یک سرمایه بزرگ در روابط تهران و ورشو 
به حساب می آید. وزیر امور خارجه کشورمان تصریح 
کرد: رایزنی های سیاسی بین دو کشور به عنوان دو حوزه 
مهم غرب آسیا و شرق اروپا و دو کشوری که در این دو 
حوزه مهم به لحاظ جغرافیایی قرار دارند حائز اهمیت 
است. امیرعبداللهیان گفت: بر هیچکس پوشیده نیست 
که در ماه های اخیر و در جنگ اوکراین، لهستان نقش 
انسان دوستانه مهمی را برای آوارگان اوکراینی و همچنین 
انتقال فوری اتباع جمهوری اسلامی ایران در روزهای 
آغازین جنگ از نقاط مختلف اوکراین به لهستان و از آنجا 
به سمت جمهوری اسلامی ایران به عمل آورد. وی افزود: 
از این منظر از مقامات دولت لهستان تشکر می کنیم. 
از  لهستان  کرد:  تصریح  کشورمان  خارجه  امور  وزیر 
لحاظ اقتصادی ظرفیت های فراوانی را در اختیار دارد. 
امیرعبداللهیان افزود: در گفتگوهای امروز توافق کردیم 

معاونین  سطح  در  کشور  دو  سیاسی  مشترک  کمیته 
سیاسی وزارتخانه ها و مدیران کل سیاسی حداکثر تا 3 
ماه آینده، دور جدیدی را برگزار کنند. آخرین گفتگوهای 
سیاسی ما در تهران، کمتر از 4 ماه پیش انجام شد. وی 
افزود: امروز با همکارم روابط دو کشور را مرور کردیم. دو 
طرف بر اهمیت توسعه همکاری ها در حوزه انرژی، علم 
و فناوری، تولید خودروهای سنگین اتوبوس و کامیون 
و همچنین در عرصه های پزشکی هسته ای و در عرصه 
علمی در حوزه تبادل اساتید و دانشجویان با یکدیگر 
اتفاق نظر داشتیم. وزیر امور خارجه افزود: در جریان 
سفر وزیر امور خارجه لهستان امروز سند همکاری های 
فرهنگی، ورزشی، علمی، جوانان و رسانه های گروهی 
به امضا می رسد و وزارت ارشاد مسئول تنطیم این اسناد 
است. این سند در قالب موافقت نامه به امضا می رسد و 
اعتبار مهمی برخوردار است. امیرعبداللهیان تصریح 
کرد: آقای رائو در حوزه دیپلماسی پارلمانی، ایده های 
با رئیس مجلس شورای  مثبتی را در جریان دیدارش 

اسلامی مطرح کرد.
دوستی  گروه  رئیس  آینده  ماه های  طی  افزود:  وی 
ایران به همراه هیئتی به  پارلمانی جمهوری اسلامی 
در  گفت:  خارجه  امور  وزیر  کرد.  خواهد  سفر  ورشو 
تشکیل  جمله  از  مهم  موضوعات  از  برخی  خصوص 
داریم  نظر  اتفاق  هم  با  اقتصادی  مشترک  کمیسیون 
بازه ی  خصوص  در  جاری  روز  گفتگوهای  ادامه  در  و 
توافق  اقتصادی  مشترک  کمیسیون  برگزاری  زمانی 

اینکه  بیان  با  امیرعبداللهیان  داشت.  خواهیم  را  لازم 
در خصوص آخرین تحولات منطقه ای از جمله آخرین 
تحولات اوکراین، گفتگوهای مهمی بین ما انجام شد، 
هستیم،  اوکراین  در  جنگ  مخالف  ما  داشت:  اظهار 
همانگونه که مخالف جنگ در یمن، افغانستان، سوریه 
عراق و هر نقطه از جهان هستیم و معتقدیم راهکار در 
اوکراین، سیاسی است و مذاکرات سیاسی بین اوکراین 
و روسیه باید منجر به توقف هر چه سریع تر این جنگ و 
برقراری آتش بس در این کشور شود. وی افزود: در شروع 
جنگ در اوکراین در تماس تلفنی با همکارم جناب آقای 
رائو، آمادگی جمهوری اسلامی ایران برای اعزام یک تیم 
پزشکی 25 نفره به مرز مشترک اوکراین و لهستان را اعلام 
کردیم. همچنین آمادگی برای ارسال کمک های انسان 
دوستانه را اعلام کردیم که به دلیل استقرار صلیب سرخ 
جهانی، اعلام کردند که فعلًا نیازی به اعزام این تیم ها 
امور خارجه کشورمان تصریح کرد:  ندارد. وزیر  وجود 
از ابتدای بحران اوکراین سه مرحله با وزیر خارجه این 
کشور گفتگوی تلفنی داشتم. همچنین در دو مرحله با 
آقای لاوروف در حاشیه نشست وزرای خارجه همسایه ی 
افغانستان در چین و در جریان سفر به مسکو حامل 
پیام وزیر خارجه اوکراین مبنی بر درخواست آتش بس 
و آمادگی برای گفتگوها و توافق بودم. امیرعبداللهیان 
تصریح کرد: به تلاش ها برای این مسیر ادامه می دهیم 
و امیدواریم شاهد ثبات و امنیت در همه نقاط جهان 

باشیم.

امیرعبداللهیان:

راه حل بحران اوکراین سیاسی است

فرمانده کل سپاه :

دشمنان انقلاب،  در "حقیقتِ قدرت" شکننده هستند 
فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی گفت: انقلاب شکوهمند اسلامی و 
امامین انقلاب، هیمنه دشمن را در قلوب مومنین شکستند و امروز دشمنان ما به 
رغم برخی برتری در حوزه فیزیک قدرت، در »حقیقت قدرت«، شکننده هستند 

و به زودی فرو می ریزند.
سردار سرلشکر پاسدار حسین سلامی، با بیان اینکه عالم، میدان تصادف 
بر  اگر می خواستیم  نمی شود، گفت:  اتفاقی حاصل  پیروزی ها  و  نیست 
کلیشه ها تکیه کنیم، می بایست عملیات ها را در دوران دفاع مقدس متوقف 
می کردیم و در برابر دشمن عقب می نشستیم، اما با تکیه بر آموزه های قرآنی 
و بهره گیری از الگوی مقاومت، بر دشمن بعثی غلبه کردیم. فرمانده کل سپاه 
که امروز در مراسم تجلیل و تکریم استادان و مربیان سپاه سخن می گفت، بر 
اهمیت و ضرورت بهره مندی از دانش نوین و ابزارهای جدید تاکید و تصریح 

کرد: ابعاد جنگ تغییر کرده و تکیه بر قاعده های ثابت، محکوم به شکست 
است. سردار سلامی، فلسفه آموزش در سپاه را تربیت پاسدارانی با قلب های 
مستحکم و  آرمان های بزرگ عنوان کرد و گفت: استکبار جهانی و دشمنان 
جامعه بشری در تلاشند تا ذهن جوانان از داده ها و اطلاعات آنان تغذیه شود و 
از این طریق بر جوامع، تسلط فکری پیدا کنند. وی با بیان اینکه تقابل دشمنان 
با انقلاب اسلامی، تمامی ابعاد و عرصه ها از نظامی و امنیتی تا سیاسی، 
اجتماعی، اقتصادی، علمی، فرهنگی و عملیات روانی را شامل می شود، گفت: 
در چنین شرایطی به پاسداران و نیروهای مسلحی نیازمندیم که در عرصه جهاد 
کبیر مستحکم ایستاده و از شکوه پوشالی امپراطوری های بزرگ هراسی به دل 
راه ندهند و برخورداری از این مهم  وجه تمایز سپاه و نیروهای مسلح جمهوری 

اسلامی با سایر نیروهای نظامی دنیا است.
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سرفه یک واکنش طبیعی نسبت به یک محرک یا مادهٔ خارجی در گلو است. اما 
سرفه های ناشی از قلقلک گلو می توانند تداوم پیدا کرده و مزمن شوند.

همهٔ ما زمانی احساس قلقلک یا خارشی ناگهانی را در گلویمان تجربه کرده ایم 
که اغلب با سرفه های خشک همراه است. سرفه هدفی دارد: خلاص شدن از 
موکوس، ماده ای که وارد گلو شده، و یا محرک دیگری که باعث قلقلک و خارش گلو 
شده است. اما همیشه هم سرفه نمی تواند هر چیزی را که باعث احساس قلقلک 
و خارش در گلو شده حذف کند. اگر می خواهید از شر این احساس آزاردهنده 
در گلویتان خلاص شوید باید علتش را بفهمید و سپس راه درمانی مناسب آن را 

در پیش بگیرید. 
سرفه چیست؟

سرفه یک واکنش طبیعی نسبت به یک محرک یا مادهٔ خارجی در گلو است. اما 
سرفه های ناشی از قلقلک گلو می توانند تداوم پیدا کرده و مزمن شوند.

علت ها
. ترشحات پشت حلق . سینوزیت . گلودرد . التهاب حنجره . آسم . محرک های 

محیطی . دهیدراسیون . ریفلاکس 
ریفلاکس معده - مری )GERD( یا ریفلاکس اسید می تواند موجب سرفه های 
مزمن و احساس قلقلک در گلو شود. تقریباً 75 درصد از افرادی که ریفلاکس دارند 

ممکن است هیچ علامت دیگری )مثلًا سوزش معده( به جز سرفه نداشته باشند.
. بعد از ورزش

اگر مکرراً بعد از ورزش احساس قلقلک در گلو یا گلودرد دارید ممکن است به 
برونکوکانستریکشن ورزشی )EIB( یا آسم ناشی از ورزش دچار باشید. EIB زمانی 
روی می دهد که راه های هوایی، گرما، رطوبت و یا هر دو را حین ورزش از دست 
می دهند، بنابراین هوایی که فرد به درون ریه می کشد خشک تر از هوای داخل بدن 

است.
دیگر علائم EIB: . سرفه . تنگی نفس . خس خس سینه . کاهش استقامت

. گرفتگی سینه . ناراحتی معده
شما ممکن است دو سه دقیقه بعد از شروع ورزش متوجه علائم شوید و این 
علائم تا 10 تا 15 دقیقه بعد از توقف ورزش ادامه دارند. محرک های داخل هوا نیز 
می توانند حین فعالیت های خاصی، علائم EIB را ایجاد کنند، فعالیت هایی مانند:
. در هوای خشک و آلوده و سرد بیرون ورزش کردن . شنا در استخری که کلر دارد . یوگا 

در دمای بالا . استفاده از محصولات شوینده و پاک کننده معطر یا استنشاق بوی رنگ
احساس قلقلک در گلو چگونه است؟

قلقلک در گلو می تواند شبیه یک چیز تیز و خارش یا زبری در انتهای دهان یا 
حلق احساس شود. معمولًا صدا نیز خشن شده و حرف زدن سخت می شود. 
اگر قلقلک و خارش گلو ناشی از ترشحات پشت بینی باشد، گلو تحریک شده و 
می سوزد. همچنین ممکن است احساس کنید یک برآمدگی در گلو دارید که 

می تواند ناشی از تورم لوزه ها باشد.
درمان

درمان احساس قلقلک و خارش در گلو بستگی به علت این وضعیت دارد.
ترشحات پشت حلق

بهترین راه درمان قلقلک گلو ناشی از ترشحات پشت حلق این است که پیدا 
کنید علت افزایش تولید موکوس چیست. معمولًا آلرژی، GERD و عفونت های 
باکتریایی یا ویروسی علت ترشحات پشت حلق هستند. در برخی موارد، نمی تواند 
علت ترشحات پشت حلق را تشخیص داد و راهکارهای معمول خانگی می  توانند تا 

حدودی مفید باشند. 
گلودرد

گلودرد می تواند ناشی از یک عفونت باکتریایی یا ویروسی باشد. بیشتر موارد 
گلودرد، ویروسی هستند و معمولًا با داروهای بدون نسخه و ضدالتهاب، راهکارهای 
خانگی و استراحت درمان می شوند. باکتری استرپتوکوک می تواند منجر به گلودرد 

استرپتوکوکی شود که نیاز به درمان با آنتی بیوتیک دارد.

آلرژی  ها
برای درمان قلقلک گلو ناشی از آلرژی، باید پیدا کنید چه چیزی عامل آلرژی 
شماست و از آن اجتناب کنید. اگر اجتناب از آلرژن، مثلًا ریزگردها امکان پذیر 

نباشد، داروهایی که آنتی هیستامین دارند می توانند مؤثر باشند.
عفونت سینوس ها

عفونت سینوس ها که به آن سینوزیت می گویند، از دیگر علت های معمول قلقلک 
گلو است. اگر یک سرماخوردگی بیشتر از 10 تا 14 روز طول بکشد یا بهتر شود 
اما دوباره بعد از 7 تا ده روز شدت بگیرد، می تواند سینوزیت باشد. آنتی بیوتیک 
برای درمان عفونت های باکتریایی و مسکن های بدون نسخه و درمان های مربوط 

به بینی نیز برای عفونت های ویروسی مفیدند.
دهیدراسیون

افزایش تولید بزاق دهان می تواند علائم دهیدراسیون را کاهش داده و قلقلک 
و تحریک گلو در اثر کم آبی بدن را تسکین دهد. مکیدن آب نبات و تکه های یخ 
می تواند احساس خارش و قلقلک در گلو را کاهش دهد. همچنین استفاده از 
دستگاه رطوبت ساز هم برای مرطوب کردن هوایی که تنفس می کنید نیز مفید 

است.
گردوخاک

محرک های محیطی مانند گردوخاک، آلودگی هوا و دود سیگار همگی می توانند 
علت خارش گلو باشند. یکی از بهترین راه های رها شدن از این احساس در گلو، 

ترک سیگار و قرار نگرفتن در معرض دود سیگار یا دیگر محرک هاست.
ریفلاکس معده - مری

با ترکیبی از دارو و تغییراتی در سبک زندگی می توانید ریفلاکس معده - مری یا 
GERD را درمان کنید، مثلًا با بالا گذاشتن سر حین خواب، تغییراتی در رژیم و 

عادت های غذایی.
آسم

آسم یک عارضه ریوی مزمن است که در آن راه های هوایی ملتهب و باریک 
می شوند و تنفس را سخت می کنند. قلقلک در گلو و سرفه های مزمن از اصلی ترین 
علامت های آسم در برخی از افراد هستند. افرادی که آسم دارند باید طبق نظر 

پزشک خود، پیگیر برنامهٔ درمان باشند تا علائم را کنترل کنند.
ریفلاکس معده - مری )GERD( یا ریفلاکس اسید می تواند موجب سرفه های 
مزمن و احساس قلقلک در گلو شود. تقریباً 75 درصد از افرادی که ریفلاکس دارند 

ممکن است هیچ علامت دیگری )مثلًا سوزش معده( به جز سرفه نداشته باشند
راهکارهای خانگی

احساس قلقلک و خارش در گلو معمولًا ناشی از عارضه ای خطرناک و جدی 
نیست و راهکارهای خانگی می توانند کمک زیادی کنند:

. چای گرم با عسل و آبلیمو . سوپ گرم . ترکیبی از آب گرم و آبلیمو و عسل و 
فلفل کاین . چای زنجبیل . آب نبات سخت یا قرص مکیدنی . بیشتر آب نوشیدن

. پرهیز از کافئین . استفاده از بخور برای مرطوب نگه داشتن هوا . استراحت زیاد
. نرم کردن راه های هوایی با حمام بخار . دم نوش مریم گلی 

چه زمانی مراجعه به پزشک لازم است؟
احساس خارش و قلقلک در گلو با درمان های خانگی برطرف می شود اما در 

صورت علائم زیر به پزشک مراجعه کنید:
. احساس خارش و قلقلکی که بیشتر از سه هفته طول کشیده است.

. احساس خارش و قلقلکی که مانع خواب می شود.
. تورم غدد لنفاوی . تب . مشکل در بلع . خس خس و تنگی نفس . درد در سینه

. سرفه با خون، خلط یا موکوس . کاهش وزن . هر علامت شدید دیگری

چه زمانی مراجعه به پزشک لازم است؟

دکترای تخصصی طب ایرانی مطرح کرد :احساس قلقلک در گلو چیست و چه باید کرد؟

رفع چروک و جوش صورت با طب ایرانی
دکترای تخصصی طب ایرانی با تاکید بر اینکه رطوبت رسانی به کلاژن سازی 
پوست کمک می کند گفت: استفاده از ترکیب روغن های بنفشه، کدو و بابونه برای 

رطوبت رسانی به پوست بسیار مفید است. 
علیرضا یارقلی دکترای تخصصی طب ایرانی با اشاره به اینکه تمام بدن ما 
آینه تمام نمای کبد است اظهار داشت: خلط بدن در کبد تولید می شود. کبد 
آشپزخانه بدن است. مواد زائدی که در کبد و دیگر اندام های بدن تولید می شود 
می تواند از پوست دفع شود. وقتی ماده بدی به سمت پوست برود می تواند موجب 
ایجاد بیماری های پوستی کند. بد غذا خوردن و گرمی و سردی و غلیظی کبد 
می تواند موجب بیماری های پوستی شود. درمان بیماری های پوستی در طب 

ایرانی با پاکسازی کبد آغاز می شود.
درهم خوری برای کبد مضر است

وی افزود: پُرخوری و درهم خوری برای کبد مضر است. خوردن نوشیدنی، سالاد 
و ماست وسط غذا به ویژه غذاهای گوشتی به کبد آسیب می رساند. نوشیدن آب 
بسیار یخ به ویژه با شکم گرسنه و پس از خوردن غذای گرم هم برای کبد بسیار مضر 
است. ضمن اینکه کبد، غذای بدطعم و بدبو و بدمزه را هم دوست ندارد. اگرچه 
هر غذای خوشمزه ای هم موافق کبد نیست. کبد با غذاهایی مثل خورشت های 
خلال بادام، آلو اسفناج و خورشتهایی که به آنها ترشی اضافه می کنیم ، موافق 

است.
یارقلی یادآور شد: صبح زود نوشیدن یک استکان از ترکیب عرق های کاسنی و 
شاتره  و خاک شیر و تخم شربتی و سکنجبین، همچنین شربت آبلیمو بسیار خوب 

است. شکر کم برای بدن ضرر ندارد.
درمان موضعی جوش صورت

وی درباره درمان موضعی جوش صورت گفت: ترکیب ماست یا آب ماست به 
همراه سفیده تخم مرغ محلی به همراه یک قاشق چایخوری عسل برای درمان 
جوش صورت بسیار مفید است. می توان این ترکیب را به مدت 10 دقیقه روی 

صورت گذاشت.
وی تاکید کرد: رطوبت رسانی به پوست بسیار خوب است. در فصل گرم سال 
ترکیب ماست یا آب پنیر به همراه آب خیار و سیب رنده شده، هرشب حدود 
10 دقیقه روی صورت می تواند به رفع چروک پوست کمک کند. رطوبت رسانی 
به پوست می تواند به کلاژن سازی کمک کند. در فصول گرم و پاییز خشکی 
پوست داریم. بنابراین باید برای اینکه پوست خوبی داشته باشیم باید مایعات 
مناسب بنوشیم. استفاده از کرم های مرطوب کننده و آب پاش بابونه و گلاب 
در گرما به رطوبت رسانی پوست بسیار کمک می کند. افرادی که محیط کار 
گرمی دارند می توانند از اسپری این محلول روی صورت و محیط اطراف خود 

استفاده کنند.
درمان خشکی پوست 

یارقلی درباره درمان خشکی پوست گفت: برای درمان خشکی پوست می توان 
از انواع رطوبت دهنده ها استفاده کنند. از صابون هایی که چربی پوست را از 
بین نمی برند باید استفاده کرد. آب داغ و گرم برای شستشو مناسب نیست چون 
چربی را از بین می برد. پس از شستن صورت و زمانی که پوست مرطوب است 
بلافاصله از ترکیب روغن های کدو  و بنفشه می توان استفاده کرد. ضمن اینکه 
می توان به این ترکیب، روغن بابونه هم اضافه کرد. اگرچه نباید در مصرف روغن 
هم زیاده روی کرد. چون می تواند موجب بروز جوش صورت شود. برای درمان 

خشکی چشم و پلک باید حتما به پزشک مراجعه کرد.
 

محققان دانمارکی می گویند؛
رژیم گیاهخواری برای افراد دیابتی مفید است

رژیم های گیاهی سرشار از میوه ها، سبزیجات، آجیل، حبوبات و دانه ها هستند 
و هیچ گونه غذای حیوانی ندارند.

به نقل از هلث دی نیوز، متاآنالیز 11 مطالعه منتشر شده تا مارس 2022 که 
در مجموع نزدیک به 800 نفر را شامل می شد، نشان داد که پیروی از یک رژیم 
غذایی گیاهخواری به مدت حداقل 12 هفته به کاهش وزن و کاهش قند خون 
افراد کمک می کند، و بیشتر از یک رژیم غذایی مدیترانه ای، رژیم های مختلف 

مخصوص دیابتی ها یا رژیم های غذایی کنترل شده مؤثر است.
در مقایسه با سایر رژیم های غذایی، رژیم های گیاهی به طور قابل توجهی وزن 
)به طور متوسط 4 کیلوگرم( و شاخص توده بدنی را به میزان 1.38- کیلوگرم بر 

متر مربع کاهش داد.
طبق این مطالعه، رژیم های غذایی گیاهی همچنین منجر به بهبود جزئی در 
سطح قند خون، کلسترول کل و کلسترول بد LDL شد، اما تأثیر کمی بر فشار 

خون یا تری گلیسیرید در مقایسه با سایر رژیم ها داشت.
این ارزیابی دقیق از بهترین شواهد موجود تا به امروز با اطمینان نشان می دهد 
که رعایت رژیم غذایی گیاهخواری برای حداقل 12 هفته ممکن است منجر به 
کاهش وزن معنی دار بالینی و بهبود سطح قند خون شود و بنابراین می تواند در 
مدیریت اضافه وزن استفاده شود. »آن دیت ترمانسن«، سرپرست تیم تحقیق از 
مرکز دیابت کپنهاگ دانمارک، گفت: »رژیم های گیاهی احتمالًا منجر به کاهش 
وزن می شوند زیرا با کاهش کالری دریافتی به دلیل محتوای کمتر چربی و محتوای 

بیشتر فیبر رژیمی مرتبط هستند.«
 

محققان سوئیسی می گویند؛

ویتامین D و اُمگا۳ ریسک ابتلا به سرطان 
را کاهش می دهند

نتایج یک مطالعه نشان می دهد که ترکیبی از ویتامین D با دوز بالا، اُمگا3 و 
در  به سرطان  ابتلا  به کاهش خطر  تواند  در خانه می  تمرینات قدرتی ساده 

بزرگسالان سالم 70 سال و بالاتر تا 61 درصد کمک کند.
به نقل از زی نیوز، این اولین مطالعه ای است که فواید ترکیبی سه مداخله 
بهداشت عمومی مقرون به صرفه را برای پیشگیری از سرطان های تهاجمی 

آزمایش می کند.
دکتر »هایک بیشوف فراری«، سرپرست تیم تحقیق از بیمارستان دانشگاه زوریخ 
در سوئیس، می گوید: »جدای از توصیه های پیشگیرانه مانند سیگار نکشیدن و 
محافظت در برابر نور خورشید، تلاش های بهداشت عمومی که بر پیشگیری از 

سرطان تمرکز دارند، محدود هستند.«
وی خاطرنشان کرد: »امروزه تلاش های پیشگیرانه در بین افراد میانسال 
محدود  واکسیناسیون  و  غربالگری  اقدامات  به  زیادی  حد  تا  مسن تر  و 

می شود.«
مطالعات نشان داده است که ویتامین D از رشد سلول های سرطانی جلوگیری 
به  تبدیل سلول های طبیعی  از  اُمگا 3 ممکن است  به طور مشابه،  می کند. 
سلول های سرطانی جلوگیری کند و نشان داده شده است که ورزش عملکرد 
سیستم ایمنی را بهبود می بخشد و التهاب را کاهش می دهد، که ممکن است به 

پیشگیری از سرطان کمک کند.
محققان در این مطالعه، تأثیر مصرف روزانه ویتامین D3 با دوز بالا، مکمل های 
اُمگا 3 روزانه و یک ورزش قدرتی ساده در خانه را به تنهایی و به صورت ترکیبی بر 
روی خطر ابتلاء به سرطان تهاجمی بر روی بزرگسالان 70 سال به بالا آزمایش 

کردند.
این آزمایش سه ساله که در سوئیس، فرانسه، آلمان، اتریش و پرتغال برگزار شد، 

شامل 2157 شرکت کننده بود.
بیشوف فراری گفت: »نتایج نشان می دهد که هر سه درمان )ویتامین D3، امگا 

3 و ورزش( فواید تجمیعی بر کاهش خطر سرطان های تهاجمی دارند.«
هر یک از این درمان ها دارای یک مزیت تک کوچک بودند، اما وقتی هر سه 
درمان با هم ترکیب شدند، مزایا از نظر آماری معنی دار شدند و محققان کاهش 

کلی خطر سرطان را تا 61 درصد مشاهده کردند.
بیشوف فراری با بیان نیاز به مطالعات بیشتر گفت: »نتایج ما، اگرچه مبتنی 
بر مقایسه های متعدد است و نیاز به تکرار دارد، اما ممکن است برای کاهش بار 

سرطان مفید باشد.«

سلامت

متخصص طب ایرانی مطرح کرد :

بهترین نمک خوراکی از نظر طب سنتی 
عضو هیئت علمی دانشکده طب سنتی دانشگاه علوم پزشکی تهران گفت: 
بهترین نمک را در طب سنتی نمک اندرونی می دانند که این نمک از کوه ها 
گرفته می شود و در طبقه بندی نمک ها، معمولا به نمک دریا پایین ترین امتیاز 

را می دهند.
به نقل از بهداشت نیوز؛ ¬دکتر علیرضا عباسیان گفت: باید بینیم در کتب 
طب ایرانی معروف، چه نکاتی در خصوص نمک گفته شده است، بهترین نمک 
خوراکی در کتب طب ایرانی نمکی است که علاوه بر شفاف بودن، از کدورت ها و 

آلودگی ها پاک است.
وی با اشاره به اینکه انواع نمک ها شامل سنگ نمک کوهی، نمک های معدنی 
و نمک های دریایی است، خاطرنشان کرد: معمولا نمکی که به شکل سنگ 
نمک در معادن و کوه ها هست، آلودگی ها و کثافات به آن وارد نمی شود، جای آن 

محفوظ است و ممکن است قرن ها در معدنی نمک باشد و سال ها انباشته شود.
عباسیان گفت:، اما دریا ها به طور مکرر آلودگی هایی به آن ها وارد می شود مثل 
آلودگی های صنعتی و فاضلاب شهری و ...، بنابراین اکثر نمک های دریایی 

معمولا به لحاظ علمی آلوده هستند و ما هر نمک دریایی را توصیه نمی کنیم.
وی تصریح کرد: البته گفته هایی هست در مورد نمک دریاچه ارومیه که می گویند 
املاح آن آلوده نیست و اگر این نمک تصفیه شده باشد می تواند مورد استفاده 

قرار گیرد.
عضو هیئت علمی دانشکده طب سنتی دانشگاه علوم پزشکی تهران ادامه داد: 
نمکی که تصفیه شده باشد معمولا فلزات و آلودگی های آن تصفیه شده و نمک 
مفیدی هست و اگر نمک دریا تصفیه نشده باشد باید احتیاط کرد، چون یک نفر 

امکان دارد نمک دریا را از سواحل آلوده بردارد و این برای بدن مضر است.
می فروشند  دریا  نمک  که  افرادی  از  برخی  همچنین  کرد:  تأکید  عباسیان 
مجوز های بهداشتی از وزارت بهداشت دارند و مردم می توانند نهایتا این دسته از 

نمک های دریا را مصرف کنند.
وی گفت: بین دیدگاه افرادی که ادعا می کنند نمک دریا معجزه می کند و 
افرادی که می گویند همه ی نمک های دریا آلوده اند، باید نظر متعادلی ارائه داد 
یعنی کلا مصرف نمک را باید در کشور پایین بیاوریم و خیلی از کشور ها هستند که 

اصلا نمک را از سفره های خود برداشته اند.
این متخصص طب ایرانی اضافه کرد: ایرانی ها علاقه ی زیادی به مصرف نمک و 
شوری دارند و، چون طعم ها طوری هست که عادت آن از کودکی در انسان شکل 
می گیرد، بنابراین جایگزین کردن برای نمک باید عادت غذایی ما شود یعنی باید 

عادت کنیم غذا ها و خوراکی های شور نخوریم.
علیرضا عباسیان با تأکید براینکه خانواده ها باید بدن خود را به کمتر نمک 
خوردن عادت دهند، عنوان کرد: مثلا می توانند به جای آجیل شور، آجیل های 
ترش و تند را جایگزین کنند. "گل پر" ماده ی خوبی است که ترش مزه است و 

چربی خون را پایین می آورد و برای معده هم خوب است.
عضو هیئت علمی دانشکده طب سنتی دانشگاه علوم پزشکی تهران گفت: 
مردم در انواع خوراکی ها و غذا ها می توانند به جای مصرف زیاد نمک، انواع ادویه 
جات و مواد خوراکی ترش مزه، چون تخم گشتیز، سماغ، گرده لیمو و گرده غوره 

را جایگزین کنند.
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حفظ  ضمن  می رسد  نظر  به  کرونایی،  مرگ های  کاهش  به  رو  آمار  ثبت  با 
احتیاط های لازم، باید برای دوران بعد از کووید-1۹ و سویه هایش آماده شد. به ویژه 

که گذشته اعلام شد پس از 26 ماه، آمار مرگ تک رقمی شده است. 
اگرچه تا اعلام رسمی شکست کامل کرونا و خروج کشور از وضعیت دو سال اخیر، 
زمان زیادی باقی است و با توجه به رفتارهای ناشناخته این ویروس، همچنان باید 
شیوه نامه ها را تا نهایت ممکن، رعایت کرد اما اگر شرایط کنونی پایدار باشد، آثار و 
عوارض خروج کشور از بحران های همه گیری، از هم اکنون قابل مشاهده است. 
از این رو که »حمیدرضا جماعتی« دبیر کمیته علمی کشوری مقابله با کرونا درباره 
مصوبه های جدید کمیته علمی کشوری کرونا گفته: »بیشترین موضوعی که در حال 
حاضر در کمیته علمی مورد بحث قرار می گیرد، همان بحث مشکلات و عوارض 
پساکووید است. پساکووید به این معناست که افراد که به هر شکلی بعد از ابتلا به 
بیماری کووید-1۹، بهبود می یابند، دچار برخی عوارض می شوند؛ قلبی-عروقی، 
مغزی، گوارشی، سندروم متابولیک، عوارض استخوانی، عضلانی و ... . دیده شده 

که این عوارض به مشکلات عدیده ای در حوزه بهداشت کشور منجر خواهد شد«.
دو حوزه مغفول در پساکووید

تعریف دکتر جماعتی البته تنها بخشی از عوارض گسترده کرونا و گوشه ای از 
شرایط »پساکرونا« را شامل می شود و با گذشت بیش از 26 ماه از آغاز همه گیری، دو 

حوزه بهداشتی –روانی زیر نباید مغفول بمانند:
1. نخست آن دسته از بیمارانی که به هر دلیلی، درمان خود را در این روزها به 
تعویق انداخته اند؛ خواه از ترس ابتلا به کرونا یا افزایش تعرفه ها یا اثرات اقتصادی 
ناشی از کرونا و گرانی های اخیر؛ از جمله مبتلایان به برخی بیماری هایی که نیازمند 
پایش مرتب است؛ مانند قندخون، تست های دوره ای سرطان، بیماری های دهان و 

دندان، برخی جراحی ها و ... .
2. دسته دوم که اهمیتی کمتر از بخش قبلی ندارد، درصد بالایی از جمعیت کشور 
است که یا متحمل فشارهای روانی جدید در دوران کرونا شده اند؛ یا بیماری های 
روانی قبلی شان تشدید شده یا در پساکووید، بیماری آنها بروز یافته و تشدید می شود.
از جمله مبتلایان به اختلال های وسواس، اضطراب، افسردگی و یا همان افرادی 
که دکتر »محمدرضا فیاضی بردبار« مدیر وقت گروه روانپزشکی دانشگاه علوم 
پزشکی مشهد در مهرماه سال گذشته نام برده است: »طبق اعلام کمیته تخصصی 
سلامت روان کووید 1۹، در ایران 2۹ درصد بیماران کرونایی دچار اختلال های 
روانپزشکی می شوند؛ حتی در برخی از افراد که از گذشته دچار اختلال های روانی 

بودند، نوع بیماری  آن ها تغییر کرده است«
طرح جامع مداخلات روانی- اجتماعی

در میان اخبار منفی روانپزشکی ناشی از کرونا و یا مشاهد جامعه بهداشت روان 
کشور، خوشبختانه 13 اردیبهشت ماه اعلام شد طرح جامع مداخلات روانی و 
اجتماعی کرونایی در حال تدوین است؛ دکتر »احمد حاجبی« مدیر کل دفتر 
سلامت روانی، اجتماعی و اعتیاد وزارت بهداشت از تدوین طرح جامع مداخلات 
روانی، اجتماعی در ایام کرونا و پساکرونا خبر داد و گفت: »به دنبال انتخاب دانشگاه 
علوم بهزیستی و سلامت اجتماعی به عنوان مسئول رصدخانه اجتماعی کووید1۹، 

ایام همه گیری  این دفتر از مدتی پیش برای تعیین پیامدهای روانی اجتماعی 
کووید1۹ و همچنین تدوین مداخلات مبتنی بر شواهد، پیشنهاد تدوین طرح 

جامعی را به این دانشگاه ارائه داده است«.
افزایش  از  متخصصان  برخی  روان،  و  جسم  اختصاصی  حوزه  دو  بر  افزون 
از  بسیاری  می دهند؛  خبر  کرونا  دوران  از  بعد  و  هنگام  روان تنی  بیماری های 
و  اضطراب  بر  علاوه  کرونا  بیماری  کرده اند  اعلام  مدت هاست  روان شناسان 
افسردگی، وضعیت جسمانی افراد را نیز تحت تاثیر قرار خواهد داد و بدون شک 
در دوران پساکرونا با موجی از بیماری های روان تنی مانند زخم معده و روده به دلیل 

استرس زیاد )در دوران کرونا( مواجه خواهیم شد.
فرصتی مغتنم برای غربالگری کشور

وقایع و رویدادهایی مانند گسترش کووید1۹ و برخی تنگناهای ارزی و بودجه ای، 
بارها ثابت کرده در نبود یک پایگاه داده آماری مستند و جامع درباره وضعیت سلامت 

ایرانیان، چه پیامدهای ویرانگری دارد.
فقط کافی است به یاد آوریم که در بحران اخیر کمبود انسولین در کشور، مراجع 
رسمی اعلام کردند نیازمندان باید در سامانه ای )سامانه مدیریت بیماران نادر( 
ثبت نام کنند تا مشخص شود نیاز اصلی کشور چقدر است! این یعنی هیچگونه آمار 
مستندی درباره میزان واقعی مبتلایان به انواع بیماری ها و تجهیزات و لوزام بهداشتی 
مورد نیاز کشور موجود نیست و همچنان باید شاهد هرج و مرج و قاچاق بسیاری 
از اقلام دارویی خریداری شده با ارز دولتی و خروج آنها از کشور باشیم؛ آن هم در 
شرایطی که نیازمندان اصلی این اقلام ناگریز به جست وجو در داروخانه ها و محله ایی 

همچون »ناصرخسرو« هستند.
اگر به وضعیت بار بیماری های جسمی و روانی به ویژه میزان مرگ ومیر ناشی از 
آنها توجه کنیم، ضرورت یک غربالگری ملی با استفاده از پایگاه های واکسیناسیون 
کنونی مشخص می شود. این غربالگری می تواند زمینه تهیه شناسنامه سلامت 
ایرانیان و ایجاد بانک جامع اطلاعات بیماری، تعداد دقیق بیماران به تفکیک سن و 

جنس و محل زندگی، میزان ابتلا، وضعیت مصرف دارو و ... را فراهم کند.
 از سویی اگر آمار مرگ های کرونایی دو سال اخیر را در نظر نگیریم، بر اساس 
داده های پژوهشی دکتر »رضا ملک زاده« که برگرفته از »مطالعه جهانی بار بیماری ها 
)2017(« بوده، فهرستی از علل مهم مرگ ومیر در ایران در 10 سال و روند تغییرات 

)افزایش یا کاهش( هر یک از این علل ارائه شده است:
بیماری های قلبی عروقی با 27 درصد افزایش ، سکته مغزی با  1۹ درصد افزایش 
، آلزایمر با 103 درصد افزایش، صدمات جاده ای با 31 درصد کاهش، بیماری های 
قلبی ناشی از فشار خون بالا با 55 درصد افزایش، دیابت با 76 درصد افزایش، 
بیماری های مزمن انسدادی ریوی با 40 درصد افزایش، بیماری های مزمن کلیوی 
با 56 درصد افزایش، اختلال های نوزادی با 60 درصد کاهش، بیماری های عفونی 
با 54 درصد کاهش،  مادرزادی  نواقص  افزایش،  با 0.6 درصد  تنفسی  دستگاه 
 Lancet مهمترین علل مرگ در ایران را تشکیل می دهند. نتایج پژوهشی که در مجله
منتشر شده نیز با مقایسه مهمترین علل مرگ ومیر در ایران در سال های 200۹ و 
201۹، نشان می دهد، همچنان نارسایی های قلبی مهمترین علت مرگ در میان 
ایرانیان است که در سال 201۹ به نسبت سال 200۹، حدود 30 درصد افزایش 

داشته است )جدول زیر(.
 اما درباره بیماری های روان، آمار قابل اتکایی در دست نیست؛ به جز تخمین هایی 
درباره ابتلای 20 تا 25 درصدی جمعیت کشور به حداقل یک بیماری روانپزشکی و 

درصد نخست افسردگی و بعد اضطراب در راس بیماری های دیگر.
پیشنهادی برای شروع؛ آزمون قند و فشار و تست افسردگی

از آنجا که ممکن است غربالگری سلامت میلیون ها ایرانی در شرایط کنونی، 
هدفی دور و بلندمدت به نظر آید، پیشنهاد می شود برای شروع، با استفاده از همین 
پایگاه های واکسیناسیون کرونا، سه تست ساده قند خون، فشار خون و افسردگی )با 
فرم کوتاه تست افسردگی BDI( انجام شود. این سه تست، به طور قطع هزینه کلانی 
نخواهد داشت و در عوض، باعث سنجش و پایش بسیاری از بیماری های کنونی و 

جلوگیری از عوارض بعدی و بیماری های جدی تر خواهد شد.
درباره ضرورت سنجش قند خون و یا پایش افسردگی افراد بسیار نوشته شده 
اما برای درک اهمیت سنجش فشار خون که با یک دستگاه فشارسنج ساده انجام 
می شود، فقط کافی است به این سخن دکتر ملک زاده توجه کنیم: »فشار خون 
بالا در ایران، مهم ترین عامل خطر مرگ و ناتوانی است! فشار خون بالا در سال 86، 
سومین عامل خطر مرگ و ناتوانی در ایران بوده که با افزایش 24 درصدی در 10 سال 

گذشته، اکنون به رتبه نخست رسیده است«.

اوضاع بهداشتی و روانی پساکرونا؛ ضرورت غربالگری ملی

با حضور معاون سازمان قضایی نیروهای مسلح؛

دادستان نظامی قم معارفه شد
 دادستان نظامی استان قم روز یکشنبه طی مراسمی با حضور معاون نظارت و 
بازرسی سازمان قضایی نیروهای مسلح کشور و شماری از مسوولان استانی در محل 

این سازمان در قم معارفه شد. 
آیین تکریم و معارفه دادستان نظامی استان قم با حضور علیرضا بیگمرادی معاون 
مظفری  علی  الاسلام  حجت  مسلح،  نیروهای  قضایی  سازمان  بازرسی  و  نظارت 
رییس کل دادگستری استان، عباس ذاکریان فرماندار قم، مهدی کبیری پور معاون 
میرفیضی  سیدمحمد  سردار  ابیطالب)ع(،  بن  علی  امام  سپاه  کننده  هماهنگ 
فرماندهی انتظامی استان و شماری از مسوولان نظامی، انتظامی و اطلاعاتی برگزار 
و طی آن از خدمات حجت الاسلام علی اصغر حبیبی تقدیر و محمدصادق انصاری 
به عنوان رییس جدید دادستان نظامی استان قم معارفه شد. دادستان نظامی جدید 
استان قم در بخشی از این جلسه،  با اشاره به ویژگی های خاص شهر قم، بیان کرد: 
نیروهای مسلح قم در رعایت شئون و الگوی نظامی باید به الگوی نیروهای مسلح در 
سایر استانها تبدیل شوند. محمدصادق انصاری با تاکید بر ضرورت گزارش سریع و 
به موقع جرایم نیروهای مسلح به دادستانی نظامی قم، گفت: عدم گزارش جرم در 
نیروهای مسلح سبب احساس تبعیض در بین برخی نیروها و جری شدن افراد متخلف 
می شود. وی خاطرنشان کرد: مبحث آموزش در پیشگیری از وقوع جرم مساله جدی 
و مهم است و این آموزش ها باید فراگیر و هدفمند باشد. دادستان سابق نظامی قم 
نیز در ادامه طی سخنانی با بیان اینکه  ما میراث دار شهدا هستیم و تمام مسوولیت 
ها در جمهوری اسلامی امانت است، اظهار داشت:  سازمان قضایی نیروهای مسلح 
استان قم در حال تعالی و رشد است. حجت الاسلام علی اصغر حبیبی خاطرنشان 
کرد: در رابطه با جرایم نیروهای مسلح به خصوص در بخش مباحث امنیتی در صورت 
احراز باید اجرای احکام با قدرت کامل اجرا شود. وی یادآور شد: در برخی جرایم خرد 
و غیرعمدی نیروهای مسلح، باید تلاش شود تا انعطاف لازم صورت بگیرد و اصل نهاد 
خانواده در اجرای احکام مورد توجه دادستان جدید باشد. دادستان سابق نظامی قم 
عنوان کرد: اصل قانونگذاری در جمهوری اسلامی بر مبنای حکمت صورت گرفته و در 
کنار پیش بینی احکام و مجاوزات باید از ظرفیت ارفاق و انعطافات قانونی نیز استفاده 
شود. وی با اشاره به افزایش سالانه ورودی پرونده به نهادهای قضایی گفت: مجازات 
به تنهایی توان بازدارندگی لازم را ندارد و باید برای کاهش انواع آسیب ها اصل تقوا و 

تقویت باورهای دینی و خداترسی در بین نیروهای مسلح تعمیم داده شود.
  

مدیر باغبانی سازمان جهاد کشاورزی استان قم:

وسعت باغات  گل محمدی درقم
 ۳۸0 هکتار ست 

مدیر باغبانی سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت: 380 هکتار وسعت باغ های 
گل محمدی در استان قم است که حدود 340 هکتار از آن به مرحله باردهی رسیده 

است. 
مسلم ابراهیمی عصر یکشنبه در حاشیه بازدید جمعی از اصحاب رسانه استان قم 
از مزرعه حاج محمود امینی در شهرستان جعفرآباد هنگام برداشت گل محمدی در 
گفت وگو با خبرنگار ایرنا افزود: این گیاه در قم، هم در مناطق دشت با ارتفاع ۹00 متر 
از سطح دریا و نیز در منطقه های کوهستانی تا ارتفاع 2 هزار و 300 متری کِشت شده 
است. وی خاطرنشان کرد: با توجه به ظرفیت سطح کاشت در باغ های استان قم، 
پیش بینی تولید 700 تُن گل محمدی را داریم. وی با بیان اینکه این گیاه در ابتدای 
فصل بهار می رسد و از لحاظ اقتصادی کِشت آن قابل اهمیت است، گفت: تامین 
کارگر برای برداشت آن مساله ای حایز اهمیتی است، چرا که برداشت مکانیزه آن هنوز 
در سطح دنیا امکان پذیر نیست. ابراهیمی با اشاره به اینکه برداشت این محصول در 
همه دنیا به وسیله دست انجام می شود، تاکید کرد: به همین علت، هزینه برداشت آن 
بالاست. وی بیان کرد: توصیه ما به کشاورزان، کِشت محصول گل محمدی در مناطق 
کوهستانی و باغات و اراضی کوچک است تا به صورت خانوادگی آن را برداشت کنند. 
وی اضافه کرد: خوشبختانه محصول گل محمدی مشکل فروش ندارد و تولیدکنندگان 
می توانند گل محمدی را به صورت »تَر« و یا »خشک« به بازار عرضه کنند. ابراهیمی 
ادامه داد: با توجه به نزدیکی استان قم به شهرهای قمصر و کاشان در استان اصفهان که 
تولیدکننده گلاب هستند، خرید این محصول توسط تولیدکنندگان خیلی راحت صورت 
می گیرد.  وی اظهار داشت: خوشبختانه محصول گل محمدی آفت و بیماری خاصی 
ندارد و نیاز آبی این محصول بسیار پایین است و اشتغالزایی و ارزش افزوده بالایی را 
نصیب استان می کند.   وی همچنین از فعال شدن چند واحد صنعتی برای فرآوری 
محصول گل محمدی در استان قم خبر داد و افزود: 2 واحد گلاب گیری صنعتی در 
شهرستان های جعفرآباد و کهک و یک مرکز خرید در تعاونی حیدرآباد فعال شده است.

 
دبیر دهمین دوره دوسالانه عکس هنرمندان قم :

نمایشگاه دوسالانه عکس قم برپا شد
 دبیر دهمین دوره دوسالانه عکس هنرمندان قم از آغاز به کار نمایشگاه عکس این 

دوسالانه با موضوع قم در نگارخانه فرهنگ این شهر خبر داد.
ابراهیم سلیمانی اظهار داشت: نمایشگاه عکس بخش قم دهمین دوسالانه عکس 
از 17 تا 2۹ اردیبهشت ماه جاری در نگارخانه فرهنگ این شهر واقع در خیابان دورشهر 
فعالیت خود را آغاز کرد. وی ابراز داشت: در دهمین دوره دوسالانه عکس هنرمندان 
استان قم بیش از 2000 قطعه عکس از هنرمندان استانی و کشوری به دبیرخانه ارسال 
شد که شهر قم موضوع یکی از بخش های این عکس بوده است. دبیر دهمین دوره 
دوسالانه عکس هنرمندان قم افزود: در این نمایشگاه عکس های سه بخش تک عکس، 
مجموعه عکس و عکس موبایلی به نمایش گذاشته شده است و ملاک شرکت در این 
دوسالانه تصاویری از دو سال اخیر در در عرصه های مختلف قم بوده است. رئیس 
انجمن عکاسان استان قم همچنین عنوان داشت: در مراسم اختتامیه دهمین دوره 
دوسالانه عکس هنرمندان قم آثار برتر ۹ نفر از هنرمندان شرکت کننده تقدیر خواهند 
شد. این نمایشگاه از ساعت 10 تا 12 و 16 تا 20 در نگارخانه فرهنگ شهر قم واقع در 
خیابان شهیدان فاطمی نبش کوچه 12 آماده میزبانی از شهروندان قمی برای بازدید 

است.
 

رئیس مرکز بهداشت شهرستان قم خبرداد:

اجرای طرح واکسیناسیون فلج اطفال اتباع 
رئیس مرکز بهداشت شهرستان قم گفت: نوبت اول طرح واکسیناسیون فلج اطفالِ 

اتباع غیر ایرانی در حال اجراست.
خانم دکتر زارع، با اشاره به فعالیت 15 گروه بهداشتی برای واکسیناسیون فلج اطفال 
اتباع غیر ایرانی، گفت: نوبت اول این طرح از 17 آغاز و تا فردا 1۹ اردیبهشت ادامه 
دارد. خانم دکتر زارع جامعه هدف این طرح را کودکان کمتراز 5 سال دانست و افزود: 
در راستای اجرای بخشی از این طرح ماموران بهداشت در مناطقی از شهر که اتباع 
غیرایرانی تمرکز بیشتری دارند حاضر می شوند و واکسیناسیون خوراکی را انجام می 
دهند. وی گفت: شهرقائم، جمکران، شهرک لبن و دامشهر مناطقی است که ماموران 
بهداشت به صورت حضوری مراجعه می کنند. خانم دکتر زارع افزود: 86 پایگاه، 64 
خانه بهداشت هم در وقت اداری طرح واکسیناسیون را انجام می دهند. طبق برنامه 
ریزی های صورت گرفته نوبت دوم طرح واکسیناسیون فلج اطفال اتباع غیر ایرانی هم 

21 تا 23 خرداد اجرا خواهد شد.
 

 رئیس اداره بازرگانی خارجی سازمان صمت استان قم خبرداد:

رشد ۹۲ درصدی صادرات قم در سال گذشته 
رئیس اداره بازرگانی خارجی سازمان صمت قم از رشد ۹2 درصدی صادرات استان 

در سال 1400 نسبت به سال 13۹۹ خبر داد.
سید مجتبی فرهادی اظهارداشت: در سال گذشته 283 میلیون دلار کالا از گمرکات 

استان قم صادرات شده است.
فرهادی با بیان اینکه این میزان نسبت به مدت مشابه سال قبل ۹2 درصد رشد داشته 
است افزود: محصولات فلزی، صنایع لاستیک و پلاستیک و صنایع غذایی مهم ترین 

کالا های صادراتی استان است.
عبد الرضا شاملی معاون امور صنایع و معادن سازمان صمت استان هم گفت: سال 
گذشته 143 واحد جدید به چرخه تولید با 13 هزار و 700 میلیارد ریال سرمایه گذاری 

و 4 هزار و 162 نفر اشتغالزایی مستقیم در استان به بهره برداری رسید.

معاون سازمان جهاد کشاورزی استان قم :

مشکل کمبود روغن در هفته آینده 
مرتفع خواهد شد

معاون توسعه بازرگانی سازمان جهاد کشاورزی استان قم با اشاره به این که 
یکسری شایعات مبنی بر افزایش قیمت نان وجود دارد، اظهار کرد: اعلام می 
کنیم که مردم نگرانی نداشته باشند دولت هیچ تصمیمی مبنی بر افزایش قیمت 

نان ندارد. 
 مهندس حسین علی بیگی در گفت و گویی با اشاره به تفاوت آرد ماکارونی و 
آرد نانوایی ها، عنوان کرد: با توجه به افزایش اختلاف قیمتی که بین آرد داخل 
کشور و خارج از کشور بود به شدت بحث قاچاق آرد را ما شاهد بودیم همچنین 
صادرات ماکارونی هم که از آرد 4 هزار تومان داخل کشور استفاده می شد باعث 
شده بود بخش عمده ای از آرد به صورت مستقیم و غیر مستقیم قاچاق و از کشور 

خارج شود.
وی ادامه داد: همین مسئله موجب شد دولت بابت این که افزایش قیمتی را 
اعمال کند که قیمت گندم مربوط به کارخانجات ماکارونی قیمت تمام شده باشد 

تصمیم گیری کند.
 علی بیگی افزود: این موضوع در سال 1401 در دستور کار قرار گرفت که 
تا ابتدای اردیبهشت ماه این به صورت قیمت گندم تمام شده 12هزار تومان 
در اختیار کارخانه ها قرار بگیرد تا به آرد تبدیل  و مورد مصرف قرار بگیرد و به 
تبع مطرح شدن این مسئله باعث شد کارخانجات علی رغم این که گندم و آرد 
ارزان تحویل گرفته بودند از فروردین توزیع ماکارونی نداشتند بنابراین متاسفانه 
کارخانجات به دلیل زیاده خواهی از ارائه و توزیع ماکارونی با قیمت تمام شده 

گذشته امتناع کردند و بحث کمبود در سطح کشور و استان پیش آمد.
معاون توسعه بازرگانی سازمان جهاد کشاورزی استان، اضافه کرد: از طرف 
دیگر عملا میزان تقاضا و خرید مردم هم بنابر شنیده های خودشان مبنی بر 
افزایش قیمت ماکارونی افزایش پیدا کرد به همین دلیل شاهد کمبود ماکارونی 
هستیم اما در حال حاضر که قیمت ماکارونی افزایش پیدا کرده این محصول با 

قیمت جدید شروع به توزیع شده است.
علی بیگی در خصوص کمبود روغن در سطح استان یادآور شد: کمبود روغن 
به دلیل عدم تخصیص ارز برای روغن خام مورد نیاز کارخانجات روغن کشی بود، 
این کارخانجات به بهانه این که روغن خام ورودی تخصیص داده نشده از تحویل 
روغن امتناع کردند و استان قم هم در این زمینه مشکل دارد چرا که نه کارخانه 
ماکارونی و نه کارخانجات تولید روغن در سطح استان نداریم لذا استان وارد کننده 

هستیم به همین دلیل تاثیر پذیری از بازار خارج استان را شاهد هستیم.
معاون توسعه بازرگانی سازمان جهاد کشاورزی استان فروش روغن مشروط به 
خرید اجناس دیگر را عین تخلف عنوان کرد و ادامه داد: تعدادی از کارخانجات 
روغن اعلام می کنند که مرکز پخش در سطح شهرستان ها داریم و از همین 
طریق محصول را توزیع می کنیم و ما هم اعلام کردیم که لیستی از شبکه های 
پخش باید در اختیار ما قرار دهند ولی این شبکه ها اختصاصا در زمینه توزیع 
روغن فعالیت نمی کنند و در واقع شرکت توزیع و پخش مواد غذایی تشکیل می 
دهند و در کنار روغن محصولات دیگری مثل تن ماهی رب و دیگر محصولات 
را پخش می کند و از چندین برند به عنوان شرکت پخش مجوز می گیرند و این 
شرکت ها در توزیع موادی که دچار کمبود  می شوند محدودیت ایجاد می کنند و 
توزیع روغن را مشروط می کنند به تخلیه و خرید دیگر محصولات غذایی که این 

مسئله عین تخلف است و جرم محسوب می شود.
دولت هیچ تصمیمی مبنی بر افزایش قیمت نان ندارد 

علی بیگی در ادامه اضافه کرد: به همه شرکت های توزیع کننده هم اعلام 
کردیم که فروش روغن مشروط به خرید دیگر اجناس جرم است و هر گزارشی که 

به سامانه 124 و 125 تعزیرات اعلام شود شدیدا با این موارد برخورد می شود.
وی با اشاره به این که یکسری شایعات مبنی بر افزایش قیمت نان وجود دارد، 
اظهار کرد: اعلام می کنیم که مردم نگرانی نداشته باشند دولت هیچ تصمیمی 

مبنی بر افزایش قیمت نان ندارد.
علی بیگی متذکر شد: در صورت گران شدن آرد این افزایش قیمت مشمول 
مردم نمی شود و قیمت نان افزایش پیدا نمی کند لذا به این صورت است که به 
نانوا آرد گران تر می دهند و ما به التفاوت را به حساب نانوا که مسئول ارائه نان به 
مردم است می فرستند بنابراین شهروندان نگرانی در خصوص افزایش قیمت نان 

سنتی نداشته باشند.
وی در پایان با بیان این که با تخصیص روغن خام مشکل کمبود روغن تا هفته 
آینده برطرف خواهد شد، ادامه داد: سهمیه استان 1200 تن تخصیص داده 

شده و توزیع این محصول را در هفته جاری آغاز خواهیم کرد.
 

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم:

قم از قطب های پرورش دام کشور است
رئیس سازمان جهاد کشاورزی قم گفت: استان قم با فعالیت 7000 واحد 

دامپروری از جمله قطب های پرورش دام در کشور است.
استان  دامداران  از  جمعی  دیدار  در  یکشنبه  ظهر  رضا  حاجی  رضا  محمد 
قم اظهار داشت: قم هم اکنون 7000و احد دامپروری دارد و با این ظرفیت و 

توانمندی از جمله قطب های پرورش دام در کشور به شمار می آید.
رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم با بیان اینکه یکی از مأموریت های ما در 
جهاد کشاورزی استان قم مرتفع نمودن مشکلات دامداران است ابراز داشت: در 
این زمینه تمام تلاش خود را برا حل مشکلات پیش روی دامداران به کار خواهیم 

بست.
حاجی رضا با بیان اینکه سرمایه گذاری قابل توجهی در بخش دام در استان قم 
صورت گرفته است افزود: این سرمایه ها می بایست حراست شود و تلاش خواهد 
شد تا ظرفیت پرورش دام استان قم در سطح ملی شناسانده شود و در این زمینه 

جلساتی با مسئولین استانی و کشوری خواهیم داشت.
رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم با تقدیر از تلاشگران عرصه دامداری 
بیان داشت: دادمداران با وجود مشکلات متعدد در جنگ اقتصادی با تمام 
توان در میدان حضور دارند و اگر این تلاش ها و دلسوزی ها نبود امنیت غذایی 

شهروندان و جامعه نیز به خطر می افتاد.
حاجی رضا با اهمیت خواندن فعالیت های بخش دامپروری و کشاورزی در قم 
تصریح کرد: امید است با ارتباط مستمری که با تشکل های دامداری و کشاورزی 

خواهیم داشت برای حل مشکلات پیش رو قدم برداریم.
در ابتدای این دیدار نیز تعدادی از نمایندگان دامداران استان قم مشکلات و 

مطالبات خود را با رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم مطرح کردند.
 

مدیرکل ارتباطات و فن آوری اطلاعات استان قم  خبرداد:

کاهش میانگین زمان رسیدگی به شکایات 
خدمات ارتباطی

 مدیرکل ارتباطات و فن آوری اطلاعات استان قم گفت: میانگین زمان رسیدگی 
دفاتر پیشخوان به شکایت های سامانه 1۹5 از ۹.23 روز در سال 13۹۹ به 2.76 

روز در سال 1400 کاهش یافته است. 
به گزارش عصر یکشنبه روابط عمومی اداره کل ارتباطات و فناوری اطلاعات 
قم، جواد غلام پور اظهار داشت: در یک سال گذشته تلاش شد با معرفی سامانه 
1۹5 به عموم مردم استان از طریق فضای مجازی و تبلیغات، آشنایی مشترکان 

خدمات حوزه ارتباطی با حقوق خود و نحوه پیگیری این حقوق صورت پذیرد.
وی ادامه داد: با تعیین یک گروه مناسب برای پیگیری پاسخ گویی در سامانه 
مذکور، میانگین زمان پاسخ گویی این سامانه از 4.5 روز کاری در سال 13۹۹ به 

2.2 روز کاری درسال 1400 کاهش پیدا کرد.
ارتباطات  کیفیت  بهبود  اداره کل  این  اهداف  از  یکی  کرد:  بیان  پور  غلام 
و  پیشنهادها  شکایت ها،  سهم   1400 سال  در  و  است  استان  روستاهای 
و  شکایت ها  نیز  درصد  و ۹4.۹3  درصد  روستایی 5.07  حوزه  قدردانی های 

پیشنهادهای شهری بوده است.

فعال  و  اجتماعی  کنشگر   / جعفری  عباس 
محیط زیست

درگیر  است  سالها  سلفچگان  مردم  حالیکه  در 
شدیدترین مسائل محیط زیستی و بحران آلودگی 
هوا، خاک و آب هستند  و درست در زمانی که سال 
گذشته انتشار آلاینده های صنعتی امان و آسایش 
اهالی منطقه را ربوده بود، متاسفانه خبر رسیده است 
مسئولین در یک اقدام غیر قانونی و ناجوانمردانه با 
درخواست توسعه یک واحد صنعتی آلاینده شناخته 
شده مستقر در شهرک صنعتی سلفچگان برای فاز 
توسعه آن در خارج از حریم شهرک صنعتی بدون 
ارزیابی های اثرات کارشناسی قابل قبول در سال 

1400 موافقت کرده اند. 
بررسی تاریخ نامه نگاری های بین سازمان های 
دخیل در موضوع درخواستی این شرکت نشان می 
دهد، درست در زمانی که نفسهای مردم منطقه شب 
تا به صبح از شدت آلودگی و بوی نامطبوع به تنگ 
آمده بود و مدیران دولتی پاسخگوی تلفن مسئولین 
محلی نبوده اند مراحل موافقت و پیگیری واگذاری 
سرعت  یک  با  زمین  هکتاری  چندین  درخواست 
شائبه انگیزی سپری شده و حتی با وجود اینکه به 
کرار تاکید شده و حتی مصوبه شورای استانی بوده 
است که به صنایع آب بر و آلاینده دیگر مجوزی داده 
نخواهد شد و اتفاقا مسئولین مربوطه هم بارها با 
افتخار اعلام کرده بودند که به اینگونه درخواست 
ها پاسخ مثبت نخواهند داد، اسناد منتشر شده 
نشان از تخصیص 6500 متر مکعب آب شرب به 
واحد مذکور را داشته است. جالب است وقتی فشار 
مردمی مبنی بر تجهیز واحدهای صنعتی به سیستم 
کنترل آلودگی هوا رسانه ای شد، مسئولین در یک 
دفاع تمام قد ضمن اعلام اینکه به جهت تحریم ها 
امکان واردات این تجهیزات بسیار دشوار می باشد از 
همراهی با واحدهای صنعتی جهت فعالیت و کسب 
از محل کسب سود حاصله  تا  گفته  درآمد سخن 
نسبت به تجهیز و ارتقاء سیستم کنترل آلایندگی 

اقدام کنند. 
محیط  یکپارچه  مدیریت  استقرار  برای  عزمی 

زیستی در استان  وجود ندارد
های  سیستم  زمینه  در  کشور  اینکه  از  جدا 
صنعتی  آلاینده  واحدهای  هوای  آلودگی  کنترل 
به خودکفایی و به روز ترین تکنولوژی های جهانی 
دست پیدا کرده است و همان زمان اساتید دانشگاه 
همکاری  آماده  زمینه  این  در  کردند  اعلام  تهران 

هستند سوالی که ذهن هر انسان دغدغه مندی را 
درگیر می کند این است که چطور یک واحد صنعتی 
می تواند توان مالی راه اندازی و یا واردات تجهیزات 
سیستم کنترل آلودگی را نداشته باشد اما در عین 
حال برای راه اندازی خط و استقرار تجهیزات تولید 
جدید مانعی نداشته باشد؟ بررسی روند نامه های 
تبادل شده چیزی جز وجود رانت و فساد در سیستم 
اداری را در ذهن مخاطب تداعی نمی کند. آقایان به 
ظاهر مدیر بیشتر از دانش و توان مدیریتی لازم در 
زمینه جایگاه غصبی مسئولیت خویش، استعداد 
تغییر هویت و گرفتن ژست خدمتگذاری و منت بر 
مردم را دارند و به نظر می رسد میل و رغبتی جهت 
استقرار مدیریت یکپارچه محیط زیستی در استان 
را ندارند و نگارش یادداشتها و درخواستهای متعدد 
کارشناسان محیط زیستی در این زمینه خیال باطلی 
بیش نبوده است، اما در این موارد نامیمون به خوبی 
با یکدیگر همکاری داشته و پشتیبان یکدیگر می 

باشند. 
ماجرای نصب پمپ های قوی یک واحد 

صنعتی برای برداشت آب اضافه!
جالب است که خبر رسیده است در یک مرحله 
با نصب پمپ های  اینکه واحد صنعتی  به جهت 
قوی نسبت به اضافه برداشت بیش از سهمیه آب 
تخصیصی اقدام و مخازن آب شرب منطقه را تخلیه 
آب  قطع  به  نسبت  آبفار  کارکنان  از  یکی  نموده،  
واحد صنعتی اقدام کرده است که با تشر و برخورد 
با وی، انشعاب آب واحد مذکور مجددا وصل گردیده 
است. باید خدا را شاکر بود که با هوشیاری مسئولین 
محلی فعلا با این درخواست واگذاری زمین آن هم 
در محدوده قنات ابراهیم آباد مخالفت شده است. 
تشریح موضوع و روند نامه نگاری ها، قانون گریزی 
ها و اهمال و ترک فعل ها مجال دیگری را می طلبد 

به آن پرداخته  که اگر لازم شد در فرصتی مجددا 
خواهد شد.  این اقدام دستگاه های دخیل پاسخ 
و  زیست  محیط  فعالان  های  دغدغه  به  مناسبی 
بخصوص  و  سلفچگان  منطقه  مردمی  مطالبات 
روستای های اطراف نیست. تا به کی باید شاهد 
نابودی منابع محدود حیاتی استان بود و با گروکشی 
ایجاد اشتغالی که خسارتهای غیر قابل جبران آن در 
مقابل منافعی که صرفا برای کارنامه سازی مدیران 
ناکارمد کاربرد دارد سلامت سکونتگاه های انسانی 
و ساختارهای اکولوژیک منطقه را در ورطه نابود دید. 
تاکنون استقرار واحد صنعتی که بخشی از آن داخل 
شهرک صنعتی باشد و بخش بزرگی از آن خارج از 

شهرک باشد سابقه نداشته است.
امید است رانت انرژی ارزان این واحد های صنعتی 
محرک  موتور  صرفا  خود  ابتدایی  تکنولوژی  با  که 
قطع  روزی  هستند  خارجی  کشورهای  صنایع 
شود تا مشخص شود تعریف و تمجید از این صنایع 
رانت  جهت  به  صرفا  پوشالی  مدیران  افتخارات  و 
انرژی و عدم پایبندی به دستورالعمل های محیط 
واحدهای  درحالیکه  لاغیر.  و  است  بوده  زیستی 
صنعتی با کلی قوانین و حضور نهاد های نظارتی 
مستقر در شهرک های صنعتی بعضا خود را ملزم 
به اجرای قوانین و دستور العمل های مربوطه نمی 
دانند، چشم ملت نظاره گر  آن هست که آیا دولت 
انقلابی می تواند اینگونه بدعت های ناپسند را در 
شبکه سازمان های دولتی کشور جراحی کند؟ وای  
بر آن مسئولی باد که عملکرد ضعیف آنها موجب 
سرخوردگی دلسوزان نظام شده است. امید است 
نهاد های بازرسی و امنیتی با ورود به موضوع یک 
بار برای همیشه خط بطلانی بر اینگونه فساد های 
اداری ساختارشکنانه کشیده و به ترک فعل مدیران 

خاطی رسیدگی کنند.

چرا عزم جدی برای برخورد با تخلفات  وترک فعل مدیران خاطی و جود ندارد؛

سلفچگان و ادامه روند خیانت بار استقرار واحد های آلاینده
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کارشناس اقتصادی مطرح کرد:

شکوفایی اقتصاد ایران با حذف ارز ترجیحی
کارشناس اقتصادی با بیان اینکه ارز 4200 تومانی باعث نابسامانی اقتصادی و 
فساد شده است، گفت: اصلاح ارز 4200 تومانی در بلندمدت اثرات خوبی در 
اقتصاد دارد که به مردم باز می گردد و داروی شفا بخشی برای کشورمان خواهد بود. 
»حمید نجف« اظهار داشت: اصلاح سیاست ارز 4200 تومانی در بلندمدت اثرات 
خوبی در اقتصاد به دنبال خواهد داشت و با حذف قیمت گذاری دستور بازار بر 

اساس عرضه و تقاضا پیش می رود.
وی افزود: با روند اصلاح این ارز، هرچند در کوتاه مدت شاهد بالارفتن قیمت ها 
خواهیم بود، اما در بلندمدت  عرضه و تقاضا قیمت ها را مشخص می کند و باعث 

مدیریت تورم و افزایش قدرت خرید مردم می شود.
این کارشناس اقتصادی، ادامه داد: درصورتی که قیمت های دستوری برداشته 
شود، در نهایت اقتصاد به سمت شکوفایی می رود، این در حالی است که دولت در 

اصلاح ارز 4200 تومانی باید ثابت قدم باشد.
وی با بیان اینکه ارز 4200 تومانی باعث نابسامانی اقتصادی و فساد شده است، 
گفت: رانت، فساد و سوءاستفاده در آن صورت گرفته است؛ ازاین رو در اقتصاد پایدار، 

یارانه ها باید تک واحدی باشد و نگاه کنترلی را برداریم.
نجف ابراز داشت: تمام اقتصاددانان در سراسر دنیا معتقد هستند که تعیین 
قیمت ها به صورت دستوری مشکلاتی را در اقتصاد به وجود می آورد و باعث بروز تورم 
و سایر مباحث می شود؛ درحالی که قیمت ها باید تابع اقتصاد باشند و این عرضه و 

تقاضاست که می تواند قیمت گذاری کند.
وی با تاکید بر اینکه در صورت اصلاح ارز 4200 تومانی، دولت باید سیاست های 
حمایتی از اقشار کم درآمد را در دستور کار قرار دهد، گفت:  در کشورمان تحریم ها و 
فاصله طبقاتی وجود دارد، درصورتی که تیم اقتصادی دولت قصد حذف ارز 4200 

از کالایی را دارد، باید به گونه ای باشد تا طبقات ضعیف جامعه دچار آسیب نشوند.
کارشناس اقتصادی خاطرنشان کرد: بسیاری از افرادی که اکنون یارانه دریافت 
از  نبود سیستم جامع اطلاعاتی  به خاطر  امر  این  و  نیستند  می کنند، مستحق 
خانوارهاست. با ایجاد زیرساخت ها باید آثار اصلاح ارز 4200 تومان به افرادی در 

طبقات ضعیف برسد.
وی افزود: اتفاقی که به یک باره در ماجرای ماکارونی و آرد در حوزه های نان فانتزی 
و مشتق های آن رخ داد باعث نگرانی در بین مردم شده، این در حالی است که اگر 
دولت به صورت شفاف آثار اصلاح سیاست ارز 4200 تومانی و وجود رانت و فساد در 

اختصاص این ارز را به مردم توضیح می داد، قطعاً شاهد همراهی مردم می شدیم.
نجف تاکید کرد: حذف ارز 4200 تومانی به صورت پلکانی باید اتفاق بیفتد و دولت 
شفاف سازی کند و نگرانی را از دوش مردم بردارد. در این صورت جامعه از نظر روحی 

و روانی آماده می شود و در تصمیمات اقتصادی دولت کمک حال خواهد بود.
وی با اشاره به اقدامات مثبت دولت سیزدهم، گفت: دولت در حوزه اصلاح نظام 
بانکی اقدامات خوبی انجام داده و حتی شخص آیت الله رئیسی با دغدغه تولید و رفع 

موانع آن به استان ها سفر می کند و به دنبال احیای کارخانه های نیمه تعطیل است.

رییس کل سازمان امور مالیاتی کشور:
سوداگران اقتصادی، مشمول مالیات می شوند

رییس کل سازمان مالیاتی کشور گفت: با تصویب و اجرای قانون مالیات بر عایدی 
سرمایه، سوداگران اقتصادی مشمول مالیات می شوند. 

»داود منظور« ضمن تشریح اقدامات انجام شده برای تصویب قانون مالیات بر 
عایدی سرمایه در مجلس و دولت اظهار داشت: مالیات ستانی از پدیده سوداگری، 
یک مطالبه عمومی است و با تصویب این قانون، هر کسی که کالای سرمایه ای را 
با هدف انتفاع از افزایش قیمت و درآمد حاصل از آن خرید و فروش کند، مشمول 

مالیات خواهد شد.  
وی تصریح کرد: با تصویب قانون مالیات بر عایدی سرمایه، چهار حوزه اساسی 
مسکن، طلا، ارز و خودرو مشمول مالیات بر سوداگری خواهد شد و برای اجرای 
اصولی این قانون، نیازمند تامین زیرساخت  های اطلاعاتی لازم هستیم تا نظام 
مالیاتی بداند یک کالای سرمایه ای با چه قیمتی خریداری و به فروش رسیده و از 

محل تفاوت قیمت، مالیات وصول شود.
معاون وزیر امور اقتصادی و دارایی در ادامه یکی از مهمترین اقدامات در جهت 
مالیات ستانی هوشمند را اجرای قانون پایانه های فروشگاهی و سامانه مودیان عنوان 
کرد و گفت: با اجرای این قانون تحول مهمی در نظام مالیاتی شکل خواهد گرفت 
و با افزایش شفافیت اقتصادی، سازمان امور مالیاتی قادر خواهد بود، جریان داده 
و اطلاعات مربوط به فعالیت های اقتصادی را رصد و با اشراف اطلاعاتی و وصول 

هوشمند مطالبات، از فرار مالیاتی جلوگیری کند.
وی اظهار امیدواری کرد که قانون مالیات بر عایدی سرمایه که مراحل رسیدگی آن 
در کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی به اتمام رسیده است، هرچه زودتر 

در صحن علنی مجلس به تصویب برسد.

یک کارشناس مطرح کرد:

از بین رفتن امنیت شغلی کارگر با بستن 
قراردادهای موقت

یک کارشناس حوزه کار با بیان اینکه امنیت شغلی نیروی کار با انعقاد قراردادهای 
کوتاه مدت از بین می رود، تاکید کرد: وزارت کار از طریق سامانه جامع روابط کار 

می تواند جلوی بستن قراردادهای موقت و سفید امضا را بگیرد. 
حمید نجف با اشاره به وضعیت قراردادهای کار در کشور اظهار کرد: یکی از 
دغدغه های مهم جامعه کارگری که از دیرباز مطرح بوده، مبحث قراردادهای موقت 
است که متاسفانه بی ثباتی شغلی را رقم زده و در سالهای اخیر تشدید هم شده 
است. وی ادامه داد: به دلیل نبود امنیت شغلی، کارگر از فردای خودش خبر ندارد و 

نگران آینده کاری خود است چون نمی تواند وامی بگیرد یا حتی ازدواج کند.
این کارشناس حوزه کار با اشاره به راه اندازی سامانه جامع روابط کار گفت: از هر 
راهکاری که بتواند در بستر آی تی اتفاق بیفتد و به ساماندهی قراردادهای کار و ثبات 
شغلی کارگران کمک کند، استقبال می کنیم و دولت می تواند از این طریق پایگاهی 
داشته باشد و اطلاعات کارگرانی که در بخشهای مختلف صنعت، تولید و خدمات 
اشتغال به کار دارند ثبت کند تا برخی کارفرمایان نتوانند کارگران را به راحتی تعدیل 
یا اخراج کنند. نجف با انتقاد از عدم تبدیل وضعیت قراردادهای کارگران گفت: بعضا 
می بینیم که در یک مجموعه یا واحد تولیدی کارگری 28 سال مشغول کار است ولی 
هنوز با قرارداد موقت و یکساله به کار گرفته شده و هر سال این قرارداد تمدید می 

شود، در حالی که این مساله به بی ثباتی شغلی دامن می زند.
وی گفت: امروز در هر بنگاه یا شرکتی که نیروی کار سه سال مداوم در آن کار کند 
تبدیل وضعیت می شود و قرارداد 10 ساله یا مستقیم با او منعقد می شود تا هم آن 
مجموعه، نیروی کار خود را حفظ کند و هم نیروی کار از آینده شغلی خود اطمینان 
خاطر پیدا کند. به گفته این کارشناس حوزه کار، امنیت شغلی نیروی کار با انعقاد 
قراردادهای کوتاه مدت و حتی یکساله از بین می رود و وزارت کار با سامانه جامع 
روابط کار می تواند جلوی بستن قرارداد موقت و سفید امضا را بگیرد و کارفرمایان را به 

بارگذاری قرارداد کار ملزم کند.

وزیر جهاد کشاورزی خبر داد:

توزیع حداکثری روغن، شکر و برنج
 برای تنطیم بازار کشور

محصولات  سایر  و  برنج  شکر،  روغن،  حداکثری  توزیع  کشاورزی،  جهاد  وزیر 
استراتژیک در سبد مصرفی خانوار را از مصوبات جلسه قرارگاه امنیت غذایی برای 

تنظیم بازار کشور اعلام کرد. 
به گزارش از وزارت جهاد کشاورزی، »سید جواد ساداتی نژاد« افزود: در جلسه 
برنامه  لزوم  و  جهان  در  غلات  وضعیت  جهانی  بحران  بر  غذایی،  امنیت  قرارگاه 

ریزی های دقیق در تامین کالاهای اساسی کشور تاکید شد.
رییس قرارگاه امنیت غذایی کشور اظهار داشت: حمایت از تولید و ثبات و آرامش 

بازار را از جمله مهم ترین اولویت های وزارت جهاد کشاورزی است.

استاد اقتصاد دانشگاه الزهرا اظهار داشت: اگر طبق گزارش های اعلام شده 
امسال روزی یک میلیون بشکه صادرات نفت داشتیم، انتظار داریم که سال جاری 
چیزی حدود 100 میلیارد دلار درامد ارزی داشته باشیم. حال سوال این است که 

چرا این درآمد دیده نمی شود و اثرگذار نیست؟ 
حسین راغفر درباره تبعات حذف ارز ترجیحی گندم اظهار داشت: دولت با 
استدلال های نخ نما نسبت به حذف ارز ترجیحی گندم اقدام کرد، استدلال هایی 
که در دهه های بعد ازجنگ هر بار توسط مقامات دولتی، صرف نظر از اینکه چه 

دولتی و با چه شعاری سر کار است، مطرح می شود.
وی افزود: دولت ها هر بار که می خواستند قیمت بنزین را بالا ببرند، مدعی شدند 
این افزایش قیمت برای کاهش قاچاق بنزین است یا اینکه پرمصرف ها از قشر 
ثروتمندان جامعه هستند و چیزی از این یارانه عاید فقرا نمی شود، بنابراین مجبوریم 
قیمت بنزین را افزایش دهیم و پس از مدتی اعلام می کنند با توجه به قاچاق بنزین 
در کشور باید قیمت ارز را هم بالا ببریم چراکه ارز بنزین برای کشورهای همسایه 

بسیار ارزان است و همین موضوع انگیزه برای قاچاق را بالا می برد.
این کارشناس اقتصادی با بیان اینکه همین موارد برای حذف ارز ترجیحی گندم 
اعلام شد، گفت: در این مدت دولت مدام آمارهای غیر واقعی به مردم اعلام کرد 
از جمله اینکه دو میلیون تن قاچاق گندم از کشور انجام می شود. این اظهارات در 

واقع همان استدلال های بی پایه و نخ نمایی هستند که دولت ها همواره در دهه های 
گذشته مطرح کرده اند و می کنند. با همین استدلال ها اقتصاد کشور به سمتی 
رفته  است که هر روز شاهد فربه تر شدن ثروتمندان و نحیف تر شدن فقرا در کشور 
هستیم. راغفر ادامه داد: این بار هم دولت همان سناریو گذشته را تکرار می کند اما 
جالب این است که اقدامات و رفتارهای دولت سیزدهم در همین ٩ ماه دقیقا ناقض 

وعده ها و شعارهایی بوده که در دوران انتخاب مطرح می کرد.
این کارشناس اقتصادی با اشاره به دلایل حذف ارز ترجیحی اظهار داشت: هر 
چند استدلال های بی پایه مانند جلوگیری از قاچاق اعلام می شود اما دلیل اصلی 
به بی انضباطی هایی مالی دولت  برمی گردد و موضوع این است که اگر دولت 
منابع ندارد چرا بودجه 1401 نسبت به بودجه سال گذشته 60 درصد افزایش 
پیدا کرده  است؟ هر بار به آنها تاکید شد که اگر ارز ندارید باید ارز را سهمیه بندی 
و بودجه بندی کنید و برای موارد اساسی ارز را تخصیص دهید اما اقدام موثری 
دیده نمی شود به طوریکه در چند ماه  از سال گذشته رقم قابل توجهی کالاهای غیر 
ضروری از جمله غذای سگ و گربه وارد کشور شده  است. دولت اگر ارز ندارد چرا 

این میزان از ریخت و پاش و  خروج ارز از کشور را مهار نمی کند.
وی تاکید کرد: در واقع یکی دیگر از دلایل اصلی، مساله خروج ارز از کشور است 

و این استدلال هایی که می آورند، بهانه است.

افزایش  دنبال  به  و  گندم  یارانه  حذف  از  پس  نیست  معلوم  داد:  ادامه  راغفر 
قیمت آرد، چه اقدام دیگری باقی مانده که انجام دهند؟متاسفانه شاهد طرح 
این  که  شده  مشخص  است  زیادی  مدت  که  هستیم  نمایی  نخ  استدلال های 
استدلال ها تنها برای حفظ منافع گروه خاصی بیان می شود، وگرنه حاکمیت مبالغ 
بسیار بزرگی را به عنوان یارانه پرداخت می کند اما وقتی زمان پرداخت و توزیع یارانه 

بین فقرا می شود چنین استدلال های نخ نما را تکرار می کند.
این کارشناس اقتصادی مدعی شد: فقط در 6 ماهه سال 1400 سود خالص 
یک شرکت فولادی کشور حدود 56 هزار میلیارد تومان و سود خالص یک مجموعه 
معدنی 30 هزار میلیارد تومان بوده است اما دولت از این شرکت ها و مجموعه ها یا 
مالیات دریافت نمی کند و یا مالیاتی که اخذ می شود بیشتر شبیه به شوخی است.

وی ادامه داد : همزمان شاهد آن هستیم که منابع بزرگ به عنوان منابع عمومی 
در قالب یارانه به این شرکت ها پرداخت می شود. این در حالی است که باید یارانه این 
شرکت ها کاهش پیدا کند تا کارایی آنها افزایش یابد و براساس رشد کارایی بتوانند 
توان صادراتی خود را ارتقا دهند نه اینکه از حلقوم مردم ایران زده شود و به صنایع 
یارانه داده  شود تا مواد خام کشور صادر شود که مصرف کننده هند ،ترک، چینی و 
سایر کشورها از این صادرات منتفع شوند و از یارانه ای که بابت نان به مردم پرداخت 
شده دریغ کنند. این کارشناس اقتصادی اظهار داشت: در سال گذشته 48 میلیارد 
دلار صادرات غیر نفتی انجام شد که با توجه به افزایش قیمت همین کالاها انتظار 
داریم امسال این رقم به حداقل 60 میلیارد دلار برسد که احتمالا از این 48 میلیارد 

دلار هم 10 تا 15 میلیارد دلار کم اظهاری شده  باشد.
وی ادامه داد: اگر طبق گزارش هایی که اعلام شده امسال روزی یک میلیون 
بشکه صادرات نفت داشتیم انتظار داریم سال جاری چیزی حدود  100 میلیارد 
دلار درامد ارزی داشته باشیم. حال سوال این است که چرا این درآمد دیده نمی شود 
و اثرگذار نیست؟ مشخص نیست درآمدهای ارزی کشور کجا خرج می شود و 
پرسش های اساسی در این باره مطرح است. دلایل اصلی حذف ارز ترجیحی و نبود 
منابع، خروج ارز از کشور است. راغفر گفت: نکته قابل توجه این است که دولت 
سیزدهم بهانه ای ندارد چرا که کاملا یکپارچه است و تمام نهادها و قوا یکپارچه با 
هم هستند و این نشان می دهد اراده بالاتری از اراده دولت درباره این سیاست ها 
تصمیم گیری می کند. وی تاکید کرد: اقتصاد ایران اسیر مافیای مختلف است. 
همین افراد برای تصویب تصمیماتشان پول های زیادی خرج می کنند و البته در 
مقابل منابع قابل توجهی را به جیب می زنند و منافع زیادی از افزایش قیمت ارز 
عاید این شبکه می شود که دنباله آن فقیرتر شدن مردم و افزایش نرخ تورم است و 
تمام این موضوعات نشانه سوء مدیریت در اقتصاد کشور در سه دهه گذشته است.
تا اصلاحات اساسی هم در این زمینه انجام نشود اقتصاد از این وضعیت خارج 
نخواهد شد. این کارشناس اقتصادی با تاکید بر اینکه اصرار دولت بر عدم افزایش 
قیمت سایر کالاها با حذف ارز ترجیحی گندم درست نیست، ادامه داد: این ادعاها 
و اظهارات دولت نشان می دهد که یا واقعا تا این حد نسبت به مسائل و کارکردهای 
اقتصاد ناآگاه هستند و مسائل اقتصادی را دستوری دنبال و اجرا می کنند یا اینکه 
با اهداف دیگری این حرف ها را می زنند و با مردم صادق نیستند. شاهد آن هستیم 
که تبعات حذف ارز ترجیحی گندم در جامعه خود را نشان می دهد و اما دولت از 

واقعیت های جامعه خود، آگاه نیست.

حسین راغفر اقتصاددان مطرح کرد: 

 استدلال های نخ نما نسبت به حذف ارز ترجیحی؛
چرا افزایش درآمدهای نفتی در کشور دیده نمی شود؟ 

عضو هیات عامل صندوق توسعه ملی اعلام کرد:

ابعاد تازه از تزریق 1۲ هزار میلیاردی

اینکه  اعلام  با  ملی  توسعه  صندوق  عامل  هیات  عضو 
به  نسبت  تعیین شده  پیش  از  ازای سود  در  این صندوق 
سرمایه گذاری 12 هزار میلیاردی در بازار سهام اقدام کرده و 
در پایان دوره پنج سال می تواند پول خود را برداشت کند، 
گفت: صندوق با مجوزی که اخیرا صادر شده، در حال آماده 
سازی جهت ورود مستقیم و گسترده برای سرمایه گذاری 
جدید در بازار سرمایه است که از قراردادهای قبلی متفاوت 

خواهد بود. 
علیرضا میرمحمدصادقی-عضو هیأت عامل و معاون بانکی 
و اعتباری صندوق توسعه ملی- در گفت وگو با ایسنا، جزئیاتی 
از جریان سرمایه گذاری 12 هزار میلیارد تومانی در صندوق 
تثبیت بازار سرمایه و جریان مجوز سرمایه گذاری های جدید 

در بورس را تشریح کرد.
این مقام مسئول در صندوق توسعه ملی با اشاره به این که 
مصوبه ورود به این سرمایه گذاری، در راستای حمایت از 
بازار سرمایه بوده است، توضیح داد: با توجه به تلاطمی 
که در مقطعی در بازار سرمایه ایجاد و بحث سرمایه گذاری 

یک درصدی از منابع صندوق توسعه ملی پیش آمد، طبق 
محاسبات صورت گرفته بر مبنای منابع ورودی به صندوق، 
مقرر شد معادل ریالی  510 میلیون دلار به صورت تدریجی 
نرخ  به  مبلغ  این  که  شود  سرمایه گذاری  سهام  بازار  در 
سامانه معاملات الکترونیک )ETS( حدود 12 هزار میلیارد 

تومان است.
بانک مرکزی بدون هماهنگی به بورس پول داد

وی با اشاره به این که  در آذرماه 13۹۹ اولین پرداخت به 
مبلغ 1000 میلیارد تومان انجام شد، گفت: اما در ادامه به 
دلیل برخی مسائل از جمله استنباط از مصوبه و مشخص 
نبودن محل منابع قابل پرداخت، واریز متوقف شد. درنهایت 
در اردیبهشت ماه سال گذشته با مصوبه هیات امنای صندوق 
توسعه ملی، میزان نرخ سود و مبلغ مشخص شد، بانک 
مرکزی نیز حدود 1000 میلیارد تومان از محل منابع صندوق 
توسعه ملی را به صندوق تثبیت بازار تزریق کرد که چون بدون 
هماهنگی با صندوق توسعه ملی بود، برای این پرداخت، 

قراردادی بین طرفی منعقد نشد.
قرارداد امضا نکردند ولی پول دادیم

میرمحمد صادقی با بیان اینکه در دی ماه سال گذشته 
در مورد اینکه میزان پرداخت ماهانه و اینکه از محل بازگشت 
تسهیلات پرداختی و طلب صندوق توسعه ملی از سازمان 
امور مالیاتی باشد، توافق شد، گفت: با اینکه قرارداد قبلی 
هنوز از سوی صندوق تثبیت بازار امضا نشده بود، صندوق 
خود،  تعهدات  به  پایبندی  دادن  نشان  برای  ملی  توسعه 
پرداخت 650 میلیارد تومانی در 26 دی ماه انجام داد ولی 
واریز  به اختلاف نظرهایی که وجود داشت، روند  با توجه 

اقساط، مدتی متوقف شد تا اینکه اخیرا طی مذاکرات صورت 
گرفته، مسایل حل و فصل و پرداخت از سر گرفته شد.

احتمال پرداخت دو قسط دیگر تا پایان اردیبهشت
وی با اشاره به پرداخت دو قسط  650 میلیارد تومانی به 
صورت یکجا به صندوق تثبیت بازار که در اوایل اردیبهشت 
ماه انجام شد، افزود: بر این اساس 1300 میلیارد تومان 
به صندوق تثبیت بازار پرداخت شد که امیدواریم تا پایان 

اردیبهشت ماه دو قسط دیگر پرداخت شود.
پرداخت ۸000 میلیارد دیگر؛ احتمالا تا یک سال آینده

به گفته این عضو هیات عامل صندوق توسعه ملی تاکنون 
هزار   12 شده  پیش بینی  رقم  از  تومان  میلیارد   4000
میلیاردی از سمت صندوق توسعه ملی به بازار سهام تزریق 
شده است و 8000 میلیارد تومان دیگر نیز به صورت اقساط 
تا  احتمالا  که  شد  خواهد  پرداخت  تومانی  میلیارد   650

یکسال آینده تکمیل می شود.
منفعت این سرمایه گذاری چیست؟

برای  منفعتی  چه  پول  تزریق  این  اینکه  با  رابطه  در  وی 
صندوق توسعه ملی دارد و سرانجام این 12 هزار میلیارد 
تومان چه خواهد شد، یادآور شد: این مبلغ به صورت قرارداد 
پنج ساله و در چند قرارداد پیش بینی شده است که قابلیت 
تمدید دارد؛ به طوری که هر 650 میلیارد تومان قراردادی 
جداگانه دارد و از زمان انعقاد، پنج سال بعد سررسید خواهد 
شد. در ازای این سرمایه گذاری نیز سود ثابت شده ای در 
اختیار صندوق توسعه ملی قرار می گیرد و ما می توانیم در 

پایان دوره، سرمایه اولیه را برداشت کنیم.
رابطه  در  ملی   توسعه  اعتباری صندوق  و  بانکی  معاون 

با میزان سودی که این صندوق  از سرمایه گذاری 12 هزار 
کرد  خواهد  دریافت  بازار،  تثبیت  صندوق  در  میلیاردی 

پاسخی ارائه نکرد.
سود تثبیت نشده از شروط سرمایه گذاری است

میرمحمد صادقی همچنین با بیان این که صندوق توسعه 
ملی مایل به سرمایه گذاری در بازار سهام البته به شرط سود 
تثبیت نشده، است گفت که صندوق مایل است به صورت 
مشارکت با صندوق تثبیت بازار و یا مستقل، در بازار سهام 
سرمایه گذاری و  با سازو کار مشخص عملیات گسترده ای در 

این بازار داشته  باشد.
عملیات مستقیم در راه  بازار

امنای  هیات  گذشته  سال  مصوبه  به  رابطه  این  در  وی 
اساس  این  بر  داد:  توضیح  و  اشاره  ملی  توسعه  صندوق 
می توانیم به جای سپرده گذاری در صندوق تثبیت بازار، از 
این طریق، سرمایه گذاری مستقیم داشته باشیم؛ به طوری 
که صندوق توسعه ملی صرفا پول را در اختیار صندوق تثبیت 
بازار قرار ندهد بلکه در کنار آن عملیات شبه کارگزاری و یا 
خرید و فروش سهام را با نظارت خود داشته باشد. در این 
حالت سود از قبل تعیین نمی شود و صندوق توسعه ملی  
ریسک نوسان قیمت سهام را پذیرفته و خود جهت حمایت 

از بازار سرمایه وارد می شود.
شد  یادآور  ملی  توسعه  صندوق  در  مسئول  مقام  این 
برای  ملی  توسعه  صندوق  ورود  جهت  لازم  سازوکار  که 
سرمایه گذاری  در بازار سهام در حال تدوین است ولی تا 
نهایی شدن آن، به روند سپرده گذاری نزد صندوق تثبیت بازار 

سهام ادامه خواهد داد.

رییس اسبق بانک مرکزی گفت: محدودیت منابع بانکی 
علاوه بر اینکه ترمزی در مسیر تأمین مالی بنگاه های بزرگ 
است، باعث ایجاد تورم و افزایش نقدینگی در کشور می شود؛ 
بنابراین سیاست گذاران و مسؤولان باید از فرصت بازار سرمایه 

برای تأمین مالی استفاده بهتر و بیشتری کنند. 
»محمود بهمنی« به اقدامات انجام شده از سوی دولت در 
حوزه بازار سرمایه اشاره کرد و افزود: طبق تجربیات به دست 
آمده به هیچ عنوان نباید دخالتی در معاملات بورس صورت 
گیرد؛ بلکه بهتر است اجازه داده شود تا این بازار براساس 
مکانیزم های تعیین شده عمل کند و راه خود را در پیش 

بگیرد.
و  این است که عرضه  بورس  وی اظهار داشت: سیاست 
تقاضا تعیین کننده معاملات این بازار باشد و در این زمان 
می توان شاهد روندی معقول در تمامی معاملات بازار سرمایه 

باشیم.
رییس بانک مرکزی در دولت دهم با تاکید بر اینکه اگر قرار 
از طریق  و  گیرد  بورس صورت  معاملات  در  باشد دخالتی 
برخی رفتارها آدرس غلط به بازار سرمایه داده شود، به طور 
حتم شاهد به خطر افتادن سرمایه های مردم در بازار سهام 
خواهیم بود، خاطرنشان کرد: به دنبال چنین اتفاقی، عده ای 
متحمل ضرر و زیان های سنگین می شوند و به مراتب زمینه 
کاهش تمایل مردم برای سرمایه گذاری در بورس و کاهش 

ورود نقدینگی به این بازار فراهم می شود.
بهمنی با اعتقاد بر اینکه دخالت دولت در بازار سرمایه از 
جمله اشتباهات محض است که بارها شاهد تبعات منفی 
آن در بازار سرمایه و نیز اقتصاد کشور بوده ایم، گفت: به هیچ 

عنوان نباید شاهد ورود دولت و نیز تصمیم گیری مسوولان در 
حوزه معاملات بازار سرمایه باشیم.

وی در دولت دهم، با بیان اینکه سیاست ها در معاملات بازار 
سرمایه باید به گونه ای باشد که امکان دخالت در معاملات این 

بازار وجود نداشته باشد، افزود: باید اجازه داده شود تا این 
بازار براساس مکانیزم های خود عمل کند تا بتواند حالتی از 
تعادل را به خود بگیرد. به گفته بهمنی، سیاست های اعمال 
شده در بورس باید مورد مدیریت قرار بگیرد و به طور حتم 

تصمیمات اتخاذ شده برای بازار سرمایه متناسب با شرایط 
اقتصادی باشد. رییس اسبق بانک مرکزی با تاکید بر اینکه 
به هیچ عنوان نباید تصمیم گیری ها بر این اساس باشد که به 
طور کامل به بازار پول بی توجهی شود و بازار سرمایه مورد توجه 
شدید مسوولان قرار گیرد، گفت: باید اقدامی صورت گیرد که 
استفاده از این بازارها به صورت متعادل باشد تا از این طریق 

ضربه ای به اقتصاد کشور وارد نشود.
وی اقتصاد کشور را بانک محور دانست و افزود: اکنون همه 
فشارها بر روی سیستم بانکی است و چنین تفکری وجود دارد 
که سیستم بانکی باید تامین کننده همه نیازهای کشور باشد، 
در صورتی که چنین تفکری اشتباه است و باید اقدامات لازم 

در زمینه رفع این نوع نگاه صورت بگیرد.
بهمنی با اشاره به محدودیت منابع در بانک ها گفت: با توجه 
به چنین مساله ای اگر قرار باشد بانک ها بیشتر از منابع موجود 
تامین نیاز کنند، به مرور شاهد بالا رفتن میزان نقدینگی در 
کشور و نیز افزایش تورم در اقتصاد کشور خواهیم بود؛ بنابراین 
باید استفاده درست و به جا از بازار پول و بازار سرمایه در تأمین 

مالی مورد توجه مسوولان قرار بگیرد.
تسهیلات  کرد:  خاطرنشان  مرکزی  بانک  اسبق  رییس 
تکلیفی باید در حد و توان بانک ها باشد؛ در غیر اینصورت 
بانک ها به بانک مرکزی بدهکار خواهند شد که بدهی دولت 
و شرکت های دولتی به بانک ها و بانک مرکزی خود نیز باعث 

افزایش نقدینگی و تورم لجام گسیخته می شود.
وی در پایان تاکید کرد:  سیاست پولی و بانکی باید هماهنگ 
با یکدیگر باشند تا بتوان اقدامات مدنظر را به بهترین نحو 

انجام دهیم.

رییس اسبق بانک مرکزی مطرح کرد؛

تأمین مالی از چرخه بازار سرمایه راهی بدون تورم و افزایش نقدینگی
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ورزشی

ایمان / رضا ملکی
پناه  در  و  گرفتن  منان  ایزد  از  پربرکت  عمر  سال   67  
حضرت حکیم حرکت کردن از او اسطوره ای ساخته که در 
تلاش،مهربانی،ادب و فروتنی همواره مورد احترام خانواده 
بزرگ ورزش قم باشد.  نگاهی به زندگی پربار وی ما را به این 
باور رساند که تنها می بایستی عاشق باشی تا بتوانی 50 سال 
از بهترین زمان های عمرت را مصروف پرورش نسل جوان 
نمائی. خاطرات زیبای استاد محمد حسین شجاع فر را از 
ابتدا تا امروز مروری می  کنیم تا بدانیم داستان بزرگ مردان 
ورزش قم چگونه رقم خورده و چگونه در ثبت خاطرات به یاد 

ماندنی ورزش قم جایگاه دارند.
محله چهل اختران آغاز شکوفائی

خیابان قدیمی آذر و محل پر جنب و جوش چهل اختران 
که صفا و محبت از میان مردمش موج می زد این بار شاهد 
گشوده شدن چشم های فرزندی برومند به جهان هستی بود 

که نامش را محمدحسین نهادند.
در  من  مشوق  بیشترین  ام  مرحوم  پدر  می گوید  استاد   
راه ورزش بود و با اینکه به حرفه نانوایی اشتغال داشت اما 
دنبال  را  من  ورزش  مسیر  همواره  ناپذیر  وصف  عشقی  با 
می نمودبا والیبال و فوتبال آغاز کردم و در سال 47 یک سال 
ورزش کشتی را نیز تجربه کردم. در سال 48 به طور ناگهانی 
در مسیر پولاد سرد قرار گرفتم. دو قهرمان بزرگ جهان و آسیا 
با نام های استاد ناصحی و استاد مرحوم تقی روحانی نفرات 
نامداری بودند که با نام قم افتخار آفرین ظاهر شدند و در عین 

حال پرورش جوانان وزنه  برداری را هم به عهده داشتند.
 به سالن محقر و کوچک وزنه برداری استادیوم تختی آمدم 
و شدم شاگرد پرتلاش و جویای نام این دو قهرمان قهرمان 
انقلاب  شروع  با  من  وزنه برداری  شکوفایی  دوران  بزرگ.  
شکوهمند اسلامی و در مسابقات قهرمانی کشور با مقام 
ششمی همراه بود از آن زمان با رفتن دو قهرمان بزرگ ما به 
مسابقات آسیائی و اردوهای مختلف عملا کار تمرین تیم قم 
به من رسید و از آنجا بود که تلاش کردم در مسیر پرورش علم 
نوین تمرین پولاد سرد و مسیر داوری در سطح کشور و آسیا 

حرفی برای گفتن داشته باشم.
افتخارات وزنه  برداری

در مسیر تحصیلات تا فوق دیپلم خواندم و جذب آموزش و 

پرورش قم شدم تا در کسوت مربیگری و معلم ورزش بتوانم 
جوانان برومند قومی را در سطح آموزشگاه ها آموزش دهم. 
توجه خاصی هم به چهره های مستعدی که می توانستند به 
وزنه برداری رو آورند داشتنم و از دل این جوانان علی برزکار و 
ابوالقاسم داودی چهره شدند تا هر یک در سطح آسیا بتوانند 
مدال های قهرمانی آسیا را در سکوی اول این رقابت ها در رده 
نوجوانان و جوانان از آن خود سازنند که جای افتخار بزرگ 

برای وزنه برداری قم بود.
مسئولیت ها و دوره های مربیگری و داوری

 تلاش بسیاری داشتم که بتوانم با کسب مدارج عالیه مربی 
و داوری به ورزش وزنه برداری کشور و قم خدمت کنم سالها 

کوشش من در کسب این افتخارات خلاصه می شود.
داوری  و  بین المللی  درجه 1  داوری  و  مربیگری  کارت   
درجه 2 جانبازان و معلولین درجه 3 پرورش اندام حضور 

تایلند،  کشور  سال 82  در  آسیا  باشگاه های  مسابقات  در 
 138۹ سال  بلغارستان  در  جهان  نوجوانان  قهرمانی 
مسابقات باشگاه های آسیا در قطر سال 13۹5 و مسابقات 
از  سال 1400  در  عربستان  در  جهان  قهرمانی  نوجوانان 
جمله افتخارات من به عنوان خادم وزنه  برداری استان قم 
می باشد در مسیر مسئولیت های بسیار در طول چهل سال 
تلاش مستمر در احیای این رشته می توانم 25 سال ریاست 
هیئت وزنه  برداری 20 سال ریاست انجمن آموزشگاه های قم 
عضو انجمن وزنه برداری آموزشگاه ها،عضو انجمن خیرین 
مسول  وزنه برداری  فدراسیون  داوران  کمیته  ورزش،دبیر 
کمیته وزنه  برداری جانبازان و معلولین،عضو کمیته آموزش و 
داوری فدراسیون وزنه برداری، مربی تیم وزنه  برداری جانبازان 
و معلولین،عضو هییت رئیسه و مدیر عامل انجمن کهن 
کسوتان قم،معاونت فنی ورزشی اداره کل ورزش و جوانان و 
مشاور مدیر کل در امور برنامه ریزی هیئت های ورزشی اشاره 

کنم.
سخن آخر

 استاد محمد حسین شجاع  فرد دل پر دردی از کمبود 
وزنه  اختصاصی  سالن  اینکه  با  می گوید  او  دارد  امکانات 
 برداری در مجموعه شهید حیدریان داریم اما امکانات کافی 

برای قهرمان پروری نداریم.
بسیار سخت است  این رشته سنگین  به  جذب جوانان 
تبلیغات صنفی پیرامون این رشته باعث شده تا نفرات کمتری 
جذب این رشته گردند و فاصله گرفتن ورزش آموزشگاه ها و 
عدم حمایت از وزنه  برداری آموزشگاه ها باعث شد تا در مسیر 
سقوط قرارر گیریم خوشبختانه با پیگیری های انجام گرفته 
دکتر مجتبی رمضان بیگی مدیر توانای ورزش آموزشگاه های 
استان قم به عنوان رئیس انجمن وزنه  برداری آموزشگاه های 
کشور منصوب گردیده که امیدوارم با درایت و کاردانی که در 
ایشان سراغ دارم بار دیگر ورزش وزنه  برداری در آموزشگاه ها 
ازما  یادی  اینکه  از  می گوید  پایان  در  استاد  گردد  شکوفا 
کردید سپاسگذارم و در همین جا از همسر عزیزم که سال ها 
رنج نبودن من را در اردوهای مختلف تحمل کرده صمیمانه 
سپاسگزاری می کنم و همچنین تشکری خالصانه دارم بر 
همه ی کهن کسوتانی که قلب و روحشان برای اعتلای ورزش 
شهرشان می تپد و عاشقانه هنوز هم در حال خدمت هستند.

در گفت و گو با محمد حسین شجاع فرد کهن کسوت وزنه برداری قم ؛

امکانات کافی برای قهرمان پروری دررشته وزنه برداری نداریم  مصطفوی مربی تیم فوتبال استقلال:
 آقای ماجدی، جاعلین پرونده کجا هستند؟

مربی تیم فوتبال استقلال گفت: از »میرشاد ماجدی« یک پرسش دارم، سرپرست 
فدراسیون فوتبال بهتر است درباره پرونده جعلی که از سوی پلیس فتا اعلام شد 

پاسخگو باشند و بگویند جاعلین کجا هستند. 
»صالح مصطفوی« عصر  روز یکشنبه در نشست خبری پیش از بازی استقلال 
و شهر خودرو در هفته بیست و ششم لیگ برتر باشگاه های ایران اظهار داشت: 
اگرچه شهر خودرو در قعر جدول رده بندی لیگ برتر قرار دارد اما در هفته های اخیر 

نمایش های خوبی را به اجرا گذاشته و در خلق موقعیت موفق عمل کرده است.
وی افزود: در روزهای اخیر به طور کامل حریف خود یعنی شهر خودرو را آنالیز 

کرده ایم و با شناخت کامل پا به زمین مسابقه خواهیم گذاشت.
بازیکنان استقلال در بهترین شرایط روحی و روانی قرار دارند 

مربی تیم فوتبال استقلال خاطرنشان کرد: بازی به بازی جلو می رویم، برای هر 
مسابقه برنامه خاص خود را داریم و بازیکنان استقلال بهترین فوتبالیست های ایران 

هستند و با تمام توان و انرژی در زمین مسابقه حاضر می شوند.
مصطفوی گفت: بازیکنان استقلال در بهترین شرایط روحی و روانی قرار دارند و 

اینقدر انگیزه این بازیکنان بالاست که ما از آنها روحیه می گیریم.
وی تاکید کرد: در طول فصل اشتباهات داوری به ضرر استقلال اتفاق افتاد اما 
در این پنج هفته پایانی لیگ برتر تمرکز خود را روی مسائل فنی گذاشته ایم و به چیز 

دیگری توجه نخواهیم کرد.
مربی تیم فوتبال استقلال گفت: من دوست ندارم در آستانه بازی استقلال و 
شهر خودرو درباره مسائل فنی حرف بزنم اما از میرشاد ماجدی یک پرسش دارم، 
سرپرست فدراسیون فوتبال بهتر است درباره پرونده جعلی که از سوی پلیس فتا 

اعلام شد پاسخگو باشند و بگویند جاعلین پرونده کجا هستند.
 

با حضور مدیرکل ورزش و جوانان استان قم؛

استخر شهید دخانچی بار دیگر 
به بهره برداری رسید 

استخر شهید حسین دخانچی واقع در مجموعه ورزشی شهدای 15 خرداد جنب 
عوارضی اتوبان قم-کاشان بار دیگر پس از تجهیز مجدد با حضور مدیرکل ورزش و 

جوانان قم به بهره برداری رسید. 
استخر شهید حسین دخانچی واقع در مجموعه ورزشی شهدای 15 خرداد پس از 
حدود 4 سال تعطیلی ظهر روزیکشنبه  با حضور ابراهیم سانی خانی مدیرکل ورزش 
و جوانان استان قم، رؤسای جمعی از هیأت های ورزشی، خانواده شهید حسین 

دخانچی و جامعه ورزشی قم افتتاح شد.
استخر شهید دخانچی در سال 1380 برای اولین بار در قم به بهره برداری رسید 
و طبق مصوبه هیأت وزیران و کمسیون ماده 138 قانون اساسی با تملک اداره کل 
ورزش و جوانان به مدت 10 سال به  فدارسیون ورزش جانبازان و معلولین واگذار شد 

و به صورت مشترک در اختیار ورزشکاران، جانبازان و معلولین قرار گرفت.
مجید ولی رئیس هیئت قایقرانی در حاشیه این مراسم در گفت وگو با خبرنگار 
ورزشی فارس قم اظهار کرد: هیأت قایقرانی به دنبال این بود که مکان ثابتی برای 
تمرین تیم های خود داشته باشد که پس از پیگری های انجام شده با اداره کل ورزش 
و جوانان استان قم و هیأت جانبازان و معلولین، استخر دخانچی در اختیار هیأت 

قایقرانی قرار داده شد تا تمرینات تیم ها در این استخر دنبال شود.
وی افزود: علاوه بر تمرینات تیم ها، کلاس های آموزشی قایقرانی نیز در همین 
استخر برگزار می شود و در این راستا همه تجهیزات مورد نیاز در دو رشته کایاک و 
کانوپولو در دو بخش آقایان و بانوان تهیه شده تا کلاس ها زیر نظر مربیان مجرب با 
تجهیزات لازم برگزار شود. وی در پایان گفت: اسکان هیأت قایقرانی در این استخر 
موقت خواهد بود و بر اساس قولی که اداره کل ورزش و جوانان استان قم به ما داده 
است، به زودی استخر شهدای هفت تیر به طور دائم در اختیار ما خواهد بود و این 
استخر تا چند وقت دیگر به طور اختصاصی پایگاه تمرینات و کلاس های قایقرانی 

انتخاب می شود.

سیدعباسی:

به توانایی های استقلال واقف ایم
 اما دفاعی بازی نمی کنیم

 سرمربی تیم فوتبال شهرخودرو گفت: بازی مقابل استقلال سخت خواهد بود 
زیرا این تیم یکی از باثبات ترین تیم های ایران است؛ به توانایی ها آنها واقف هستیم 

اما دفاعی بازی نمی کنیم. 
داود سیدعباسی در آستانه دیدار تیمش برابر استقلال اظهار داشت: ما یکی از 
بهترین استقلال های چند سال اخیر را شاهد هستیم. در 5 هفته اخیر عملکرد 
برخی  در  کنیم.  عمل  موفق  نتوانستیم  امتیازگیری  نظر  از  اما  داشتیم  بهتری 
را ترک  بازی  برد زمین  با  و  نتیجه می گرفتیم  باید  بازی هایی که مساوی کردیم 
می کردیم اما فرصت ها را از دست دادیم. در بازی فردا هم با وجود اینکه استقلال را 

تیم خوبی می دانیم، برای اثبات شایستگی های خود به زمین می رویم.
وی ادامه داد: به این بازی به چشم یک فرصت نگاه می کنیم تا توانایی های مان را 
نشان دهیم. ما موقعیت خلق می کنیم و شانس زیادی برای رسیدن به گل داریم و تا 
هفته آخر برای بقا تلاش خواهیم کرد. سرمربی شهرخودرو تاکید کرد: تمام تلاش 
خود را می کنیم که تا آخرین لحظه شانس داشته باشیم. شاید در 6 بازی اخیر، بیش 
از 14 تا 15 موقعیت ۹0 درصد گل را از دست داده ایم و این نشان می دهد فقط در 
ضربات پایانی دچار مشکل هستیم. بازیکنان ما عملکرد خوبی دارند و همین که در 
این موقعیت ها قرار می گیرند، نشان از توانایی های  آنها دارد. وی اضافه کرد: شانس 
در خانه ما را هم خواهد زد و من به آینده امیدوارم. سیستم بازی ما دفاعی نیست 
و اگر با این شیوه برابر تیمی مثل استقلال بازی کنیم، بدون شک دچار مشکل 
خواهیم شد. به توانایی هایی استقلال واقف هستیم اما به هیچ عنوان نمی خواهیم 
دفاعی بازی کنیم. تیم های فوتبال استقلال تهران و شهرخودرو مشهد در هفته 
بیست وششم لیگ برتر فوتبال ایران، از ساعت 20:40 دقیقه در ورزشگاه آزادی 
تهران  روز دوشنبه به مصاف هم می روند. شاگردان فرهاد مجیدی با 57 امتیاز در 
صدر جدول قرار دارند و شهرخودرو نیز با 15 امتیاز در انتهای جدول، امیدوار به 5 

دیدار باقی مانده و بقا در لیگ برتر است.

هادی طباطبایی:

 نمی دانم چرا از تیم ملی فوتبال
 انتظار صعود از گروهش را دارند

 پیشکسوت فوتبال ایران گفت: همه تیم ها شانس صعود دارند و ما کار بسیار 
دشوار برای صعود از مرحله گروهی جام جهانی خواهیم داشت. 

در  حضور  برای  ایران  فوتبال  ملی  تیم  شرایط  خصوص  در  طباطبایی  هادی 
جام جهانی اظهار داشت: گروه ایران اصلا گروه آسانی نیست و نمی دانم چرا اینقدر 
سطح انتظارات از تیم ملی برای صعود از گروهش بالاست. این که گفته می شود تیم 
ملی می تواند به راحتی به مرحله بعدی صعود کند حرف درستی نیست. ما تدارکات 

خوبی قبل از جام جهانی انجام برای تیم ملی نداشتیم.

  آگهی مزایده اموال غیر منقول )اسناد ذمه (                        
آگهی مزایده تمامی ششدانگ پلاک 2645/102/154- اصلی واقع در بخش 

دو قم مربوط به پرونده کلاسه 140004030011003176 
بموجب پرونده اجرائی کلاسه 140004030011003176)با شماره بایگانی 
140003353(،متعهد:سید عبداله مفتی الشیعه،متعهد له:زهرا پاک دوست 
سند:1377/06/01،دفترخانه  سند:18501،تاریخ  ازدواج:شماره  سند 
پلاک  ششدانگ  قم  استان  قم  شهر  شماره 6  ازدواج  کننده:دفترخانه  صادر 
2645/102/154- اصلی واقع در بخش دو قم به مساحت ششدانگ 44/8 
مترمربع به آدرس: قم-خیابان خاک فرج،انتهای کوچه شماره 51،کوچه جنب 
مغازه)کوچه حیدری(پلاک 8 متعلق به آقای سید عبداله مفتی الشیعه که درقبال 
طلب خانم زهرا پاک دوست بازداشت شده است و از طریق مزایده به فروش 

میرسد:
حدود و مشخصات ششدانگ پلاک 2645/102/154- اصلی واقع در بخش 

دو قم
شمالا: بطول 4/4 متر به دیواریست به شارع دو متری

شرقا: بطول10/20 متر دیوار به دیوار باقیمانده 2645-اصلی
جنوبا : بطول4/4 متر دیوار به دیوار باقیمانده 2645-اصلی

غربا: بطول10/20 متر به پلاک 2645/2-اصلی
مشخصات مورد مزایده:

 ششدانگ پلاک 2645/102/154- اصلی واقع در بخش دو قم،یک باب 
ساختمان در دوطبقه زیرزمین وهمکف موجود است مساحت کل اعیانی موجود 
ضربی  طاق  وسقف  باربر  دیوار  بصورت  باشد.ساختمان  می  مترمربع   57/5
وپوشش بام ایزوگام وبا نمای آندود سیمن ساخته شده است.طبقه زیرزمین دارای 
یک اتاق،حمام وسرویس بهداشتی است،پوشش کف طبقه زیرزمین موزائیک 
سرویس  و  حمام  است.کف  سفید  سیمان  آندود  داخلی  های  دیوار  وپوشش 
بهداشتی سرامیک وپوشش بدنه آندود سیمن موجود است.طبقه همکف دارای 
و پوشش دیوار های سفیدکاری  اتاق است پوشش کف همکف سیمانی  دو  
وکنیتکس است.ساختمان دارای درب نفر رو فلزی بوده وپنجره های ساختمان 
فلزی می باشد.حیاط با مساحت حدود 15/8 مترمربع با کف فرش موزائیکی 
وبدنه آندود سیمانی می باشد.سیستم گرمایش بخاری گازی وسیستم سرمایس 
کولر آبی است.ساختمان دارای یک انشعاب برق تک فاز ویک انشعاب گاز و یک 

کنتور آب می باشد.
ارزیابی:

باتوجه به مراتب فوق الذکر،دسترسی محلی،ابعاد ومساحت عرصه و سایر عوامل 
بر ارزش،به نظر کارشناس محترم دادگستری ششدانگ ملک اعم از عرصه و 
اعیانی وانشعابات وحیاط سازی مجموعا به مبلغ 4/010/500/000ریال)چهار 
میلیاردو ده میلیون وپانصد هزار ریال(معادل چهارصد ویک میلیون وپنجاه هزار 

تومان به شرح ذیل ارزیابی میگردد:
متر  هر  مربع  متر   44/80 مساحت  به  عرصه  1-ارزش 

مربع60/000/000ریال...........جمعا 2/688/000/000ریال 
متر  هر  مربع  متر   28/5 مساحت  به  زیرزمین  طبقه  اعیانی  ارزش   -2

مربع17/000/000ریال...........جمعا 484/500/000ریال
متر  هر  مربع  متر   2۹ مساحت  به  جمعا  همکف  اعیانی   -3

مربع22/000/000ریال...........جمعا 638/000/000ریال
4- انشعابات وحیاط سازی............................جمعا 200/000/000ریال
ارزش میزان مورد مزایده نسبت به تمامی ششدانگ پلاک 2645/102/154- 
اصلی واقع در بخش دو قم به مبلغ 4/010/500/000ریال)چهار میلیاردو ده 
میلیون وپانصد هزار ریال(معادل چهارصد ویک میلیون وپنجاه هزار تومان ارزیابی 

گردیده است.
مزایده مذکور از ساعت ۹ صبح الی 12 ظهر روز چهارشنبه 1401/03/04 اداره 
اجرای اسناد رسمی قم واقع در خیابان ساحلی )لواسانی( نبش کوچه 7-طبقه 
فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم – اداره اجرای اسناد رسمی قم 

انجام می شود.
ده  میلیاردو  4/010/500/000ریال)چهار  مبلغ  مذکور  مورد  مزایده 
تومان  هزار  وپنجاه  میلیون  ویک  چهارصد  ریال(معادل  هزار  وپانصد  میلیون 
پیشنهادی فروخته خواهد شد. شرکت در مزایده  بالاترین قیمت  به  و  شروع 
به  ثبت  سپرده  حساب  به  کارشناسی  مبلغ  از  درصد  ده  پرداخت  به  منوط 
واریز  شناسه  با   IR  ۹801000040760132078۹56۹3 شبا  شماره 
۹65108576100000002171323512006 می باشد و حضور خریدار یا 
نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف است مابه 
التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت 5 روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق 
ثبت به شماره شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر، مانده 
فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد و 
به حساب خزانه واریز خواهد شد و در این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار 
ساقط و مزایده تجدید می گردد. حق الحراج مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده 
مزایده خواهد بود.در ضمن بدهی های ملک اعم از مالیات و عوارض شهرداری 
وغیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده 
برنده مزایده خواهد بود.در صورت وجود مبلغ مازاد بر طلب بستانکار،وفق ماده 
125 آئین نامه اجرای مفاد اسناد رسمی قابل پرداخت به خریدار خواهد بود و 
همچنین چنانچه بستانکار برنده مزایده باشد وفق ماده 125 آئین نامه اجرا اقدام 
میگردد در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار 
براساس توافق کتبی اقدام خواهد شد. و حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات 
وصول خواهد شد.ضمنا تنظیم سند انتقال اجرائی منوط به مفاصا حساب دارائی 
و شهرداری و عنداللزوم مراجع ذیصلاح دیگر می باشد. در ضمن فیش واریزی می 

بایست بنام شرکت کننده در مزایده باشد.) م الف 15230(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روز خوش
تاریخ انتشار الکترونیک: 1401/01/1۹

--------------------------------------------
آگهی مزایده اتومبیل

آگهی مزایده یک دستگاه خودروی پژو 206 هاچ بک- بشماره شهربانی 52ب 
616 ایران 16 مربوط به پرونده کلاسه 1400040300110030۹7 

بموجب پرونده اجرایی کلاسه 1400040300110030۹7 )با شماره بایگانی 
محمدالحسینی  سادات  زهرائی-متعهدله:آمنه  متعهد:عباس   ،)140003266
قمی،سند ازدواج :شماره سند:۹4۹ ،تاریخ سند:1376/02/15،دفترخانه ازدواج 
شماره 24 وطلاق شماره 15 شهر قم استان قم-سند طلاق:شماره سند:۹46،تاریخ 
سند:13۹8/05/0۹،دفترخانه صادر کننده: دفترخانه ازدواج شماره 24 وطلاق 
شماره 15 شهر قم یک دستگاه خودروی پژو 206 هاچ بک- بشماره شهربانی 52ب 
616 ایران 16  با مشخصات ذیل متعلق به آقای عباس زهرائی واقع در پارکینگ 

خلیج فارس بازداشت گردیده و از طریق مزایده به فروش میرسد:
مشخصات فنی خودرو براساس گزارش کارشناس رسمی دادگستری:

یک دستگاه خودروی پژو 206 هاچ بک- بشماره شهربانی 616ب 52 ایران 
 0880۹4AJ۹ED03NAAP:16 -مدل 1388-رنگ نقره ای-شماره شاسی

-شماره موتور:1418805212۹
خصوصیات بدنه:

اصالت وسیله نقلیه باتوجه به بازدید صورت گرفته مورد تایید می باشد وباگذشت 
13 سال از تولید خودرو از لحاظ موتوری درحد مطلوب می باشد.وسیله فوق از 
قسمتهای پایین دارای رنگ می باشد-کاپوت وسقف دارای رنگ پریدگی وآفتاب 
سوختگی می باشد-وضعیت لاستیکها درحد 50 درصد می باشد- بیمه نامه 

شخص ثالث تا تاریخ 1401/02/06 معتبر میباشد.
کارشناسان رسمی دادگستری آقای حمید عرب لاریمی خودروی مذکور را به 
مبلغ 1/000/000/000ریال )یک میلیارد ریال معادل یکصد میلیون تومان( 

ارزیابی نموده است.
یکشنبه  روز  ظهر   12 الی  صبح   ۹ ساعت  از  مذکور  خودروی  مزایده 

1401/03/01در اداره اجرای اسناد رسمی قم واقع در خیابان ساحلی)لواسانی(
نبش کوچه 7-طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم-اداره اجرای 

اسناد رسمی قم انجام می شود.
مزایده خودرو مذکور از مبلغ پایه به مبلغ 1/000/000/000ریال )یک میلیارد 
ریال معادل یکصد میلیون تومان( شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی فروخته 
خواهد شد. شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ کارشناسی به 
 IR ۹801000040760132078۹56۹3 حساب سپرده ثبت به شماره شبا
و  باشد  می   ۹65108576100000002171323512006 واریز  شناسه  با 
حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده 
مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت 5 روز از تاریخ برگزاری مزایده 
به حساب صندوق ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که 
ظرف مهلت مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور 
قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد ودر این صورت عملیات 
فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد. در ضمن بدهی های 
خودرو اعم از مالیات و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم 
قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود. در صورت 
توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی 
اقدام خواهد شد.حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد. )م 

الف 15221(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روز خوش
تاریخ انتشار الکترونیک آگهی مزایده: 1401/02/1۹

--------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

دفترالکترونیک  در  قم   2 بخش  اصلی   23۹0/13 پلاک  ششدانگ 
13۹520330002006628 سند مالکیت 8۹0266 بنام علی اکبر مصطفائی 
نسبت به 4 دانگ از 6 دانگ ومعصومه وفائی نسبت به 2 دانگ از 6 دانگ برابر سند 
قطعی 11۹723-1۹/06/13۹۹ دفتر 6۹ قم ثبت شده است سپس بموجب 
به علت جابجایی سند  نموده که  مالکان اعلام  وارده 1401/01/31-2050 
مالکیت مذکور مفقود گردیده است،لذا به استناد تبصره 1 اصلاحی ماده 120 
آیین نامه قانون ثبت در 1 نوبت به تاریخ ذیل آگهی تا چنانچه کسی مدعی وجود 
سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از 
انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند 
تا مورد رسیدگی قرار گیرد.بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور 

سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد./ )م الف 15217(
عباس پور حسنی حجت آبادی–رئیس ثبت اسناد واملاک منطقه 2 قم
تاریخ انتشار:1401/02/1۹

--------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

خانم معصومه وفائی با ارائه دو برگ استشهادیه شهود مصدق در دفترخانه 6۹ قم 
اعلام داشته که سند مالکیت مربوط به ششدانگ پلاک 1۹10/37 اصلی واقع در 
بخش دو ثبت قم در دفتر الکترونیک 13۹۹203300020102۹1 به نام وی ثبت 
و سند صادره مفقود گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده اند.لذا 
مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 120 آیین نامه قانون ثبت در یک نوبت 
به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود 
و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف 
مدت 10 روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی 
قرار گیرد.بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت 

المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد./ )م الف 15218(
رونوشت:ستاد اجرائی فرمان حضرت امام)ره(
عباس پور حسنی حجت آبادی–رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم
تاریخ انتشار:1401/02/1۹

 پیشکسوت آبی پوشان گفت: برای آنکه استقلال را از مسیر 
قهرمانی خارج کنند می خواهند با طرح یکسری مسائل تمرکز 

مجیدی و تیمش را بر هم بزنند. 
تیم فوتبال استقلال در چارچوب هفته بیست و ششم رقابتهای 
لیگ برتر دوشنبه شب در خانه خود میزبان شهرخودرو انتهای 
جدولی است که این دیدار را باید برخورد سر و ته جدول دانست. 
آبی پوشان در حالی برای این دیدار آماده می شوند که سید حسین 
حسینی دروازه بان اول خود را به دلیل محرومیت در اختیار ندارند.

افشین حاجی پور پیشکسوت آبی پوشان در خصوص این بازی 
اظهار داشت: حساسیت و میزان دشواری این بازی دست کمی 
از دیدار قبلی آبی پوشان مقابل سپاهان ندارد. الان در مقطعی 

از لیگ قرار داریم که بازی سخت و راحت نداریم و همه تیم ها با 
همه توان مقابل هم به میدان می روند. تجربه نشان داده در چنین 
هفته هایی امتیاز گرفتن هیچ تیمی ساده نیست، به خصوص اگر 

حریف در معرض خطر سقوط قرار داشته باشد.
پیشکسوت آبی پوشان بیان داشت: متاسفانه این روزها شاهد 
طرح یکسری حواشی برای استقلال و مجیدی هستیم تا تمرکز 
او را بر هم زده و زمینه از دست رفتن امتیازات مهم فراهم شود. 
مجیدی باید باهوش باشد و بتواند از کنار این حواشی به سلامت 
عبور کند. مربیان فوتبال علاوه بر توانایی در طراحی تمرین، بازی 
خوانی، مدیریت تمرین و بازی و خیلی فاکتورهای دیگر، برای 
موفقیت باید علم و توانایی لازم برای عبور از حواشی که رقبا طراحی 

می کنند را هم داشته باشند. امروز مجیدی با یکی از مهم ترین 
چالش های مربیگری خود مواجه است و این همان حواشی هست 

که رقبا به وسیله ابزاری که دارند برای او تولید می کنند.
وی افزود: بعضی تیم ها که زورشان در زمین به استقلال نمی رسد 
چند هفته ای است که دست به دامن حواشی شده اند تا امتیازات 
عقب افتاده شان را جبران کنند. همین ها هستند که یک روز بحث 
جادوگر را مطرح می کنند و یک روز هم گل گهر و بازیکن گابنی را 

به میان می کشند.
حاجی پور تصریح کرد: ما استقلالی هستیم و برای ما نام و تیم 
استقلال از هر اسم دیگری مهم تر است. همه عزیزانی هم که در 
گذشته های دور و نزدیک برای این تیم زحمت کشیده و پیراهن 

آن را بر تن کردند هم برای ما عزیز هستند. اما پر واضح است 
که استقلال برای ما عزیز تر از همه آنهاست. حمایت تمام قد ما 
پیشکسوتان امروز از مجیدی در واقع حمایت از شخص نیست و 
ما از نیمکتی که برای ما عزیز است حمایت می کنیم. این نیمکت 
امروز در اختیار مجیدی است و لذا ما باید پشتیبان و حامی او 
باشیم. کارشناس فوتبال با اشاره به چند بازی پیاپی پیروزی نشدن 
استقلال در لیگ و جام حذفی تاکید کرد: مجیدی و تیمش باید 
این طلسم را بشکنند و هیچ فرصتی مناسب تر از بازی با شهرخودرو 
در خانه نیست. یک پیروزی کافی است تا آبی پوشان را بار دیگر به 
مسیر پیروزی های پیاپی بازگشته و بدون حرف و حدیث قهرمان 

این فصل لیگ برتر شوند.

افشین حاجی پور :

می خواهند تمرکز مجیدی را بر هم بزنند
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حل و فصل اختلافات کوچک اما مهم نیازمند تصمیم سیاسی واشنگتن است ؛

چهار سالگی خروج آمریکا از برجام؛ واشنگتن همچنان بر ریل سابق
آمریکا پس از چهار سال از خروج برجام، همچنان بر همان 
و  تصمیم گیری  عدم  دلیل  به  و  می کند  حرکت  سابق  ریل 
اختلاف میان دولتمردان خود، رسیدن به توافق در مذاکرات 

وین را با چالش روبرو کرده است. 
برنامه جامع اقدام مشترک یا برجام، پس از حدود 20 ماه 
تیر    23 در   ،5+1 کشورهای  و  ایران  میان  فشرده  مذاکرات 
13۹4 )14 ژوئن 2015( به دنبال تفاهم هسته ای لوزان، در 
وین اتریش به امضا رسید و در دی ماه همان سال به مرحله اجرا 

درآمد.
مورد  متحد  ملل  سازمان  امنیت  شورای  در  توافقنامه  این 
حمایت قرار گرفت و با صدور قطعنامه 2231، رسما الزام آور 
شد. بر این اساس مقرر شد آمریکا در قبال عمل به تعهدات 
جمهوری  علیه  شده  اعمال  تحریم های  »برجام«،  در  ایران 

اسلامی ایران را لغو کند.
اما به رغم متعهد بودن ایران به تعهدات خود در برجام، آمریکا 
از پایبندی به این توافق نامه سر باز زد و پس از نقض برجام و 
ترامپ  دونالد  ملل،  سازمان  امنیت  شورای  قطعنامه 2231 
اردیبهشت  روز 18  در  آمریکا  جمهوری خواه  جمهور  رئیس 
13۹7 رسماً از برجام خارج شد و بازگشت تحریم ها به صورت 

گذشته را اعلام کرد.
در پی خروج آمریکا از برجام، سه کشور اروپایی عضو برجام به 
جای محکوم کردن این دولت برای نقض معاهده بین المللی، 

آن را بی تأثیر خوانده و از این اقدام ابراز تاسف کردند.
از  پس  یک سال  ایران  اسلامی  ،جمهوری  ایرنا  گزارش  به 
خروج آمریکا از برجام و گفت وگو با کشورهای عضو برجام، 
و  کرد  اتخاذ  تازه ای  رویکرد  اردیبهشت ۹8  در 18  سرانجام 
تصمیم گرفت به میزان پایبندی کشورهای باقیمانده در برجام، 

به این توافقنامه پایبند باشد.
بر همین اساس، شورای عالی امنیت ملی با انتشار بیانیه ای 
خطاب به کشورهای عضو برجام تأکید کرد: جمهوری اسلامی 
ایران در راستای صیانت از امنیت و منافع ملی مردم ایران و 
در اعمال حقوق خود مندرج در بندهای 26 و 36 برجام، از 
امروز 18 اردیبهشت ۹8 برخی اقدامات خود در توافق برجام 

را متوقف می کند.
گام اول؛ توقف فروش ذخایر اورانیوم غنی شده و ذخایر 

آب سنگین
دولت جمهوری اسلامی ایران در اولین گام کاهش تعهدات 
برجامی خود، در نامه ای خطاب به کشورهای عضو برجام اعلام 
کرد که رعایت داوطلبانه محدودیت های قبلی در نگهداری 

ذخائر اورانیوم غنی شده و ذخائر آب سنگین را متوقف خواهد 
کرد و به کشورهای مزبور 60 روز زمان داد تا تعهدات خود به ویژه 
در حوزه های بانکی و نفتی را عملیاتی کنند. در غیر اینصورت 
ایران مرحله به مرحله اجرای اقدامات داوطلبانه بیشتری را در 
چارچوب برجام و به استناد بندهای 26 و 36 آن متوقف خواهد 

کرد.
گام دوم؛ عبور از غنی سازی 3.6۷

پس از گذشت 60 روز اولین گام کاهشی ایران در عمل به 
تعهدات خود در برجام، علی ربیعی سخنگوی وقت دولت در 
16 تیر 13۹8 در یک نشست خبری با حضور عباس عراقچی 
عضو تیم مذاکره کننده و بهروز کمالوندی سخنگوی سازمان 
انرژی اتمی، از اجرای گام دوم کاهش تعهدات برجامی ایران 
خبر داد اعلام کرد: امروز از مرز 3.67 درصد اورانیوم غنی شده 

عبور کردیم و مبنای غلظت بر اساس نیاز ما خواهد بود.
گام سوم؛ لغو محدودیت های تحقیق و توسعه

گام سوم کاهش تعهدات برجامی ایران نیز پس از گذشت 
2 ماه از گام سوم به اجرا رسید؛ حسن روحانی رئیس جمهور 
اظهار  قوا  پایان جلسه سران  ماه ۹8 در  سابق، 13 شهریور 
داشت: در گام سوم سازمان انرژی اتمی موظف است در زمینه 
تحقیق و توسعه هر آنچه نیاز فنی کشور است، بلافاصله شروع 
کند و تمام تعهداتی که در زمینه تحقیق و توسعه در برجام 
مد نظر بوده را کنار بگذارد و شاهد گسترش در حوزه تحقیق 
و توسعه در زمینه انواع سانتریفیوژهای جدید و هر آنچه که 
برای غنی سازی نیاز داریم را سازمان انرژی انجام دهد و شاهد 

سرعت عمل در این زمینه باشیم.
روحانی در ادامه تصریح کرد: تمام این زمان بندی هایی که 
در برجام مورد تعهد ما، برای تحقیق و توسعه بود، از روز جمعه 
)15 شهریور ماه ۹8( به طور کامل برداشته می شود و هر آنچه 
که ما از لحاظ فنی و از لحاظ پیشرفت در زمینه تکنولوژی و 
فناوری هسته ای مورد نیاز است، با نظارت آژانس و در چارچوب 
حرکت صلح آمیز انجام خواهیم داد و در عین حال 2 ماه هم 
به کشورهای 1+4 فرصت می دهیم که اگر توانستیم به توافق 
برجامی  تعهدات  به  است  ممکن  توافق  شرایط  در  برسیم، 

برگردیم.
گام چهارم؛ گازدهی در فردو

سه کشور اروپایی پس از گام سوم نیز 2 ماه فرصت داشتند 
تا حسن نیست خود را در عمل به تعهدات خود در برجام ثابت 
کنند؛ اما پس از سپری شدن 60 روز، اروپایی ها بی عملی خود 
را ثابت کردند و جمهوری اسلامی ایران چهارمین گام کاهش 

تعهدات برجامی خود را برداشت.
روحانی در مراسم افتتاح کارخانه نوآوری آزادی در 14 آبان 
ایران  برجامی  تعهدات  آغاز چهارمین گام کاهش  از   13۹8
و جدید  گام چهارم  آبان ۹8(  فردا )15  از  و گفت:  داد  خبر 
برمی داریم. گامی که از فردا آغاز می کنیم در فردو خواهد بود؛ 
ما طبق برجام یک هزار و 44 سانتریفیوژ در فردو داریم. در برجام 
قراربود اینها در فردو بچرخند اما گاز به  آنها تزریق نشود، ولی 
گامی که از فردا برمی داریم و من امروز به سازمان انرژی اتمی 
دستور خواهم داد این است که از فردا گازدهی را در فردو آغاز 

می کنیم.
گام پنجم و نهایی؛ کنار گذاشتن محدودیت های 

عملیاتی 
حسن روحانی در زمان اعلام چهارمین گام کاهشی ایران، 
دوباره به کشورهای روپایی 2 ماه فرصت مذاکره و تجدید نظر 
در عمل به تعهداتشان را داد اما سه کشور اروپایی مانند 10 ماه 
گذشته اقدم مثبتی در این خصوص انجام ندادند؛ در نتیجه 
جمهوری اسلامی ایران گام پنجم و نهایی خود را در زمینه 
کاهش تعهدات برجامی برداشت و 15 در ماه ۹8 طی بیانیه ای 
توقف تمام محدودیت های عملیاتی خود در برجام را اعلام کرد.
در بخشی از این بیانیه آمده است: جمهوری  اسلامی ایران 
از  کلیدی  مورد  آخرین  خود،  تعهدات  کاهش  پنجم  گام  در 
»محدودیت  یعنی  برجام،  در  خود  عملیاتی  محدودیت های 
در تعداد سانتریفیوژها« را کنار می گذارد. بدین ترتیب برنامه 
هسته ای جمهوری اسلامی ایران دیگر با هیچ محدودیتی در 
حوزه عملیاتی )شامل ظرفیت غنی سازی، درصد غنی سازی، 
میزان مواد غنی شده، و تحقیق و توسعه( مواجه نیست و من 
بعد برنامه هسته ای ایران، صرفاً بر اساس نیازهای فنی خود 
پیش خواهد رفت. همکاری ایران با آژانس بین المللی انرژی 

اتمی کمافی السابق ادامه خواهد یافت.
راه اندازی کارزار فشار حداکثری علیه ایران

دونالد ترامپ رئیس جمهور پیشین آمریکا یا راه اندازی کارزار 
فشار حداکثری علیه جمهوری اسلامی ایران، تلاش کرد ایران 
را از انتفاع اقتصادی خود از برجام محروم کند و پس از خروج 
از برجام حدود 1500 تحریم در راستای کارزار فشار حداکثری 

بر ایران تحمیل کرد.
جو بایدن رئیس جمهور دموکرات آمریکا با شعار بازگشت به 
برجام روی کار آمد و در نهایت 17 فروردین 1400 مذاکرات 
احیای برجام در وین پایتخت اتریش با حضور نمایندگان ایران، 
آلمان،  روسیه، چین،  و کشورهای 1+4 شامل  اروپا  اتحادیه 

فرانسه و انگلیس و حضور غیرمستقیم نمایندگان آمریکا، آغاز 
شد.

آغاز مذاکرات وین با هدف لغو تحریم ها
بدون دست  تا خرداد 1400 شش دور مذاکره  فروردین  از 
یافتن به توافق بین ایران و طرف های مقابل در دولت دوازدهم 
برگزار شد. این مذاکرات به دلیل نزدیکی به سیزدهمین دوره 
انتخابات ریاست جمهوری و تغییر دولت در ایران موقتاً متوقف 
شد تا دولت جدید درباره ادامه یا عدم ادامه مذاکرات تصمیم 

بگیرد.
در نهایت با تصمیم شورای عالی امنیت ملی، دور جدید و 
هفتم مذاکرات در دولت سیزدهم در 8 آبان 1400 برابر با 2۹ 
نوامبر2020 در وین با تیم جدید به ریاست علی باقری معاون 
جمهوری  ارشد  مذاکره کننده  و  خارجه  امور  وزارت  سیاسی 

اسلامی ایران با هدف لغو تحریم ها در وین آغاز شد.
آیت الله سید ابراهیم رئیسی روز جمعه پس از راهپیمایی یوم 
الله 22 بهمن در سخنرانی پیش از خطبه های نماز عبادی - 
خارجی  روابط  در  سیزدهم  دولت  سیاست  جمعه،  سیاسی 
را سیاست متوازن عنوان کرد و گفت: روابط ما در سیاست 
خارجی توازن است. نگاه به غرب، کشور را نامتوازن کرده بود 
و باید به همه کشورها وظرفیت ها در دنیا به ویژه همسایگان 
نگاه داشته باشیم اما امیدمان به خدا و مردم عزیز خوزستان، 
خراسان و آذربایجان است؛ امیدمان به شرق، غرب، شمال و 

جنوب کشور است و هرگز امید به وین و نیویورک نداریم.
بر اساس این گزارش، مذاکرات روزهای حساسی را با برگزاری 

جلسات و مذاکرات فشرده پشت سر گذاشت و مذاکره کنندگان 
کشورمان با رایزنی های دیپلماتیک فشرده، به دنبال دستیابی 
به یک توافق خوب که تأمین کننده همه منافع ملت ایران بودند.

دو دور مذاکره طولانی بین ایران، اتحادیه اروپا و کشورهای 
باقی مانده در برجام انجام شد و در این میان اتحادیه اروپا 
به عنوان هماهنگ کننده برجام، پیام ها و مطالبات را بین 
ایران و آمریکا رد و بدل می کرد و همچنان به این کار ادامه 

می دهد.
به  و شفاف خود  روشن  با موضع  ایران  اسلامی  جمهوری 
و  غیرقانونی  تحریم های  برای  برجام  به  متعهد  عضو  عنوان 
یکجانبه آمریکا علیه ایران و انتفاع اقتصادی ملت از برجام تلاش 
می کند و آمریکا به عنوان عضو خارج شده از برجام باید تصمیم 

سیاسی خود را بگیرد تا بتواند به جمع اعضای برجام بازگردد.
اما طرف آمریکایی به جای اینکه با نشان دادن اراده جدی 
و گرفتن تصمیم سیاسی تلاش کند که مذاکرات 11 ماهه 
را به نتیجه برساند، همواره تلاش می کند تا با بازی  رسانه ای، 
مذاکرات را با چالش و کندی مواجه کند. با این حال اختلافات 
کوچک اما مهمی میان ایران و آمریکا باقی مانده است که حل و 
فصل آنها نیازمند تصمیم سیاسی واشنگتن است. توافق نهایی 

هنوز حاصل نشده و زمان قطعی برای آن وجود ندارد.
این در حالی است که در دکترین جمهوری اسلامی ایران 
مذاکرات و لغو تحریم ها در اولویت قرار ندارند؛ بلکه بر اساس 
فرمایش مقام معظم رهبری، دکترین جمهوری اسلامی ایران بر 

پایه خنثی سازی اثر تحریم ها با اتکا به توان داخلی است.

یک وقفه کوتاه بین گفتگوهای ایران و عربستان ظاهرا قفل مذاکرات را شکسته 
است و برای نخستین بار در یک سال گذشته، به صورت جدی از پیشرفت حرف 
زده می شود. فواد حسین وزیر خارجه عراق، کشوری که نقش میانجی را بین تهران 
و ریاض بازی می کند، درباره گفتگوهایی که در 21 آوریل بین دو کشور برگزار شد، 
می گوید این دیدار امنیتی بود و با حضور مسئولان عالی رتبه برگزار شد و دو طرف 
بر سر یادداشت تفاهم 10 بندی توافق کردند. با همه اینها مشخص نیست که 
به طور رسمی چه اتفاقی در دور پنجم گفتگوها رخ داده که ارزیابی همه طرف ها 
از آن مثبت بوده است. مصطفی الکاظمی نخست وزیر عراق نیز معتقد است که 
توافق نزدیک بوده و دو کشور با پرونده گفتگو و الزامات شرایط کنونی منطقه با 

مسئولیت بالایی برخورد می کنند.
ایران و عربستان روابط خود را از سال 2016 و پس از اعدام شیخ نمر در ریاض 
و حمله به سفارت عربستان در تهران، قطع کردند. این قطع ارتباط با افزایش 
حملات به ویژه از سوی سعودی ها همراه شد و تا زمانی که ترامپ سرجایش در کاخ 

سفید سفت نشسته بود، خبری از آشتی یا کاهش تنش ها به گوش نمی رسید. 
از دور پنجم مذاکرات چه می دانیم؟ 

اولین بار در دی ماه سال گذشته بود که خبر پیشرفت هایی در روابط ایران و 
عربستان زده شد. در آن زمان مشخص شد که ریاض به سه دیپلمات ایرانی شاغل 
در سازمان همکاری های اسلامی ویزا داده است. چراغ بعدی را محمدبن سلمان 
روشن کرد که در اسفندماه در گفتگویی با مجله آتلانتیک گفته بود ایران همسایه 
ماست و تا ابد باقی خواهد ماند و به همین دلیل باید مشکلات را حل کنیم و 

به دنبال راه هایی برای حسن همجواری بگردیم.
اما اسفندماه خوبی برای ریاض و تهران نبود. ایران از اعدام ده هانفر در عربستان 
ناراضی بود و رفتارهای ایران در شمال عراق هم سعودی ها را محتاط کرده بود. به 
همین خاطر دور پنجم گفتگوها موقتا متوقف شد و دوباره در اواخر فروردین دو 

طرف با میانجی گری مشترک عراق و عمان به میز مذاکره برگشتند.
ریاست هیات ایرانی که راهی بغداد شده بود را سعید ایروانی معاون شورای عالی 
امنیت ملی و سفیر سابق ایران در عراق به عهده داشت و از طرف سعودی ها، خالد 

علی الحمیدان رییس سازمان اطلاعات عربستان آمده بود.
فواد حسین وزیرخارجه عراق در توصیف این گفتگوها اعلام کرده دو کشور در 
این مذاکرات به موضوع تداوم آتش بس در یمن پرداخته و درباره برگزاری دور بعدی 

مذاکرات در سطح دیپلماتیک هم به توافق رسیده اند. مصطفی الکاظمی که خود 
شخصا در این مذاکرات کنار تیم ایرانی و سعودی نشسته بود، گفته به اعتقاد او 

تهران و ریاض به زودی روابط خود را از سر می گیرند.
دور تازه گفتگوها در شرایطی از سر گرفته شد که به نظر مساله آتش بس یمن از 
سوی ریاض اعلام شد. به نظر می رسد موضوع یمن، مسائل امنیتی منطقه و حج از 
مباحث اخرین گفتگوها باشد. با اغاز دور تازه ای از ثبت نام حجاج و توافق های اولیه 
برای ورود دیپلمات ها به گفتگوهای آتی می شود گفت که حرف های مقامات عراقی 
در مورد پیشرفت مذاکرات بی پایه نیست. برخی از رسانه ها مدعی شده اند که در 

هفته های پیش رو احتمالا دیپلمات های دو کشور رایزنی ها را آغاز خواهند کرد.

چرا دو طرف مایل به مذاکره هستند؟
یک سال و نیم پیش کمتر کسی می توانست پیشبینی کند که سیر وقایع 
سعودی ها را به مسیری می کشاند که پای میز مذاکره با مقامات امنیتی ایران 
بنشینند. اما تحولات در کاخ سفید باعث شد که ریاض سیاست خارجی تازه ای 
را برای خود پایه ریزی کند. یکی از مسائلی که سعودی ها در خاورمیانه با آن 
روبه رو بوده اند موضوع ایران است. دو کشور شش سال گذشته را در قطع کامل 
روابط گذرانده اند و تا همین یک سال قبل، وقتی هنوز مشخص نشده بود که 
سکان کاخ سفید قرار است به دست چه کسی بیفتد، تصمیمی برای از سرگیری 
روابط نداشتند. ایران البته در سه سال اخیر اعلام کرده بود که اماده همکاری 

با کشورهای منطقه برای تامین صلح در داخل خاورمیانه است. با این حال این 
پیشنهاد به هیچ وجه از سوی طرف عربستانی جدی تلقی نشده بود.

با آمدن دموکرات ها بر سر کار در ایالات متحده، کام سعودی ها هم تلخ شد و آنها 
مهم ترین حامی خود را در واشنگتن از دست دادند. تئوریسین ها اعلام کرده اند که 
سیاست خارجی امریکا احتمالا از این پس بر روی مهار چین متمرکز خواهد بود 
و دستکم در سال های کاری بایدن، عربستان نمی تواند روی همکاری تنگاتنگ 
و پشتیبانی بی حساب و کتاب واشنگتن حساب باز کند. این موضع باعث شد 
تا ریاض به فکر ترمیم روابطی بیفتد که در سال های دولت ترامپ آنها را تخریب 
کرده بود. به گزارش خبر آنلاین ،از سوی دیگر جنگ یمن تبدیل به باتلاقی 
برای سعودی ها شده و آنها به خوبی می دانند که پایان این جنگ بدون حمایت 
ایران غیر ممکن است. از آنجایی که این جنگ خسارت مالی و روانی زیادی به 
سعودی ها زده، آنها ترجیح می دهند تا هرچه زودتر این ماجرا را پایان دهند. 
ایران هم در وضعیت تحریم نیاز به آشتی های منطقه ای دارد و بدون برقراری 
رابطه نرمال با عربستان، برقراری روابط با دیگر کشورهای حوزه خلیج فارس 
که متحدان ریاض هستند ممکن نیست. از آنجایی که تهران سیاست خارجی 
خود را در دولت سیزدهم برمبنای گسترش روابط با کشورهای اطراف قرار داده، 
مهم ترین گام و یکی از اولویت ها می تواند بازگرداندن روابط دیپلماتیک دو کشور 

به حالت پیشین باشد.
اما موانعی هم بر سر راه است. سعودی ها در شش سال گذشته هزینه زیادی را 
صرف دشمنی با ایران کرده اند و این موضوع باعث گسترش بی اعتمادی شده 
است. از سوی دیگر هنوز چراغ سبزی برای پذیرش حوثی ها به عنوان نیرویی موثر 
بر سرنوشت یمن از خود نشان نداده اند و کماکان فعالیت های منطقه ای ایران را 
برای خود مضر می دانند. رفع همه این موارد کار آسانی نیست و احتمالا با حضور 

دیپلمات ها مسائل زیادی برای گفتگو پیش خواهد آمد.
به هر حال در خاورمیانه ای که با کاهش حضور آمریکایی ها مواجه شده، اغلب 
کشورها به فکر تجدید روابط با همسایگان خود و رفع کدورت ها افتاده اند. دور 
پنحم گفتگوهای تهران و ریاض در حالی برگزار شد که سفر اردوغان رئیس جمهور 
ترکیه و شهباز شریف نخست وزیر جدید پاکستان تحولات جدید را در منطقه رقم زد 
و باید دید در دور ششم گفتگوها آیا تهران و ریاض به پیشرفت قابل توجهی دست 

خواهند یافت یا خیر.

خاورمیانه در فضای تعامل و تحرکات دیپلماتیک؛

تهران و ریاض در انتظار تحولی تازه در دور ششم مذاکرات

رئیس دولت دوازدهم درباره توافق برجام نیز تاکید کرد که زنجیرتحریم ها باید هرچه زودتر از پای 
اقتصاد کشور باز شود تا مشکلات امروز جامعه کمتر شود .

نشست دوره ای اعضای دولت دوازدهم با حضور حجت الاسلام و المسلمین دکتر حسن روحانی 
رئیس دولت های یازدهم و دوازدهم تشکیل شد. 

به گزارش خبرآنلاین در این جلسه برخی از اعضاء دولت دوازدهم پیرامون مسایل مهم کشور از 
جمله مشکلات اقتصادی، مناسبات خارجی و تحولات بین المللی سخن گفتند . موضوع آثار تورمی 
برخی تصمیمات اخیر، از جمله نحوه اجرای حذف ارز ترجیحی و مداخلات در بازار کار مورد بحث 
و بررسی قرار گرفت. همچنین موضوع احیای برجام و لغو تحریم ها و فرصت های مناسبی که می 

توانست برای حل این موضوع مورد استفاده قرار گیرد نیز طرح و بحث شد. 
دکتر روحانی در پایان این نشست ، با تاکید براینکه باید نسبت به تقویت، حفظ و رشد جایگاه ایران 
و نقش آفرینی کشورمان در مسایل بین المللی حضور فعال داشت گفت: با توجه به شرایط پیش آمده در منطقه و همچنین اقدامات منفی رژیم صهیونیستی برای 

ایجاد تفرقه در خاورمیانه و میان کشورهای مختلف باید به دقت و هوشیاری این تحرکات را مدنظر قرار دهیم و از منافع ملی خود بادقت محافظت کنیم. 
احیای برجام یکسال قبل امکانپذیر بود

رئیس دولت دوازدهم درباره توافق برجام نیز تاکید کرد که زنجیرتحریم ها باید هرچه زودتر از پای اقتصاد کشور باز شود تا مشکلات امروز جامعه کمتر شود. وی با 
تاکید بر اینکه توافق برجام باید به شکل عزتمندانه ای احیا شود گفت : احیای برجام ، بیش از یک سال قبل و پیش از اینکه شرایط جهانی پیچیده شود و کشورهای 

5+1 نیز دچار مشکلات دیگر شوند امکانپذیر بود. لیکن امروز هم نباید فرصت های پیش رو را را از دست داد. 
رئیس دولت دوازدهم با تأکید بر ضرورت بیان واقعیت های کشور گفت: برخی افراد در داخل یا خارج از کشور ، آگاهانه یا نا اگاهانه، ویا با انگیزه های سیاسی 
و جناحی ، به انکار سرمایه ها و دستاوردهای کشور می پردازند و به اسم نقد دولت گذشته یا حمایت از دولت فعلی، توانائی های کشور را زیر سؤال می برند و بذر 
ناامیدی می افشانند. دکتر روحانی تاکید کرد برای روشنگری اذهان مردم و برای جلوگیری از تحریف تاریخ و حفظ و تقویت دستاوردهای کشور باید با هدف 

امیدآفرینی، در برابر سیاه نمایی ها و دروغپردازی ها و نفی دستاوردها سخن گفت و با ارائه آمار درست، روشنگری کرد. 
دکتر روحانی تاکید کرد باید فارغ از اختلاف دیدگاه ها، برای رفع مشکلات کشور و بهبود وضعیت اقتصادی و حضور پرقدرت در شرایط پیچیده بین المللی همه 
به دولت سیزدهم برای گذر از این برهه خاص کمک کنیم. وی گفت : لازمه عبور از مشکلات حفظ وحدت و انسجام و دوستی و صلح و تعامل سازنده و دوری از 

نفرت افکنی و ایجاد دو قطبی در کشور است که قطعا به همه ضرر می زند و نسل جوان را ناامید می کند. 

عضو کمیسیون برنامه، بودجه مجلس گفت: من معتقدم آقای رئیس جمهور چینش نیروهای خود را هم در هیات وزیران و هم استانداران هیات مدیره ای و شرکت سهامی 
ایجاد کرده است و چون این چینش را شرکت سهامی ایجاد کرده، به همین خاطر موفق نیست. خیلی از این هایی که الان هم منصوب هستند با سیاست های آقای رئیسی 
مخالف هستند و در خفا این بحث را مطرح می کنند.  جبار کوچکی نژاد عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس شورای اسلامی در گفت وگو با ایلنا، در پاسخ به سوالی 
پیرامون »استیضاح های مطرح شده در رسانه ها که امضاء هم شده اما اعلام وصول نمی شود« و اینکه »برخی معتقدند از مجلسی که 220 نفر از نمایندگان به رئیس جمهور 
نامه تبریک پیروزی در انتخابات داده اند، نمی توان انتظار برخورد جدی نظارتی با دولت داشت«، گفت: ما در یک شرایط خاص اقتصادی هستیم و همه باید تلاش کنیم 
که واقعا به آن کسی که مشکلات مردم را حل می کند توجه کرده و کمک کنیم. دولت براساس آنچه می گوید تلاش دارد تا در معیشت مردم بهبود ایجاد کند به این خاطر 
که آقای رئیسی وعده داده است که سفره مردم را رنگین کند، سفره ای که دولت روحانی جمع کرده بود و ایشان می خواست آن را دوباره پهن کند اما تا امروز نتوانست. 
وی ادامه داد: قطعا رئیس دولت دلش می خواهد این کار انجام شود اما اینکه نشده، معلوم می شود که وزرا ناکارآمد هستند و سیستم انتصاباتش ناقص است، معلوم است 
که استاندارهایش خیلی در باغ نیستند. عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس در ادامه با تاکید بر نقش استانداران در اجرا و پیش برد برنامه های دولت، عنوان 
کرد: وقتی دولت رشد اقتصادی 8 درصد را در بودجه می بیند، استاندارها باید اقتصادی باشند و اقتصاد را بفهمند. استانداری که هیچ چیز سرش نمی شود خب معلوم 
است که نتیجه حاصل نمی شود. ما 31 استاندار داریم که اصل کار در دست آن هاست، از تولید و سیاستگذاری تا کنترل بازار و موارد دیگر همه در دست استانداران است، 
خب معلوم است که ناکارآمدی از استاندارها است و باید آقای رئیسی در رابطه با عزل استاندارهایی که فقط سیاسی منصوب کرده است و ناکارآمدی دارند، تصمیم بگیرد. 
وی افزود: درخصوص وزرا هم به همین شکل، یعنی ایشان اصلا اجازه ندهد که کار به استیضاح از سوی مجلس بکشد و خودش تن به تغییرات بدهد. نماینده مردم رشت 
در رابطه با جلسه سوال از وزیر کار که مجلس به او رأی مثبت داد، خاطرنشان کرد: من در جلسه سوال از وزیر کار به ایشان رأی مثبت دادم، رأی مثبت برای اینکه یک 
فرصت دیگر به ایشان بدهیم، به خود وزیر هم گفتم که به شدت از عملکرد شما گله مند هستم، عملکرد بسیار بدی دارید و عقب هستید ولی یک فرصت دوباره به شما 
می دهیم. اما به عقیده من اشکالات اساسی در حوزه کاری ایشان وجود دارد. وی اضافه کرد: به هر حال ما باید کشور را در 31 رئیس جمهور کوچک در قالب استانداران و 
همینطور وزرا و آقای رئیس جمهور ببینیم.  کوچکی نژاد با انتقاد از چینش اعضای کابینه و استانداران، گفت: من معتقدم آقای رئیس جمهور چینش نیروهای خود را هم 
در هیات وزیران و هم استانداران هیات مدیره ای و شرکت سهامی ایجاد کرده است و چون این چینش را شرکت سهامی ایجاد کرده، به همین خاطر موفق نیست. خیلی 
از این هایی که الان هم منصوب هستند با سیاست های آقای رئیسی مخالف هستند و در خفا این بحث را مطرح می کنند. وی همچنین عنوان کرد: در مجموع نیاز است 
در سالگرد آغاز کار دولت، دولت یک خانه تکانی انجام دهد و سال نویی را شروع کند، اگر آقای رئیسی خانه تکانی نکند به اعتقاد من دچار آسیب خواهد شد و مجلس هم 
در آن زمان اگر بعد از اینکه یک سال به دولت فرصت داد، به این موضوع ورود نکند آسیب خواهد دید؛ در نتیجه اگر رئیس جمهور تصمیم به ترمیم کابینه نگرفت مجلس 
باید قهرمانانه به این مساله ورود کند. نماینده مردم رشت در رابطه با استیضاح ها، گفت: اگر مجلس از یک فراکسیون قدرتمندی برخوردار بود می شد به شکل گیری و 
سرانجام مساله استیضاح از درون مجلس امیدوار شد اما چون فراکسیون و اراده ای در بحث مطالبات مردمی به شکل انسجامی وجود ندارد، قطعا استیضاح ها پا نمی گیرد.

روحانی در نشست برخی اعضای دولت دوازدهم :

زنجیر تحریم ها باید زودتر از پای اقتصاد برداشته شود
کوچکی نژاد عضو کمیسیون برنامه، بودجه مجلس: 

انتصابات دولت ناقص است، وزرا ضعیفند و استانداران در باغ نیستند
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الأمالی للطوسی : 1148/521.

حکم شلاق متهمان پروژه رضوان اجرا شد
 روابط عمومی دادگستری کل قم در اطلاعیه ای از اجرای حکم شلاق متهمان پروژه رضوان در محوطه زندان 
مرکزی این استان با حضور تعدادی از مالباختگان خبر داد.به گزارش ایرنا، در اطلاعیه روابط عمومی دادگستری 
کل قم که روز یکشنبه انتشار یافته آمده است: طبق حکم دادگاه ویژه رسیدگی به جرایم اقتصادی، حکم شلاق 
چهار تَن از محکومان پروژه رضوان در ساعت 10 صبح روز جاری هجدهم اردیبهشت  ماه در محوطه زندان لنگرود 
با حضور تعدادی از مالباختگان به اجرا درآمد.روابط عمومی دادگستری کل قم تصریح کرد:  این متهمان طبق 
حکم صادره به تحمل حبس و اجرای شلاق در ملاءعام و رد مال شاکیان به قیمت کارشناسی روز منطقه محکوم 
شدند که حکم شلاق و تحمل حبس آنها به اجرا گذاشته شد.در این اطلاعیه آمده است: متهمان پروژه رضوان 
با ایجاد یک دفتر چند 100 متری با تشریفات و ظاهری فریبنده، تعداد زیادی پرسنل اداری و تهیه قراردادهای 
شکیل و هولوگرام دار شروع به انجام عملیات ساختمانی بدون پروانه ساخت و خارج از ضوابط کردند. بدین ترتیب 
از سال 13۹0 با فروش 131 واحد به بیش از هزار نفر، اقدام به تحصیل مال نامشروع و کلاهبرداری نمودند که 
در سال 13۹7 با شکایت شاکیان، عوامل و مرتکبان این جرم تحت تعقیب قرار گرفتند و منجر به تشکیل پرونده 

قضایی 36 هزار صفحه ای کلاهبرداری مسکن شد.

ثبت دوازدهمین روز بدون فوتی کرونای قم
بر اساس اعلام دانشگاه علوم پزشکی قم در شبانه روز گذشته هیچ فوتی ناشی از ابتلا به ویروس کووید 1۹ در قم 
نداشته ایم و به این ترتیب دوازدهمین روز پی در پی، بدون فوتی کرونا در قم ثبت شد.روابط عمومی دانشگاه علوم 
پزشکی قم اعلام کرد در شبانه روز گذشته فوتی ناشی از کرونا نداشته ایم و شمار کل بیماران کرونایی و مشکوک 
به کرونای بستری در قم به 56 نفر کاهش یافته است.در حال حاضر ابتلای 8 تن از این افراد به کرونا قطعی است 
و حال 6 نفر از این افراد وخیم گزارش شده است.همچنین در شبانه روز گذشته 20 بیمار مشکوک به کرونا در 
مراکز درمانی قم پذیرش شده اند،از میان 56 آزمایشی که نتیجه اش در شبانه روز گذشته مشخص شده، 5 بیمار 
کرونایی شناسایی شد.ادامه روند واکسیناسیون هم شمار کل واکسن های کرونای تزریق شده در قم به یک میلیون 

و 857 هزار و 157 دُز رسیده است

عذرخواهی وزیر آموزش و پرورش 
 وزیر آموزش و پرورش در خصوص تعطیلی امروز مدارس توضیحاتی ارائه کرد و گفت: به واسطه بدی هوا، 
اختلالی پیش آمد و گویا اولیاء سرگردان شده بودند و گویا استانداری تهران این تصمیم را گرفته بود که من از اولیاء 
عذرخواهی می کنم. یوسف نوری در ادامه در پاسخ به این سوال که برای سال جدید تحصیلی برای بازگشایی 
مدارس برنامه ریزی خاصی دارید؟ اظهار کرد: تا جایی که ستاد مقابله با کرونا اجازه داده ما کارمان را انجام دادیم. 

انشاالله خدا کمک می کند کرونا از بین می رود. از سرگیری آموزش شروع شده و ادامه خواهد داشت.

تعطیلی برنامه تلویزیونی »نگاه یک« پس از 21 سال
 برنامه تلویزیونی »نگاه یک« که از سال 80 روی آنتن شبکه یک سیما می رفت، تعطیل شد.به گزارش ایرنا، 
برنامه تلویزیونی »نگاه یک« یک برنامه گفت و گو محور بود که از سال 1380 به تهیه کنندگی حسن نهضت روی 
آنتن شبکه یک سیما می رفت. این برنامه تلویزیونی از ابتدای پخش خود مجریان مختلفی را به خود دیده است 
که آخرین آنها مهدی مهدی قلی بود.بنا بر این گزارش، این برنامه که هفته ای یک بار شنبه شب ها ساعت 22 به 
روی آنتن می رفت، در هر قسمت به گفت وگو با مسئولان درباره موضوعات مختلف سیاسی، اجتماعی، اقتصادی 

و ... می پرداخت.

 تجمع مالباختگان پروژه رضوان در قم
مالباختگان پروژه کلاهبرداری مسکن موسوم به رضوان، امروز مقابل دادگستری استان قم تجمع کردند.
براساساین گزارش  مالباختگان پروژه کلاهبرداری رضوان پیش از ظهر دیروز در بلوار شهید عابدی روبروی 
دادگستری استان قم تجمع کردند.علت این تجمع به گفته مالباختگان، تاکید بر رسیدگی فوری و ورود رئیس 

قوه قضاییه به این پرونده است.

تکذیب نقل قول از »قالیباف« درباره »مخبر«
 خبرگزاری مجلس شورای اسلامی اظهارات رئیس قوه مقننه درباره معاون اول را تکذیب کرد.به گزار خانه ملت، 
خبری در برخی کانال های خبری از اعتراض محمدباقر قالیباف علیه مخبر معاون اول رئیس جمهور در جلسه 
شورای هماهنگی اقتصادی منتشر شده، اطلاع ما از منابع آگاه بر نادرست بودن این ادعا خبر می دهد. ضمن 
تأکید مجدد بر نادرست بودن ادعای مطرح شده، در جلسات شورای هماهنگی اقتصادی اختلاف سلیقه های 
کارشناسی و اجرایی بر سر پیگیری مسائل مردم امری طبیعی است اما همانطور که رئیس مجلس در نطق امروز 

مجلس تأکید کرد.

مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم  خبرداد:

وصول جریمه میلیاردی از یک شرکت تولیدکننده 
مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم گفت :جریمه میلیاردی از یک شرکت تولیدکننده به علت 

گرانفروشی محصولات توسط اجرای احکام تعزیرات حکومتی قم  وصول شد
مهدی ریاضی  اظهارداشت :پیرو گزارش سازمان حمایت از مصرف کنندگان و تولید کنندگان مبنی 
بر گرانفروشی انواع محصولات یک شرکت تولیدکننده به میزان مبلغ 10,523,5۹3,710 ریال، پرونده 

ای در این خصوص تشکیل و برای رسیدگی به تعزیرات حکومتی قم ارسال شد.
ریاضی افزود: شعبه رسیدگی کننده پس از بررسی و با توجه به عدم ارائه مدارک قانونی، اتهام انتسابی 
را محرز و مسلم دانسته و شرکت خاطی را علاوه بر ممهور نمودن پروانه بهره برداری واحد به مهر تخلف 
اول، به پرداخت مبلغ 21 میلیارد و 47 میلیون و 187 هزار و 420 ریال جزای نقدی معادل دو برابر ارزش 

ریالی تخلف در حق دولت محکوم کرد.
وی همچنین خاطر نشان کرد: این پرونده پس از انجام مراحل قانونی به واحد اجرای احکام تعزیرات 

حکومتی ارسال و میزان جریمه رای صادره وصول و پرونده مختومه شد
 

رئیس پلیس آگاهی استان قم خبرداد:

اعتراف سارقان قاپ زن موبایل به ۹ فقره سرقت
رئیس پلیس آگاهی استان، از دستگیری 2 سارقان قاپ زن گوشی تلفن همراه با ۹ فقره سرقت در 

قم خبر داد 
سرهنگ میکائیل قهرمانپوراظهارداشت: در پی وقوع چندین فقره سرقت گوشی قاپی از شهروندان 
در معابر و محل های خلوت، کارآگاهان پلیس آگاهی استان شناسایی و دستگیری سارقان را در دستور 

کار خود قرار دادند.
وی افزود: کارآگاهان با بررسی جغرافیای جرم و انجام یک سری اقدامات پلیسی متهمان را در یکی 
از خیابان های اصلی شناسایی، دستگیر و در بازرسی صورت گرفته، 3 دستگاه گوشی تلفن همراه 

مسروقه و یک قبضه سلاح سرد کشف و آن ها را جهت تحقیقات بیشتر به پلیس آگاهی منتقل کردند.
رئیس پلیس آگاهی استان قم با بیان اینکه افراد مذکور فاقد سابقه کیفری و 17 ساله هستند، بیان 
داشت: متهمان طی تحقیقات به ۹ فقره سرقت گوشی قاپی از شهروندان اعتراف و در نهایت به همراه 

پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شدند.
 

فرمانده انتظامی شهرستان قم خبرداد:

توقیف ۲ دستگاه خودرو حامل قاچاق  
فرمانده انتظامی شهرستان از توقیف 2 دستگاه خودرو ال نود وانت و پژو 405 حامل بار قاچاق در 

این استان خبر داد 
 سرهنگ امیر مختاری ظهارداشت: مأموران یگان امداد فرماندهی انتظامی شهرستان در محورهای 

مواصلاتی، 2 دستگاه خودرو ال نود وانت و پژو 405 را به ظن حمل بار قاچاق متوقف کردند.
وی افزود: در ادامه مأموران طی بازرسی از خودروها، 1۹0 عدد لنت خودرو، 348 عدد چراغ نفتی، 
34 عدد صفحه گرمایشی و همچنین 60کیسه غذای حیوانات خانگی، 300 عدد هندزفری، 4۹ عدد 

هدفون، 7۹ عدد موس کامپیوتر، 500 عدد شارژر و 20 عدد کیبورد فاقد مجوز و قاچاق کشف کردند.
فرمانده انتظامی شهرستان قم گفت: سرانجام خودروهای حامل قاچاق به پلیس امنیت اقتصادی 
استان منتقل و در نهایت متهمان به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع 

قضائی استان شدند.

جانشین فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

کشف محموله 10 میلیاردی قاچاق 
کاروان  توقیف  پی  در  قاچاق  میلیاردی  محموله 10  کشف  از  استان  انتظامی  فرمانده  جانشین 
خودروهای قاچاق بر در قم خبر داد   سردار بهادر اسماعیلی  اظهار داشت: مأموران یگان تکاوری با 
همکاری عوامل پلیس راه استان در اجرای طرح برخورد با خودروهای قاچاق بر، حین کنترل تردد 
خودروهای عبوری در محور "قم-تهران"، به طور همزمان به 4 دستگاه خودرو شامل اتوبوس، پژو 405 ، 

نیسان و وانت مشکوک و آن ها را توقیف کردند.

 معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم با اشاره 
به نامطلوب بودن وضعیت سرویس مدارس گفت: در 
خصوص سرویس مدارس قم حدود 80 درصد خارج 

از آیین نامه عمل می کنیم.0 
و  عمران  کمیسیون  جلسه  در  طبیبی  مسعود 
حمل ونقل شورای اسلامی شهر قم که با موضوع 
نرخ گذاری سرویس مدارس برگزار شد، با تاکید بر 
اینکه باید یک بار آیین نامه حمل ونقل دانش آموزان 
را مرور کنیم اظهار داشت: وضعیت سرویس های 
شان  در  و  نبوده  مطلوب  حاضر  حال  در  مدارس 
شهروندان قمی نیست و برای سال تحصیلی آینده 
باید رانندگان و شرکت هایی که سرویس مدارس را 
انجام می دهند، طبقه بندی کنیم. وی با بیان اینکه 
در حال حاضر در بحث سرویس مدارس قم تقریبا 80 
درصد خارج از آیین نامه عمل می شود گفت: یکی از 
بندهای آیین نامه حمل ونقل دانش آموزان که مصوبه 
شورای وزیران است، مبتلا نبودن راننده به بیماری 
مسری و صرع است که آیا وضعیت سلامت رانندگان 
در روند موجود بررسی می شود و اگر می شود مرجع 

اینکه  به  اشاره  با  قم  شهردار  معاون  کجاست؟  آن 
فرآیند انتخاب رانندگان برای سرویس مدارس نیازمند 
بازنگری در تمام فرآیند آن است خاطرنشان کرد: 
امیدواریم با همکاری شورای شهر و آموزش و پرورش 
دانش  ثبت نام  چرخه  بتوانیم  آینده  ماه  دو  ظرف 
آموزان برای سرویس را مبتنی بر آیین نامه عملیاتی 
کنیم، تا در طول سال ازنظر حمل ونقل دغدغه ای 
برای اولیا و مرییان دانش آموزان ایجاد نشود. هفت 
هزار سرویس مدرسه، در نقل و انتقال بیش از 25 

هزار دانش آموز استان فعالیت می کنند.
نرخ سرویس مدارس متناسب با شرایط 

اقتصادی جامعه تصویب شود 
شورای  ترافیک  و  حمل ونقل  کمیسیون  رئیس 
اسلامی شهر قم نیز با تاکید بر اینکه نرخ سرویس 
دانش آموزان باید طوری تصویب شود که در شرایط 
شود  وارد  مردم  به  فشار  کمترین  امروز  اقتصادی 
گفت: از سوی دیگر ارایه دهنده خدمات نیز باید 
متناسب با وضعیت روز و هزینه های بالای زندگی و 
تاکسی، دریافتی داشته باشد که نرخ نیز بر اساس 

این مولفه ها تدوین می شود.  محمدحسین دهناد با 
اشاره به اینکه در آیین نامه اجرایی حمل ونقل دانش 
آموزان مصوب 1378 با جزئیات بحث سرویس دهی 
به دانش آموزان تشریح شده است خاطرنشان کرد: 
و  مربیان  و  اولیا  انجمن  شهرداری،  از  گروهی  کار 
آموزش و پرورش برای اجرایی کردن این آیین نامه 
وظایفی  از  اینکه  بیان  با  وی  است.  شده  تشکیل  
که در شورای شهر مطرح بوده تصویب نرخ گذاری 
موضوع های مرتبط با مدیریت شهری است اضافه 
کرد: درباره این موضوع در سال گذشته پیشنهادی 

از کارگروه ماده 18 آمده و آن را تصویب کرده ایم.
برای  نیز  را  اتوبوس رانی  ناوگان  تقویت  دهناد 
و  دانست  ضروری  مدارس  به  سرویس دهی 
خاطرنشان کرد: در حال حاضر با نرخ های موجود و 
هزینه های بالای خودرو، بی رغبتی از سوی رانندگان 
تاکسی برای ارائه خدمات به دانش آموزان وجود دارد 
چراکه وضعیت موجود به  هیچ  عنوان برای آنها صرفه 
اقتصادی ندارد و باید در تصویب نرخ این مورد نیز 

لحاظ شود.

معاون شهرداری قم: 

۸0 درصد سرویس مدارس خارج از آیین نامه است

مدیرکل آموزش و پرورش استان قم  تاکید کرد:

لزوم حمایت از خیرین برای رفع 
کمبود سرانه آموزشی قم

مدیرکل آموزش و پرورش استان قم گفت: شورای اسلامی شهر اصلی ترین 
بازوی تعلیم و تربیت است که امیدواریم با همکاری بتوانیم مهم ترین مشکل 
ما که کمبود سرانه فضای آموزشی بوده را با رفع موانع و حمایت از خیرین 

مدرسه ساز رفع کنیم.
علیرضا رحیمی در جلسه کمیسیون عمران و حمل ونقل شورای اسلامی 
شهر قم که با موضوع نرخ گذاری سرویس مدارس برگزار شد، با اشاره به 
ابعاد  اینکه شورای اسلامی شهر به عنوان مرجع و مرکز تصمیم گیری در 
مختلف شهر بوده و نقش بی بدیلی دارد، اظهار کرد: یکی از دستگاه هایی که 
گستردگی فعالیتش در سطح شهر و استان در مقایسه با دستگاه های دیگر 
بی نظیر است؛ نظام تعلیم و تربیت بوده که طیف زیادی از خانواده ها را دربر 

می گیرد.
شهر  اسلامی  شورای  داد:  ادامه  قم  استان  پرورش  و  آموزش  مدیرکل 
می بایست نگاه زیرساختی به دستگاه تعلیم و تربیت داشته باشد و انتظار 

داریم شورای شهر قم نقش بیشتری در این زمینه ایفا کند.
وی با بیان اینکه بخش زیادی از وقت و انرژی این اداره کل و مدارس صرف 
رسیدگی به ساختمان مدارس، آسفالت و… می شود، گفت: نظام تعلیم و 
تربیت باید به عنوان یک دستگاه زیرساختی موردتوجه تمام دستگاه ها قرار 
بگیرد و شورای شهر نیز از این موضوع استثنا نیست و می تواند نقش بی بدیلی 
در تسهیل گری امورات زیرساختی آموزش و پرورش داشته باشد. رحیمی 
کرونایی،  محدودیت های  از  پس  مدارس  بازگشایی  در  کرد:  خاطرنشان 
بیشترین اعتراضات خانواده ها مربوط به سرویس مدارس بود که امیدواریم با 
تعامل و همکاری بتوانیم این دغدغه را از دوش دانش آموزان و خانواده های 
آنان برداریم. وی با تأکید بر اینکه بعد از کرونا وضعیت تربیتی دانش آموزان 
بسیار متفاوت شده است، ابراز کرد: ما باید در هر بخشی اقدامات ترویجی، 
تبلیغی و تربیتی را تقویت کنیم و با هم افزایی این دوران گذر را به نحو مطلوبی 
سپری کنیم. مدیرکل آموزش پرورش استان قم اضافه کرد: شورای اسلامی 
شهر اصلی ترین بازوی تعلیم و تربیت است که امیدواریم با همکاری بتوانیم 
مهم ترین مشکل ما که کمبود سرانه فضای آموزشی بوده را با رفع موانع و 

حمایت از خیرین مدرسه ساز رفع کنیم.
 

مدیر منطقه یک شهرداری قم :

1۶ درصد جمعیت شهر قم
 در این منطقه یک سکونت دارند 

مدیر منطقه یک شهرداری قم با بیان اینکه ماهانه 3200 تن زباله در منطقه 
تولید و جمع آوری می شود، گفت: تنظیف معابر منطقه نیز حدود 365 هکتار 

در شبانه روز صورت می گیرد.
مجید محمدرضاخانی با اشاره به ویژگی های منطقه یک شهر قم اظهار 
داشت: این منطقه یکی از مناطق قدیمی شهر قم بوده که 1406 هکتار 
وسعت دارد و در بخش شرقی قم واقع شده که این میزان 11 درصد مساحت و 

چهارمین منطقه از لحاظ وسعت در قم محسوب می شود.
وی با بیان اینکه طبق آخرین سرشماری ها 214 هزار نفر در این منطقه 
سکونت دارند، ابراز کرد: 65 هزار واحد مسکونی در این منطقه شهری وجود 

داشته و 16 درصد جمعیت کل شهر قم در این منطقه سکونت دارند.
مدیر منطقه یک شهرداری قم با تأکید بر اینکه این منطقه از مناطق پرتراکم 
و با مساحت زیاد شهر قم به شمار می رود، افزود: منطقه یک حدوداً 32 درصد 

بافت فرسوده داشته که در هسته مرکزی شهر قرار گرفته است.
وی با اشاره به اینکه 52 درصد منطقه یک شهر قم بافت تاریخی و در دل 
بافت فرسوده قرار دارد، یادآور شد: 14 امامزاده و بقاع متبرکه در این منطقه 
را  منطقه  این  در  پسماند  جمع آوری  وضعیت  محمدرضاخانی  دارد.  قرار 
موردتوجه قرار داد و اضافه کرد: منطقه یک دارای چهار ناحیه خدماتی بوده 
که در مجموع این نواحی 184 نفر نیروی رسمی، شرکتی و ساعتی مشغول 
به فعالیت هستند. وی با بیان اینکه ماهانه 3200 تن زباله در منطقه تولید و 
جمع آوری می شود، اذعان کرد: تنظیف معابر منطقه نیز حدود 365 هکتار 
در شبانه روز صورت می گیرد. مدیر منطقه یک شهرداری قم ادامه داد: حدود 
20 میلیارد تومان رفت وروب و جمع آوری پسماند در سال 1400 بود و در 
سال 1401 با توجه به افزایش هزینه ها این رقم به 40 میلیارد تومان سالانه 
می رسد. وی با تأکید بر اینکه 40 نیروی خدماتی و 23۹ پاکبان در این منطقه 
فعالیت دارند، اظهار داشت: وضعیت تفکیک پسماند در منطقه هشت و نیم 

درصد بوده و لازم است در این زمینه فرهنگ سازی مناسبی صورت بگیرد.
  

سرپرست منطقه هشت شهرداری قم مطرح کرد :

انتقاد از عدم پیش بینی تجاری
 در طرح تفصیلی پردیسان 

سرپرست منطقه هشت شهرداری قم از نبود سطح اشغال تجاری در طرح 
تفصیلی پردیسان انتقاد کرد و گفت: شهرداری برای رفع این مشکل به دنبال 

تجاری های موقت است.
محمدحسین علی اکبری با اشاره به وضعیت خدمات شهرداری در منطقه 
پردیسان اظهار داشت: در سال گذشته 17۹ مورد پروانه صادرشده که از 
این تعداد 165 مورد احداث بنا و 14 پروانه برای اصلاح بنا بوده است. وی 
با بیان اینکه در منطقه هشت، تغییر کاربری یک موضوع مهم است که قرار 
شده در کمسیون ماده 5 به این موضوع رسیدگی شود، افزود: در مناطق 
دیگر طبق طرح تفصیلی شهر قم، پلاک های معابر بالای 12 متر می توانند 
20 درصد سطح اشغال همکف خود را تجاری بگیرند، اما در طرح تفصیلی 
منطقه هشت این مورد دیده نشده که متأسفانه اداره کل راه و شهرسازی با 
آن مخالفت می کند و این باعث ایجاد دکه های موقت شده است. سرپرست 
منطقه هشت شهرداری قم ادامه داد: متأسفانه همین مخالفت ها باعث 
شده که در شهرداری منطقه هشت بیش از 100 رأی ماده 100 داریم که 
نمی توانیم برای آن تعیین تکلیف کنیم. وی با بیان اینکه شهرداری برای 
رفع این مشکل به دنبال تجاری های موقت است که شورای شهر این لایحه 
را مصوب کرده اما فرمانداری و هیئت رفع اختلاف و نمایندگان دادگستری 
در سال گذشته با آن مخالفت کرده اند، تصریح کرد: شهرداری مجدداً بعد 
از 6 ماه لایحه آن را به شورا فرستاده و امیدواریم با همکاری فرمانداری این 

مشکل حل شود.
 

سرپرست سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری قم خبرداد:

ویژه  برنامه های روز نجوم
 در مجموعه تاریخی گنبد سبز 

سرپرست سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری قم از تدارک 
ویژه برنامه های روز نجوم در مجموعه تاریخی گنبد سبز خبر داد.

حجت الاسلام سید احمد طباطبایی نژاد در گفت وگو با خبرنگار شهرنیوز، 
از اجرای ویژه برنامه های روز نجوم در مجموعه تاریخی گنبد سبز خبر داد و 
اظهار کرد: مهم ترین برنامه های گردشگری نجوم که در این سازمان تدارک 
دیده شده برنامه سینما نجوم با موضوع اکران مستندهای نجوم و کهکشان ها، 
برگزاری کارگاه آموزشی و برپایی نمایشگاه تجهیزات و کتب نجوم در مجموعه 

تاریخی گنبد سبز است.

رییس کل دادگستری استان قم با اشاره به جایگاه حساس و مهم نیروهای مسلح 
گفت: برخورد و جهت گیری در اجرا و اثر بخشی احکام در سازمان قضایی نیروهای 

مسلح باید بازدارنده باشد. 
حجت الاسلام و المسلمین علی مظفری روز یکشنبه در آیین تکریم و معارفه دادستان 
نظامی سابق و جدید قم، طی سخنانی اضافه کرد: سازمان قضایی نیروهای مسلح 
برای جلوگیری از هرگونه انحراف از اهداف تعیین شده باید با اقتدار و با دوری از هرگونه 
افراط و تفریط بعد نظارتی و قهری خود را دنبال کند. رییس کل دادگستری استان قم 
اصل اقتدار و سلامت نیروهای مسلح را مورد توجه قرار داد و افزود: در دنیای معاصر و 
شرایطی که در جهان حاکم است، اقتدار هر کشوری بستگی به اقتدار نیروهای نظامی 
آن دارد. وی با اشاره به اهمیت سازمان قضایی نیروهای مسلح در حفظ حرمت افراد 
با هویت نظامی در کشور، خاطرنشان کرد: اگر در برخورداری افراد از قدرت و اقتدار 
کنترل لازم صورت نگیرد زمینه تخلفاتی خواهد شد که سبب دوری و انحراف نیروهای 
مسلح از اهداف تعیین شده است. رییس کل دادگستری استان قم با بیان اینکه 
خدمت در زیر سایه ولایت فقیه جایگاه و ارزش بالایی دارد، تصریح کرد: اگر ارتباط 
و اتصال با ولی فقیه و امام زمان)عج( منقطع شود ارزش و اهمیت بسیاری از امور از 
بین می رود. مظفری تصریح کرد: نیروهای با هویت نظامی دارای یک شان شخصی و 
یک شان وابسته به نهاد نظامی، انتظامی و اطلاعاتی هستند که باید حرمت هر دو آنها 
حفظ شود. رییس کل دادگستری استان قم در بخش دیگری از سخنان خود با تاکید 
بر اینکه در مجموعه قضایی، نظامی و اجرایی قم همدلی ویژه ای برقرار است، گفت: 
موفقیت یک مسوول در جمهوری اسلامی در وحدت کلمه و همدلی تمام مجموعه ها 
و نهادها است. مظفری خاطرنشان کرد: شورای تامین، امروز مظهر همدلی و همراهی 

مجموعه های مختلف اجرایی، قضایی و نظامی در استان قم است.
معاون سازمان قضایی نیروهای مسلح:

اصل پیشگیری از وقوع جرم جدی گرفته شود
 معاون نظارت و بازرسی سازمان قضایی نیروهای مسلح نیز دراین آیین گفت: اصل 

پیشگیری برای کاهش جرایم و آموزش با هدف شناخت کامل نیروهای مسلح از شرح 
وظایف خود باید جدی گرفته شود. 

علیرضا بیگمرادی با اشاره به جایگاه و اهمیت نیروهای مسلح در اقتدار و امنیت پایدار 
کشور اضافه کرد: با تخلفات در نیروهای مسلح باید کاملا قاطعانه برخورد شود.

وی در بخش دیگری از سخنان خود بیان کرد: نیروهای مسلح در انجام وظایف کاری 
و الگوپذیری برای همیشه مدیون و مرهون سیدالشهدای نیروهای مسلح سردار شهید 

حاج قاسم سلیمانی هستند.
معاون نظارت و بازرسی سازمان قضایی نیروهای مسلح گفت: شهید حاج قاسم 
سلیمانی با خدمات و مجاهدت هایی که برای دنیای اسلام داشت؛ متعلق به تمام 

کشورها و مسلمانان جهان است.
بیگمردادی ادامه داد: سردار سلیمانی در زمین گیر کردن اسلام داعشی و تکفیری 
و نجات اسلام ناب محمدی در سطح جهان و مبارزه با حربه های اسلام هراسی یک 

شخصیت بی نظیر بود.
وی اضافه کرد: سردار سلیمانی با خدماتی که در طول دوران زندگی خود در مرتبه اول 
دشمنان را با پیروزی های جبهه مقاومت اسلامی تحقیر کرد؛ همچنین حجم اقدامات 
و تاثیرگذاری های سردارسلیمانی برای سایر مسوولان و نیروهای نظامی در جمهوری 

اسلامی نیز مایه غبطه و اثربخشی ویژه ای است.
فرمانده انتظامی استان قم  :

 تعداد تخلفات ثبت شده نیروهای مسلح  درقم زیاد نیست
فرمانده انتظامی استان قم  نیز دراین آیین با اشاره به منویات مقام معظم رهبری در 
خصوص اهمیت نیروهای مسلح، گفت: دستیابی به پلیس در تراز انقلاب اسلامی 

هدف و راهبرد اصلی فرماندهی انتظامی این استان است. 
سردار سیدمحمود میرفیضی طی سخنانی، اضافه کرد: نیروی انتظامی تا رسیدن به 
پلیس در تراز انقلاب اسلامی فاصله دارد. وی بیان کرد: وظیفه ذاتی سازمان قضایی 
نیروهای مسلح، صیانت از تمام نیروهای مسلح است و مقام معظم رهبری همواره بر 
رسیدن نیروهای مسلح به تراز و جایگاه والای انقلاب اسلامی تاکید کرده اند. میرفیضی 
در بخش دیگری از سخنان خود اظهار داشت: کسی که می خواهد در نیروهای مسلح 

خدمت کند باید الزامات، اقتضائات و شرایط این نهادها را رعایت و به آنها پایبند باشد.
وی ادامه داد: با توجه به حساسیت و شان نیروهای مسلح، تخلفات نیروهای نظامی 

در سازمان قضایی نیروهای مسلح رسیدگی می شود تا حرمت این افراد حفظ گردد.
وی یادآور شد: وضعیت کلی و عمومی نیروهای مسلح در استان قم از نظر سلامت و 

پاک دستی رضایت بخش است و تعداد تخلفات ثبت شده زیاد نیست.
فرماندهی انتظامی استان قم خاطرنشان کرد: اصل پیشگیری برای جلوگیری از 

احتمال وقوع تخلف در نیروهای مسلح بعنوان یک اصل راهبردی باید دنبال شود.
میرفیضی گفت: طی سالهای اخیر اقدامات خوبی در صیانت و پیشگیری برای حفظ 

کرامت نیروهای مسلح در سطح این استان انجام یافته است.
و  گرفت  صورت  قدردانی  حبیبی  اصغر  الاسلام  حجت  خدمات  از  آیین  این  در 

محمدصادق انصاری به عنوان دادستان نظامی جدید استان قم معارفه شد.

رییس کل دادگستری استان قم در آیین تکریم و معارفه دادستان نظامی قم:

برخورد با تخلفات نیروهای مسلح بازدارنده باشد

 استاندار قم با اشاره به مسائل و دغدغه های پیش 
پیگیر  با جدیت  استان گفت:  روی صنعت دامپروری 
اجرایی شدن مصوبات و برنامه های حمایتی دولت برای 

دامداران و فعالان این بخش هستیم. 
سید محمدتقی شاهچراغی در نشست با نمایندگان 

دامداران قم، با اشاره به برخی مشکلات در نظام توزیع 
نهاده های دامی افزود: افزایش نظارت های دستگاه 
های مسئول زمینه توزیع عادلانه خوراک دام را فراهم 

می کند.
استاندار قم با تاکید بر پیگیری مشکلات قابل حل 

دامداران توسط مسئولان استانی اضافه کرد: مشکلات 
ملی نیز از وزارت جهاد کشاورزی پیگیری خواهد شد.

را که  بندی جلسه ای  بیان کرد: جمع  شاهچراغی 
بزودی با وزیر  جهاد کشاورزی برگزار می شود، به اطلاع 

دامداران استان خواهیم رساند.

استاندارقم:
 برنامه های حمایتی دولت از دامداران با جدیت اجرا می شود

   ببینید چطور اسیر گرونی شدیم!

طرح:حسین نقیب

 سرپرست سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم با تاکید بر اطمینان بخش 
بودن ذخیره کالاهای اساسی، گفت: هیچ گونه نگرانی از کمبود کالاهای اساسی 

و مصرفی مردم در سطح این استان احساس نمی شود. 
اکبر ابدالی شامگاه شنبه در حاشیه بازدید از چند فروشگاه زنجیره ای قم در 
گفت وگویی اظهارداشت : با برنامه ریزی و تدابیر اندیشیده شده در سطح استان 
کالاهای اساسی به وفور موجود و در معرض فروش  می باشد و طی روزهای آینده 

روند بهتری را هم دنبال خواهد کرد.
استقبال مطلوب  به  اشاره  با  قم  تجارت  و  سرپرست سازمان صنعت، معدن 
مردم از فروشگاه بزرگ و زنجیره ای، اضافه کرد: میزان توزیع کالاهای اساسی در 

فروشگاه های زنجیره ای بر اساس میزان فروش و اطلاعاتی است که توسط این 
فروشگاه ها در سامانه جامع تجارت ثبت می شود، است.

وی بیان کرد: وضعیت تامین کالاهای اساسی مورد نیاز مردم در قم به صورت 
مستمر توسط مسئولان دستگاه های اجرایی متولی رصد و اقدام های لازم برای 
سهولت دسترسی مردم به این کالاها انجام می شود، همچنین سطح نظارت بر 

بازار استان به منظور برخورد با هرگونه تخلف احتمالی تشدید شده است.
ابدالی در پایان خاطرنشان کرد: مردم هرگونه تخلف مانند گرانفروشی، عدم 
شفافیت قیمت وغیره را سریعا با برقراری تماس با سامانه 124با بازرسان سازمان 

صنعت، معدن و تجارت در میان بگذارند.

سرپرست سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم:

کمبود کالای اساسی نداریم


